
 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر
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جایگاه هــای  بازگشــت 
عرضه ســوخت در کیش به 

خدمت رسانی

گرامیداشت روز ملی حمل و نقل در 
شرکت عمران، آب و خدمات کیش

به مناسبت روز ملی حمل و نقل از کارکنان مدیریت و جمعی 
از رانندگان نمونه ناوگان حمل و نقل کیش تقدیر شد.

ظهر روز دوشــنبه 27 آذر مدیر عامــل و جمعی از معاونان و 
مدیران این شــرکت با حضور در مدیریت حمل و نقل عمومی و 
اهدای گل و لوح تقدیر از تلاش مســئولان و کارکنان این بخش 

تقدیر کردند. 
محســن نظر پور رییــس هیات مدیره و مدیرعامل شــرکت 

عمــران، آب و خدمات در جمــع کارکنان مدیریت حمل و نقل 
عمومی کیش با اشــاره به اهمیت فعالیــت این بخش در جلب 
رضایت شــهروندان تاکید کرد: خانواده بزرگ حمل و نقل کیش 
مسئولیت خطیر ارائه خدمات به ساکنان و گردشگران و افزایش 
رضایتمندی آنان را بر عهده دارند از این رو در مسیراســتاندارد 
سازی خدمات توجه به نظم ،  قانونمداری و حسن خلق و تکریم 

مراجعان مهم ترین اصل است.

صفحه 3

صفحه 3

۵۶ دشت هرمزگان در شرایط ممنوعه و 
صفحه 3بحرانی است

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061

صفحه3

صفحه  3

صفحه 3

صفحه  2

صفحه  3

 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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w w w . a k h b a r k i s h . c o m

 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.
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منطقه آزاد کیش در مسیر بین المللی منطقه آزاد کیش در مسیر بین المللی 
کردن اقتصاد کشورکردن اقتصاد کشور

عضو هیات علمی دانشــکده اقتصاد دانشگاه 
تهران ضمــن تایید اینکه در کوتاه مدت اعمال 
سیاست تثبیت از سوی بانک مرکزی قابل دفاع 
اســت، تاکید کرد: در بلندمدت به دلیل اینکه 
ممکن است ناترازی های اقتصادی موجب تورم 
داخلی شــود، نرخ ارز نیز باید متناســب با آن 
افزایش پیدا کند و سیاســت تثبیــت نرخ ارز 

شدنی نیست. 
به گزارش ایســنا، نشســت »سیاست ارزی 
بهینه در مختصــات اقتصاد ایــران« با حضور 
جمعی از اســاتید و صاحبنظران و فعالان این 
حوزه در دانشکده اقتصاد دانشگاه تهران برگزار 
شد. این نشست، ســومین نشست تخصصی از 
دهمین همایش سالانه اقتصاد مقاومتی بود که 
در بازه آبان تا اســفندماه سال جاری با موضوع 
»حکمرانی ارزی؛ ثبــات و رونق اقتصادی« در 
حال برگزاری اســت. در سومین نشست از این 
همایش ابعــاد مختلف سیاســت تثبیت بانک 
مرکزی مورد بررســی قرار گرفت و پیشنهاداتی 

برای بهبود شرایط در آینده مطرح شد. 
تیمور رحمانی - عضو هیات علمی دانشــکده 
اقتصاد دانشــگاه تهران، در این نشســت ضمن 
اشــاره به اینکه حوزه ارز ذینفعان زیادی دارد، 
گفت: این مسئله اظهار نظرات علمی را در این 
زمینه با چالش مواجه کرده اســت. معتقدم در 
بلندمدت نباید سیاســت ارزی داشته باشیم و 
تنها هدف گذاری ما باید روی تدوین سیاســت 
پولی باشــد. در این راســتا درخصوص ارز نیز 
باید در چارچوب سیاســت پولی تصمیم گیری 
شــود. هرچند این توصیه برای بلندمدت بوده 
و ممکن است در کوتاه مدت توصیه هایی برای 
سیاست گذاری ارزی داشــته باشیم، اما عقیده 
دارم در بلندمدت باید سیاست پولی پیش برنده 
حوزه ارز باشــد. وی افزود: برای مدت کوتاهی 
در دوره اخیر سیاســت تثبیــت به معنی تحت 
کنترل گرفتن بازار ارز نه ثابت نگه داشتن نرخ 
ارز، اقدام خوبی است که بانک مرکزی به سمت 
آن حرکت کرده است. بنابراین اگر از من سوال 
کنند سیاســت تثبیت برای اواخر سال ۱۴۰۱ 
تصمیــم خوبی بود، معتقدم بله، در کوتاه مدت 
و به طور موقت باید این اقدام صورت می گرفت. 
اما مســئله اینجاست که اجرایی شدن سیاست 
تثبیت، تنها با سیاســت ارزی ممکن نیست و 
باید سیاســت های پولی و مالی دولت نیز با این 

سیاست همراه باشد.
او ادامه داد: در واقع اگر سیاست پولی و مالی 

دولت با سیاســت تثبیت بانــک مرکزی همراه 
نباشــد، بانک مرکزی امکان تحقق آن را ندارد. 
بنابراین کنتــرل بازار ارز باید با کنترل رشــد 
نقدینگی و کنترل هزینه های دولت همراه شود. 
علاوه بر این سیاست بهبود روابط با کشورهای 
خارجی نیز در این زمینه موثر اســت و در دوره 
فعلــی هم باید این سیاســت ها بــا هماهنگی 

یکدیگر اعمال شود تا کارایی داشته باشد. 
رحمانی گفــت: فکر می کنــم در هماهنگی 
سیاســت مالی دولت و مجلس و همراهی نظام 
بانکی در تســهیلات دهی، با سیاســت تثبیت 
مشــکل وجــود دارد و اگر این مــوارد نیز حل 
شــود، سیاست تثبیت بانک مرکزی می تواند به 
اهداف خود برســد. پس توصیه من این اســت 
که سیاســت مالی هم با سیاست بانک مرکزی 

همراه شود. 
احتیاط بانک مرکزی در سیاست گذاری ارزی 

ناشی از ریسک های اقتصاد
استاد اقتصاد دانشگاه تهران، با اشاره به اینکه 
وقتی فردی در جایگاه مســئول بنشیند، خیلی 
تفاوت می کند با کارشناســی کــه از بیرون به 
مسائل نگاه می کند، افزود: بنابراین در انتقاد به 
مسئولان بانک مرکزی باید به این مسئله توجه 
داشته باشیم. من در جریان هستم که انتقاداتی 
که به بانک مرکزی مطرح می شــود، به رئیس 
کل می رسد و وی این موارد را مطالعه می کند، 
اما به دلیل اینکه ایران در معرض ریســک های 
زیادی است، تلاش شده با احتیاط عمل شود. 

رحمانی ادامه داد: سیاســت ثابت نگه داشتن 
نرخ ارز در کشــورهایی مثل کشورهای حاشیه 

خلیج فــارس، صرفا در ثابت نگه داشــتن نرخ 
خلاصه نمی شود و به طور خاص مسئله خروج 
ســرمایه و مدیریت جریــان ورودی و خروجی 
ســرمایه برای این کشورها بسیار مهم و اثرگذار 
اســت و ابتکار آن ها در این زمینه است که در 
غیر این  صورت ثابت نگه داشــتن نرخ شــدنی 
نیست.وی با اشاره به نبود اتفاق نظر درباره نرخ 
ارز بنیادین اقتصاد ایران در میان اقتصاددانان، 
افزود: پس مســئله ما باید این باشد که تداوم و 
پیش بینــی پذیر کردن اقتصاد و بازار ارز، با چه 
نرخی شدنی است. معتقدم بانک مرکزی نباید 
نرخ اســمی ارز را ثابت نگــه دارد، بلکه باید بر 
ثابت نگه داشتن نرخ ارز حقیقی متمرکز شود؛ 
یعنی وقتی تورم ماهانه کشــور حدود 2 تا 2.۵ 
درصد است، نرخ ارز نیز باید در همین حدود به 

طور ماهانه و سالانه تعدیل شود.
این استاد اقتصاد دانشگاه تهران، با بیان اینکه 
نرخ بهره آن طــور که باید در اقتصاد ایران کار 
نمی کند، گفت: هرچند تعیین سیاست نرخ بهره 
ضروری است ولی در کنار آن باید سیاست های 
دیگری نیز در دســتور کار قرار بگیرد که یکی 
از مهمترین آن ها حل مشــکلات ناترازی نظام 
بانکی و تعدیل شعارهای توسعه ای دولت است. 
بنابراین کارکرد سیاســت پولی در اقتصاد ایران 
نیازمند پیش نیازهایی اســت کــه باید به طور 
همزمان اجرایی شــود. من فکر می کنم مسئله 
خروج سرمایه در کشــور به کارکرد نظام پولی 
برمی گردد که به یکباره برای عده ای ســرمایه 
ایجاد می کند و می توانند آن را با خروج سرمایه 

از کشور خارج کنند.

عضو هیات علمی دانشکده اقتصاد دانشگاه تهران: 

سیاست تثبیت ارز بانک مرکزی
معاون حمل و نقل وزیر راه و شهرسازی گفت: تا یک  در کوتاه مدت قابل دفاع است 

مــاه و نیم دیگر پروژه ریلی ۱۶2 کیلومتری رشــت به 
آستارا آغاز می شود و تکمیل آن می تواند نقش عمده ای 

در کریدور شمال جنوب ایفا کند.
به گزارش مهر، شــهریار افنــدی زاده در یک برنامه 
تلویزیونی با اشــاره بــه پروژه هــای کلان وزارت راه و 
شهرســازی گفت: در وزارت راه و شهرسازی دو پروژه 
کلان وجــود دارد یکــی نهضت ملی مســکن با هدف 
ساختن چهار میلیون مسکن ظرف چهار سال و موضوع 
دوم پروژه ایران راه یا به تعبیری پروژه ای که بتواند تقاطع 
کریدور شــمال به جنوب و شرق و غرب را متصل کند 
که ایران می تواند نقش عمده ای در این پروژه ایفا کند و 
در منطقه شکوفا بشود و یک ظرفیت بزرگ اقتصادی را 

برای کشورهای منطقه و همسایه ایجاد کند.
اهمیت طرح ایران راه برای کشورهای منطقه و جهان

وی با بیان اینکه وزیر راه و شهرســازی اردیبهشــت 
امســال در اجــلاس ســه جانبه ایران، هندوســتان و 
روســیه پروژه ایران راه را مطرح کرد، گفت: این پروژه 
می توانــد ظرفیت بســیار زیادی را برای کشــورهای 
منطقه و کشــورهای مهم جهان ایفا کند. ایران با ۱۵ 
کشــور به صورت آبی یا خشکی متصل است؛ همچنین 
کشــورهایی تحت عنوان کشورهای آســیای مرکزی 
داریم که در خشکی محصور هستند. با این پروژه تمام 
کشورهای آسیای مرکزی به راحتی می توانند به آب های 
آزاد متصل شوند. در کریدور شمال جنوب بحث روسیه 
به ســمت ایران و هندوســتان و بالاخص کشــورهای 
آسیای مرکزی به کشورهای حوزه خلیج فارس و دریای 
عمان، مطرح است. از طرف دیگر محور شرق به غرب، 
چین به ســمت اروپا می تواند نقش عمــده ای را برای 

ظرفیت مهمی که در ایران وجود دارد ایفا کند.
معــاون حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی ادامه داد: 
برای این هدف، ســه کار عمده قرار شــد انجام بشود؛ 
یکی پروژه های زیرســاختی است، مسئولیت این کار با 
وزارت راه و شهرســازی است که پروژه های زیرساختی 
را برای این مسیر فراهم کند. در کریدور شمال جنوب 
پروژه هــای مهمی مطرح اســت و آن بحث محورهایی 
است که می تواند از شــرق یا غرب دریای خزر باشد و 
همچنین پروژه هایی که می تواند در شــرق ایران بین 

چابهار، زاهدان و سرخس و مشهد باشد.
افندی زاده با طرح این پرســش که امــروزه چرا در 
دنیا بــه کریدورهــای ترانزیتی یا راهگــذر ترانزیتی 
توجه می کنند؟ گفت: راهگذرها پایه ای هســتند برای 
کریدورهــای لجســتیک، کریدورهای لجســتیک به 
مراکــزی می گویند کــه می تواند توزیــع کالا را انجام 
بدهد، کریدورهای لجستیکی می توانند درنهایت تبدیل 
شوند به راهگذرهای تجاری و بعد می شود کریدورهای 
اقتصادی و بعد توسعه ای. برای همین تمام کشورهای 
دنیــا که دنبال بســته های اقتصادی هســتند، تلاش 
می کننــد در موضوع حمل ونقل بــه بحث راهگذرها یا 
کریدورها بپردازند. راهگذرها در دنیا می تواند کشورها 

را به هم متصل می کند، منافع مشترک ایجاد می کند و 
در روان سازی و مسائل مختلف نقش دارد.

وی بــا بیان اینکه ایران در دنیا بین کریدور شــمال 
جنوب و شــرق غرب یک تقاطع ایجاد کرده، افزود: ما 
پروژه های خیلی عمده ای را در ایران داریم که اگر با نگاه 
ترانزیتی به آن ها نگاه کنیم، اولویت های کشور می شوند. 
ما مُدهای مختلف حمل ونقل داریم. به دلیل موقعیتمان 
و داشتن بنادر در شمال یا جنوب، از حمل ونقل دریایی 
برخورداریم؛ بیش از 22۰ هزار کیلومتر راه را داریم که 
حدود ۳۰ تا ۳۵ هزار کیلومتر راه های اصلی هســتند؛ 
در بخش خشــکی هم بحث حمل ونقــل ریلی مطرح 
اســت. البته در بخش حمل ونقل ریلی اتصال پیوسته 
عمل می کند، یعنی قطار می تواند از مســیر ریلی بین 
کشــورهای مختلف حرکت کند، بازرسی ها به حداقل 
می رسد و ســرعت می تواند به حداکثر خودش برسد، 
بنابراین به همین علت اســت که در ایران اولویت روی 

پروژه های ریلی گذاشته شده است.
پروژه رشــت - آســتارا از یک ماه و نیــم دیگر آغاز 

می شود
معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به 
پروژه رشــت به آســتارا و عملیات اجرایــی آن گفت: 
طراحی هــای این پروژه دارد تمام می شــود و از دولت 
روســیه برای این کار وامی گرفته شــده و با توجه به 
موافقتنامه بین دو کشــور، امیدواریم از ابتدای ســال 
2۰2۴ میــلادی، یعنی حدود یــک ماه ونیم دیگر این 
پروژه شروع شود. این پروژه ۱۶2 کیلومتر است و حدود 
۳۰ تا ۴۰ درصد پل اســت و ما با تکمیل شــدن این 
حلقه مستقیماً به جمهوری آذربایجان وصل می شویم، 
از جمهوری آذربایجان به روســیه و از روسیه به شمال 
اروپا؛ یعنی از شــمال اروپا از طریق ریل به بندرعباس 

می آییم. این یعنی یک شبکه متصل شده که می تواند 
نقش عمده ای را در کریدور شمال جنوب ایفا کند.

افندی زاده با بیان اینکه پروژه رشــت آســتارا طبق 
برنامــه پیش می رود، گفت: بعــد از این که موافقتنامه 
در اردیبهشت ماه امضا شــد، نزدیک به ۸ ماه طراحی 
آن طول کشــید و ما طبق برنامه ای که داریم، تا پایان 
سال میلادی 2۰2۳ توافق اجرایی بین شرکتی که ایران 
معرفی کرده و شرکتی که روسیه معرفی کرده، صورت 
می گیرد و طراحی ها از سال بعد آغاز می شود. البته در 
این پروژه علاوه بر شــبکه ریلی، تجهیزات و ناوگان هم 
در موافقتنامه وجود دارد. دولت روسیه هم به این پروژه 
خیلی علاقمند است، چون مســیری که انتخاب شده 

به نفع دو کشور است.
وی با اشــاره به پروژه چابهار - زاهدان و یونســی- 
مشهد بیان کرد: چابهار بندری است که به دریای آزاد 
متصل اســت و می تواند با طی مسیر بسیار کوتاهی، به 
کشورهای آسیای مرکزی حتی افغانستان و کشورهای 
دیگر متصل شود. این پروژه هم یکی از پروژه های کلان 
وزارت راه و شهرســازی است. از خود چابهار تا زاهدان 
حدود ۶۰۰ کیلومتر اســت که ۱۵۰ کیلومتر آن کاملًا 
افتتاح شــده و ۴۵۰ کیلومتر دیگر ظرف یک ســال و 
نیم تا دو ســال آماده می شود. همچنین مسیر زاهدان 
به ســمت یونســی که راه آهن بافق به سمت مشهد را 
قطع می کند، حدود ۹۰۰ کیلومتر است که در خراسان 
جنوبی ریاســت محترم جمهور کلنگ آن را زدند و آن 
هم جز پروژه های کلان وزارت راه و شهرســازی است، 
این مسیر بســیار کمک می کند که کشورهای آسیای 
مرکزی که کشــورهای در حال رشــد از نظر اقتصادی 
هستند به کشورهای حوزه خلیج فارس و دریای عمان 

وصل شوند.
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خبر

بنگاهداری بانک ها غل و زنجیری 
به پای چرخ تولید

به گفته کارشناســان، بنگاهــداری بانک هــا از جمله دلایل 
شــکل گیری ناترازی در شبکه بانکی اســت که می تواند چرخه 

تولید را هم با مشکل جدی مواجه کند.
۴ اردیبهشــت ۱۴۰۲ بود که رئیس کل بانک مرکزی محمد 
رضــا فرزین خبر از فرصت ۶ مــاه بانک های ناتراز و تورم زا برای 

اصلاح خود داد.
ضرب الاجلی که فرزیــن در خصوص آن بیان کرد: بانک های 
ناتراز شش ماه فرصت دارند تا این معضل اصلی خود را که تاثیر 
نامطلوبی در شاخص های کلان اقتصادی دارد، برطرف کنند. اگر 
بانکی همواره ناترازی داشــته باشــد و در عین حال بخواهد به 
فعالیت خود ادامه دهد به ناچار باید به ســمت تعیین تکلیف و 

انحلال آن بانک پیش برویم.
او افــزود: البته عموم این بانک ها دارایی های مناســبی اعم از 
املاک و ... دارند و لذا هیأت مدیره این دسته از بانک ها باید عزم 

لازم را برای حل این مشکل فورا بکار گیرند.
البته کــه پیش از این هم رئیس کل بانــک مرکزی تذکر به 
بانک های ناتراز داده بود و در ۲۱ فروردین در رســانه ملی گفته 
بود: اگر ناترازی هر بانکی رفع نشود حتما به سمت انحلال بانک 

خواهیم رفت و برنامه آن را به دولت تقدیم کرده ایم.
فرصت شش ماهه ای که به اتمام رسید و بانک مرکزی گام های 
عملیاتی خود را برداشــت. ۹ مهر ماه انحلال موسســه اعتباری 
توســعه عملیاتی شــد و ۱۰ آذر بود که بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران خبر از انتقال مؤسســه اعتباری نور به بانک ملی 

را داد.
به تازگی هم رئیس کل بانک مرکزی محمدرضا فرزین خبر از 
برنامه اول بانک مرکزی یعنی احیا، ساماندهی و اصلاح بانک های 
ناتراز داد و گفت: در مرحله دوم اگر عملیات احیا و ساماندهی به 
نتیجه مطلوب نرســید برنامه توقف و انحلال موسسه اعتباری یا 
بانــک را اجرا می کنیم. در حال حاضر به ۸ بانک برنامه اصلاحی 
ارائــه کرده ایم و به طور مرتب عملکــرد آن ها را پایش می کنیم 
و محدودیت هایی مثل پرداخت تســهیلات و پرداخت ســود به 
ســهامدار در نظر گرفته ایم تا به سمت کاهش ناترازی حرکت 
کنند. انحلال یک موسســه دیگر نیز در دستور کار است که به 

زودی انجام می شود.
ناترازی شــبکه بانکی که عباســپور کارشــناس اقتصادی در 
خصوص چیســتی آن در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان 
می گوید: به ســاده ترین حالــت ممکن ناتــرازی یعنی این که 
بانک یک سری سپرده ثبت شــده دارد که سمت چپ ترازنامه 
را تشکیل می دهد و ســمت راست ترازنامه، دارایی هایی به طور 
مثال وام های بانکی اســت که می پردازد، بانک ها مجبورند سود 
سپرده ها را پرداخت کنند، ولی در سمت راست ترازنامه دارایی ها 
باز نمی گردد که این یعنی ناترازی در شبکه بانکی شکل گرفته 

است.
بنگاهداری بانک ها به تولید صدمه می زند

البته که کارشناســان علاوه بر این دلایل دیگری را هم برای 
شکل گیری ناترازی بانکی مطرح می کنند؛ ناترازی شبکه بانکی 
کــه می تواند بخش های مختلف اقتصاد را هدف گیرد. موضوعی 
کــه به تازگی رئیس جمهور هم در خصوص آن گفت: در اصلاح 
نظام بانکی بنگاهــداری و منجمد کردن دارایی ها و عدم فروش 
دارایی هــا به موقع، موضوعی اســت که دولــت دنبال می کند. 

بنگاهداری بانک ها به تولید صدمه می زند.
صدمــه به تولیدی که یکی از تولیدکنندگان بخش صنعت در 
گفت و گو با باشــگاه خبرنگاران جوان در باره آن می گوید: سال 
گذشته نیازمند تامین مالی برای ادامه تولید بودم در گام نخست 
به سراغ شبکه بانکی رفتم ولی آنچنان با سنگ اندازی و جملات  
نبود منابع کافی مواجه شدم که ناامید بازگشتم اما بعد از مدتی 
مجدد به شــبکه بانکی مراجعه کردم که به ســبب مشــکلاتی 
دریافت تســهیلات با عدم موفقیت مواجه شد و در نهایت برای 

ادامه حیات مجبور شدم کارگاه خود را کوچک کنم.
دیگر فعال اقتصادی به باشگاه خبرنگاران جوان گفت: در بخش 
تولید یکــی از مولفه های مهم توان تامیــن مالی از بخش های 
مختلف اســت که اگر با مشکل همراه شــود تولید دچار آسیب 

خواهد شد .
آسیب به تولیدی که حجت الله فرزانی کارشناس اقتصادی در 
خصوص آن به باشــگاه خبرنگاران جوان گفت: زمانی که بخشی 
از منابع بانک ها منجمد و در بنگاهداری خلاصه شــده است در 
حالی که یکی از رسالت های آن رفع نیاز خانوار و تامین تسهیلات 
مورد نیاز آن ها و بخش تولید اســت به تبع منابع به بخش دیگر 

تخصیص داده می شود و منابع بانک محدود می شود.
این کارشــناس امور بانکی در ادامه اظهار کرد: منابع محدود 
شــده بانک ها که می توانســت به تولید و ســرمایه در گردش 
واحد های تولیدی تخصیص داده شود، اما به سوی دیگر می رود 
که این اقدام به بخش های تولیدی آسیب خواهد زد. بخش های 
تولیدی که میزان تسهیلات دریافتی آن ها متناسب با رشد تورم 

نخواهد بود لذا توان واحد های تولیدی کاهش پیدا می کند.
فرزانی عنوان کرد: واحد های تولیدی به سبب این که سرمایه 
در گــردش کوچک تری توانســتند دریافت کننــد و تامین بر 
اســاس ظرفیت عملی آن ها کافی نیست به ناچار ظرفیت تولید 
کاهش پیدا می کند و اگر به شکل کلی نگاه کرد در مجموع این 
فرآیند باطل به کل اقتصاد کشــور آسیب خواهد زد به طور کلی 
بنگاهــداری بانک ها توان بخش واقعی اقتصاد را در بحث رشــد 

تولید کوچک خواهد کرد.
در ادامه هم دیگر کارشــناس اقتصادی سیاوش غیبی پور در 
گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان مطرح کــرد: بنگاهداری 
بانک ها خلاف قوانین اســت یعنی بانک ها مقدار پول و اعتباری 
که خلق می کنند باید به ســمت رونق تولید، خدمات و اشتغال 
هدایت شود. متاسفانه حداقل در یک دهه اخیر بخشی از سرمایه 
بانک ها که باید به سمت تولید تزریق می شود به دو طریق رفتن 
منابع به سمت زیر مجموعه خود بانک ها و دیگری بنگاهداری از 

مسیر اصلی خارج شده است.
این کارشــناس اقتصادی در ادامه بیان کرد: در کل بنگاه داری 
بانک ها ســبب می شود منابع به سمت ســرمایه گذاری، تولید و 
اشتغال نرود و علاوه بر شکل گیری ناترازی حتی می تواند آن را 
تشدید کند؛ ناترازی شبکه بانکی که می تواند قلب اقتصاد و تولید 

کشور را دچار مشکل کند.
بنابر گفته کارشناســان، بنگاهداری بانک ها عــلاوه بر ایجاد 
ناترازی که ثمری جز تورم ندارد، تولید را هم با مشــکل مواجه 
خواهــد کرد؛ تولیدی که یکــی از مولفه های یک اقتصاد پویا به 

شمار می رود.

خبر

عضو کمیسیون تلفیق بودجه:

بودجه ۱۴۰۳ واقع گرایانه 
است

عضو کمیســیون تلفیق بودجه در مجلس 
با اشــاره به افزایش ۴۲ درصدی درآمدهای 
بودجه به ویژه در بخش مالیاتی، گفت: دولت 
از محل ایجــاد مؤدیان جدیــد مالیاتی این 

درآمدها را محقق خواهد کرد.
بهروز محبی نجم آبادی در گفت و گو با ایرنا 
گفت: لایحه بودجه ۱۴۰۳ دارای رویکرد واقع 
گرایانه است و دولت با توجه به تجربیاتش از 
بودجه های قبلی بنای کار را بر این گذاشته تا 

بودجه را واقعی ببندد.
عضو کمیســیون تلفیق بودجه در مجلس 
اظهــار داشــت: به عنــوان مثــال در حوزه 
درآمدهای نفتی ما شاهد کاهش اتکای بودجه 
به درآمدهای این بخش هســتیم تا کسری 

بودجه در این بخش اتفاق نیفتد.
وی افزود: از ســوی دیگر دولت سعی کرده 
منابع بودجه ای خود بــرای امور جاری را از 
محل افزایش درآمدهای مالیاتی محقق کند 
کــه از محل ایجاد مؤدیان جدید مالیاتی این 

کار انجام می شود.
محبــی نجــم آبــادی خاطرنشــان کرد: 
گزارشــهای ارائه شده توسط دولت از این امر 
حکایت دارد که دولت خواهد توانست افزایش 
۴۲ درصــدی درآمدهای خود را که عموما از 
محل افزایش درآمدهای مالیاتی است، محقق 

کند.
عضو کمیســیون تلفیق بودجه در مجلس 
اظهار داشــت: دولت در دو ســال گذشته دو 
میلیــون و ۵۰۰ هزار مؤدی جدید مالیاتی را 
شناسایی کرده ایم و شاهد افزایش درآمدهای 

دولت در این حوزه بوده ایم.
وی افــزود: همچنین دولــت تنها بندهای 
درآمــدی و هزینه ای را در لایحــه آورده و 
بندهایی که شــامل احکام قانونی هستند در 
لایحه جداگانه ارائه می شود و همین مسأله 
باعث می شود کار تصویب بودجه در مجلس 

سریع تر انجام شود.

آیا بریکس در سال 
آینده میلادی از ارز خود 

رونمایی می کند؟
برخی از کارشناســان اقتصــادی معتقدند 
طراحــی ارز بریکس بعید به نظر نمی رســد 
و مزایــای آن در بحبوحــه تحریم های غرب 

انکارناپذیر است.
 Watcher. به گــزارش ایرنــا از وبــگاه
Guru، در طول ســال گذشــته، بحث های 
فراوانــی دربــاره ارز بریکس صــورت گرفته 
اســت. بریکس که متشکل از پنج کشور بود، 
در نشست سال ۲۰۲۳ میلادی، شش کشور 
دیگــر را به عضویت پذیرفــت. دلارزدایی از 
تجــارت بین المللی، طرح ثابــت این بلوک 
اقتصادی بوده است. اکنون، این سؤال وجود 
دارد کــه آیا در نشســت ســالانه این بلوک 
اقتصادی در سال آینده میلادی، ارز بریکس 

رونمایی می شود یا خیر.
ائتلاف اقتصادی بریکــس، قطعاً پدیده ای 
جدیــد در بخــش ژئوپلیتیک نیســت؛ اما 
کشورهای عضو این بلوک اقتصادی در سال 
۲۰۲۳ میلادی به پیشرفت هایی جدید دست 
یافته اند و به موضوعی اساسی تبدیل شده اند. 
این کشورها از راه طرح دلارزدایی و رواج آن 
در سراسر جهان، به صورت مستمر کوشیده اند 

به سوی جهانی چندقطبی حرکت کنند.
طراحی ارز بریکس بعید به نظر نمی رســد 
و مزایــای آن در بحبوحــه تحریم های غرب 

انکارناپذیر است.
در ماه اوت )مرداد، شهریور(، بلوک بریکس 
اعلام کرد که چنین ارزی گزینه های کشورهای 
عضو این بلوک برای تسویه حساب های تجاری 
را افزایش و آسیب پذیری ها را کاهش می دهد؛ 
ضمن اینکه، مسیری روشن به دور از دلار در 

سراسر معاملات تجاری پدید می آوَرَد.

کسری بودجه روسیه باید 
زیر ۲ درصد باشد

رییس جمهور روسیه اظهار کرد که کسری 
بودجه ملــی باید زیر دو درصــد باقی بماند 
تــا حمایت های سیاســت اجتماعــی برای 

خانواده های پرجمعیت حفظ شود.
به گزارش مهر به نقل از بیزنس، ولادیمیر 
پوتین، رییس جمهور روســیه اظهار کرد که 
کســری بودجه ملی باید زیر دو درصد باقی 
بماند تا حمایت های سیاست اجتماعی برای 

خانواده های پرجمعیت حفظ شود.
دولت گزارش کرد که کسری بودجه روسیه 
احتمالاً حتی کمتر از دو درصد خواهد بود و 
اگر این مورد درست باشد، این امکان را برای 
دولت فراهم می کند که عناصر حمایتی را در 
حوزه های کلیدی سیاست اجتماعی، ازجمله 

حمایت از خانواده های پرجمعیت حفظ کند.
پوتین در خلال کنفرانس سالانه سنتی خود 
خاطرنشان کرد که انتظار می رود اقتصاد ملی 
در ســال ۲۰۲۳ به میزان ۳.۵ درصد افزایش 
یابد.در همین حال، بانک ملی روسیه تصمیم 
گرفته اســت، نرخ بهره خود را تا ۱۶ درصد 
افزایش دهد در حالی که مقامات سیاســت 
پولی به پایــان افزایش احتمالی آن در آینده 

اشاره کردند.
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رئیس اداره امور صندوق های ســرمایه گذاری سازمان بورس گفت: در حال حاضر دو صندوق املاک و مستغلات مجوز فعالیت دارند 
و تلاش خواهیم کرد تا انتهای ســال تعداد آنها را زیاد کنیم.سیاوش پرویزی نژاد رئیس اداره امور صندوق های سرمایه گذاری سازمان 
بورس در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان گفت: در خصوص صندوق ســرمایه گذاری املاک و مســتغلات دوشنبه پذیره نویسی 
بزرگترین صندوق املاک و مســتغلات را خواهیم داشــت همچنین درخواست ها از سایر مجموعه بانک ها و بخش های دیگر وجود دارد 

که ســازمان بورس در حال بررســی است.این مقام مســئول بیان کرد: تمام تلاش ها برای این است که صندوق هایی که واقعا پروژه و 
موضوع فعالیت آن ها توجیح پذیر باشــد و منافع ســهامداران را رعایت کنند را مجوز دهیم تا شروع به فعالیت کنند در حال حاضر دو 
صندوق املاک و مســتغلات مجوز فعالیت دارند و تلاش خواهیم کرد تا انتهای ســال این صندوق ها به ۵ تا ۶ صندوق سرمایه گذاری 

فعال برسد.

تعداد صندوق های املاک و مستغلات تا پایان سال ۳ برابر می شود

سیاسی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

سه شنبه
28 آذر 1402
 شماره  1589

را مقصر  کارشناس مسکن شــهرداری ها 
افزایش ســهم زمین در قیمت تمام شــده 
مسکن دانست و گفت: شهرداری ها با فروش 
مازاد تراکم موجب افزایش سهم»زمین« در 

قیمت تمام شده مسکن می شوند.
انباشت مسائل حل نشده در حوزه مسکن 
طی دهه های اخیر، با راهکارهای کوتاه مدت 
و تک وجهی قابل حل نیســت. اواخر ســال 
گذشــته )۱۴۰۱( ابوالفضل نوروزی، مشاور 
وزیر راه و شهرسازی با تأیید بالا بودن سهم 
زمین از قیمت تمام شده مسکن، این عدد را 
در کل کشور ۶۰ درصد اعلام کرد و در ادامه 
عدد آن را در تهــران ۷۰ درصد اعلام کرد. 
بارها کارشناســان گفته اند که قیمت زمین 
بیش از حد بالاست و همین موضوع، منجر 

به گرانی مسکن شده است. 
بر اساس نظریه کارشناسان حوزه مسکن، 
سهم ســاخت مســکن از قیمت تمام شده 
زمین در بسیاری از کشورها، فقط ۳۰ درصد 
عنوان شــده اســت. البته در مهرماه امسال 
بانــک مرکزی گزارشــی از تغییــرات بازار 
معاملات مسکن اســتان تهران که برگرفته 
از آمارهای خام سامانه ثبت معاملات املاک 
و مستغلات کشــور بوده، انتشار داد. عمق 
فاجعه بر این اســاس بود که افزایش قیمت 
مسکن در تهران را نسبت به سال پیش، ۸۰ 

درصد نشان می دهد.
بازار مسکن مانند هر بازار اقتصادی دیگر 
تابع قانون عرضه و تقاضا اســت و زمانی که 
عرضــه در بازار به اندازه کافی رخ ندهد، در 
بازار شــاهد نیاز شــدید از سوی متقاضیان 
خواهیــم بود که در مقابــل موجب افزایش 
قیمت مســکن در بازار خواهد شد. افزایش 
قیمت مســکن در بازار موجب ســوداگری 
دلالان خواهــد شــد که دســت بــه عمل 

»احتکار« می زنند.
کارشناســان اعــلام می کننــد آنچه که 
می توانــد این کســری را در بازار مســکن 
جبــران کند افزایش عرضه زمیــن به بازار 
مسکن اســت. ساخت مسکن نیازمند زمین 
بوده ولی به علت ایجاد انحصار طلبی عده ای 
از ســوداگران این اتفاق در بازار مسکن رخ 
نداد. این در حالی اســت کــه تعداد زیادی 
زمین در اطراف شهرهای جدید تهران وجود 
دارد که با شناســایی این زمین ها می توان 
کسری مســکن را جبران کرد که در مقابل 
موجب ایجاد ثبات در بازار مسکن می شود.

حل بحران مســکن در راستای شکستن 

انحصار زمین
محمد آرین نژاد، کارشناس حوزه مسکن 
در رابطه با اهمیت شکســتن انحصار زمین 
و اســتفاده از عرضــه زمین بــرای تنظیم 
بازار مســکن کشــور به خبرنگار مهر گفت: 
رسیدگی به بحران مسکن مستلزم شکستن 
انحصارات زمین و ترویج توسعه افقی است. 
با اجرای سیاســت هایی که رقابت، شفافیت 
و توزیــع عادلانه زمین را تشــویق می کند، 
دولــت می توانــد محیطی ایجــاد کند که 
گزینه های مسکن مقرون به صرفه را تقویت 
انحصارها فرصت هایی  کند. شکستن سلطه 
را برای توســعه دهندگان کوچک تر و افراد 

برای مشارکت در بازار مسکن باز می کند.
اگر دولت سیزدهم قصد دارد با جدیت به 
وعده انتخاباتی خود عمل کند و ســاخت و 
ســاز مسکن با سرعت رو به جلو گام بردارد 
باید عرضه زمیــن را افزایش دهد و در این 
راســتا برای ساخت مســکن علاوه بر اینکه 
از داده هــای خود مردم اســتفاده کند باید 
تســهیلات مســکن را اعطا کند تا اقتصاد 
کشــور از رکود خــارج شــود. البته دولت 
سیزدهم می تواند از سیاست زمین ۹۹ ساله 

استفاده کند.
زمیــن بــه عنــوان بازیگر بازار مســکن 
محسوب می شــود زیرا در قیمت تمام شده 
مسکن تأثیر به ســزایی دارد. طبق گزارش 
بانک مرکزی »مســکن« مقصر اصلی تورم 
در کشــور اســت بنابراین به هر میزان هم 
تسهیلات مســکن اعطا شود؛ قطعاً به علت 
وجود تورم بــالای زمین، کمکی به خانه دار 

شــدن مردم نمی شــود. ابتدا دولتمردان و 
سیاســت گذاران باید تــورم موجود در بازار 
مسکن را مهار کنند تا بتوانند نسبت به این 

بازار کنترل داشته باشند.
مهر تأیید بذرپاش برعلت گرانی مسکن

همچنیــن مهــرداد بذرپاش وزیــر راه و 
شهرســازی علت گرانی مسکن را »احتکار« 
عنوان کرد و گفت: قیمت های سرســام در 
مسکن به دلیل احتکار است و ارزش بالای 
ملک منجر به ســوداگری شده است، البته 
ســامانه ای برای شناسایی زمین های معطل 

مانده راه اندازی است.
۷۰ درصد قیمت فروش مســکن را زمین 
تشکیل می دهد. این عدد هم به دلیل وجود 
تورم در کشور و هم به دلیل آنکه زمین یک 
دارایی غیرمنقول محســوب می شــود، یک 
عدد بالایی اســت. ما با مانعی به اسم تورم 
قیمت زمین مواجه شــده ایم. قیمت بالای 
زمین، مانع بســیار بزرگ حال حاضر برای 
کاهش قیمت خانــه و افزایش قدرت خرید 

مردم در بازار مسکن است.
توسط  مســکن  مازاد  تراکم  فروش 

شهرداری ها
فرشــاد ایلاتی کارشناس حوزه مسکن در 
گفت وگو با مهر بــا تاکید بر اینکه »زمین« 
عامل اصلی قیمت بالای مســکن به شــمار 
می آید، گفت: قیمت مسکن از سه جز اصلی 
تشکیل شده که مهم ترین بخش آن قیمت 
»زمین« اســت. بخش دوم به قیمت مصالح 
ســاختمانی مربوط می شود و بخش سوم به 

سود سرمایه گذاری بازمی گردد.

این کارشناس مسکن در ادامه تاکید کرد: 
»زمین« در کلان شــهرها بــه خصوص در 
استان تهران ســهم ۷۰ درصدی در قیمت 
تمام شده مســکن دارد. که در البته ناگفته 
نماند برخی مناطق در اســتان تهران وجود 
دارد که سهم زمین حدود ۹۰ درصد است. 
طبق محاســبات هزینه مصالح و غیره را در 
ساخت مســکن حدود ۱۰ درصد است؛ در 
نتیجه زمین بازیگر نقــش اصلی در قیمت 

تمام شده است.
وی علــت گرانــی زمین را عدم توســعه 
افقی شــهرها عنوان کرد و گفت: دولت باید 
به جای اینکه شــهرها را به ســمت ساخت 
افقی توســعه دهد بالعکس به سوی تراکم 
و ســاخت آپارتمان هــای بلنــد مرتبه گام 
برداشته اســت. افزایش ساخت طبقات در 
اولین مرحله نقش تعیین کننده ای در قیمت 
زمین خواهد داشت به طور مثال زمینی که 
گنجایش ســاخت یک مسکن دو واحدی را 
دارد، مجوز یک آپارتمان ده واحدی را صادر 
می کنند که منجر به افزایش قیمت »زمین« 

می شود.
مدیریــت  نحــوه  داد:  ادامــه  ایلاتــی 
مسکن  ســاخت  حوزه  در  شــهرداری های 
مناسب نیســت. شــهرداری ها برای تأمین 
منبع درآمدی به هزینه ســاختمانی وابسته 
شدند که آغاز به فروختن تراکم مازاد کردند 
کــه موجب افزایش ســهم زمین در قیمت 

شده مسکن شده است.
این کارشناس عرضه زمین به مردم برای 
سرعت در روند ســاخت و ساز در کشور را 
مؤثر دانســت و افزود: دولت سیزدهم برای 
تحقق یافتن وعده انتخاباتی خود روش های 
مختلفی برای ساخت و ساز مسکن انتخاب 
کرده که عرضه زمین به خود مردم و ساخت 
انفرادی می تواند به ساخت مسکن در کشور 
به خصوص در کلان شــهرها سرعت ببخشد 
اما باید در مقابل تســهیلات بانکی هم اعطا 

شود.
دو  به  نسبت  دولت ســیزدهم  رشد 

سال اخیر در حوزه مسکن
وی یادآور شد: نسبت به دو سال اخیر در 
حوزه مســکن اتفاقات چشمگیری رخ داده 
اما تا تحقق به وعده ساخت ۴ میلیون واحد 
مسکونی فاصله بسیاری وجود دارد. تا پایان 
سال ۱۴۰۴ دولت سیزدهم قطعاً بیش از ۵۰ 
درصــد واحدهای مســکونی نهضت ملی را 

تحویل متقاضیان خواهد داد.

زمین، بازیگر نقش اصلی در ساخت مسکن

در حالــی که ۲۶ آذر روز حمل و نقــل و راننده نام گرفته 
است، اما از ۲۷ هزار دستگاه ناوگان کامیونی که ثبت سفارش 
شــده تا به امروز ۲۵ هزار دستگاه پلاک و مابقی روند پلاک 

گذاری و ثبت سفارش متوقف شده است
۲۶ آذر، روز ملی حمل و نقل ایران است. تعیین این روز به 
این مناســبت در سال ۱۳۷۶ به پیشنهاد وزارت راه و ترابری 
و برای آگاه ســازی جامعه با نقش و جایــگاه بخش حمل و 
نقل در اقتصاد ایران، از ســوی شورای فرهنگ عمومی کشور 

صورت گرفت.
در تاریخ تحولات صنعت حمل و نقل در کشــور، روز های 
سرنوشــت سازی بوده اند که نقشی تعیین کننده در انسجام 
شــبکه حمل و نقل داشــته اند و ۲۶ آذرماه سال ۱۳۶۱، از 
شــمار چنین روز هایی است. در این روز و در بحبوحه جنگ 
تحمیلی، حدود یکصد کشــتی حامــل کالا در بنادر جنوبی 
کشــور، در انتظار تخلیه بار بود و بروز بحران ناشــی از اتمام 
ذخیره کالا های اساســی در کشور، تهدید کشتی های منتظر 
از ســوی عراق و نیز شمول بیمه های جنگی، نگرانی هایی را 
برای مســئولان فراهم آورده بود. در همین روزها، رهبر کبیر 
انقــلاب، حضرت امام خمینی رحمــه الله در پیامی تاریخی، 
کامیونداران کشــور را به مشارکت در تخلیه هر چه سریع تر 

کشتی ها فراخواندند.
بــه دنبال فرمان تاریخی حضرت امــام خمینی رحمه الله 
مبنی بــر تخلیه کشــتی های منتظر در بندر هــای جنوبی 
کشــور، ایران زمین شاهد بسیج عمومی کامیون داران شد و 
صحنه های کم نظیری از فداکاری، ایثار و تلاش شبانه روزی 
به ثبت رســید و این روز را در تاریخ کشور در یاد ها ماندگار 
ساخت. پانزده ســال پس از زمان صدور فرمان حضرت امام 
رحمه الله، به پیشنهاد وزارت راه و ترابری و در جهت آگاهی 
اقشــار مختلف مردم از نقش و جایگاه والای شبکه گسترده 
حمل و نقل کشوری، در سال ۱۳۷۶ از سوی شورای فرهنگ 
عمومی کشور، ۲۶ آذر به عنوان »روز حمل و نقل« شناخته 
شد.براساس این گزارش  بخش حمل ونقل جاده ای به عنوان 
یکی از مهم ترین حوزه های اقتصاد حمل ونقلی کشور به شمار 
می رود، به طوری که حدود ۹۰ درصد از جابه جایی های کالا و 
بار از طریق این بخش انجام می شود و در صورتی که مشکلی 
بــرای این حوزه رخ دهد، حوزه حمل ونقل کشــوری از پای 
می افتــد بنابراین توجه به این حوزه و نوســازی ناوگان های 

جــاده ای باید به عنوان یکی از اصلی ترین اهداف وزارت راه و 
شهرسازی به شمار رود.

متأســفانه در طول یکی، دو سال گذشته حوزه حمل ونقل 
جاده ای با مشــکلاتی از جمله فرسودگی ناوگان حمل ونقلی 
روبرو شــده که همین امر خود باعث شده که رانندگان این 
بخش با مشــکلاتی از جملــه کمبود قطعات لــوازم یدکی 
، لاستیک و ســوخت روبرو هســتند که در این زمینه باید 
همکاری لازم از ســوی دستگاه های مختلف از جمله وزارت 
صمت، وزارت راه وشهرســازی انجام شود. متأسفانه بسیاری 
از کامیون داران در طول ســال های گذشته علی رغم افزایش 
هزینه هــای کامیون هــا از جمله لاســتیک و قطعات یدکی 
اقدام به جابه جایی کالا و بار از شــهر های مختلف می کردند، 
بــه دلیل ایجاد دلالی های بســیار زیادی کــه در این حوزه 
وجود داشت، نه تنها کرایه هایشــان افزایش نیافته بود، بلکه 
با مشکلات بســیار زیادی از جمله کمبود لاستیک و کمبود 
بار مواجه شده بودند. براساس این گزارش در راستای کاهش 
مشکلات کامیون داران در کشور تا به امروز سازمان راهداری 
و حمل ونقل جاده ای کشــور اقدامــات وبرنامه های زیادی 
را در دســتور کار خود قــرار داده اند که یکی از این اقدامات 
واردات کامیون های کارکرده و همچنین تخصیص ســوخت 
و لاســتیک براساس پیمایش بوده است که در در این زمینه 
داریوش امانی رئیس سازمان راهداری وحمل ونقل جاده ای 
پیش از این اعلام کرده بود:  از زمانی که موضوع نوســازی از 
محل واردات کامیون های دســت دوم را به بخش خصوصی 
واگــذار کردیم، این روند با موفقیت پیگیری شــد و در حال 
حاضر واردات ۲۶ تا ۲۷ هزار ناوگان به روز ثبت سفارش شده 
اســت؛ از این تعداد، ۱۷ هزار دستگاه وارد گمرک شده، ۱۰ 
هزار و ۷۰۰ دســتگاه ترخیص شده و ۴۵۶۰ دستگاه کامیون 
نیز پلاک گذاری و شماره گذاری شده اند و مابقی هم منتظر 
شماره گذاری هستند. به گفته امانی رئیس سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای، واردات کامیون های دست دوم اروپایی 
۵ آیتم اصلی شــامل تأمین ارز از محل خارجی، ارائه گواهی 
اســتاندارد، ارائه گواهی خدمات پس از فروش، ارائه گواهی 
اســقاط و ارائه تأییدیه محیط زیست دارد که باید همه آنها 
ارائه شــود.در همین رابطه هم فیــروز خدایی  رئیس هئیت 
مدیره کانون رانندگان کالای کشــور به باشــگاه خبرنگاران 
جوان گفت: متاســفانه پیش از ایــن قول و وعده و عید های 

بسیار زیادی در خصوص حمایت از رانندگان و کامیون داران 
داده بودند اما متاســفانه تا به امروز تعداد کمی از این قول و 
وعده و عیدها به مرحله اجرایی و عملیاتی شدن رسیده است 
به طوری که یکــی از این وعدها در خصوص اصلاح نرخ تن 
کیلومتر بوده اســت که از سال ۹۷ با اصلاح این موضوع قرار 
بود نرخ های تن کیلومتر اصلاح شود اما هنوز بعد از گذشت 

چندین سال اقدامی در این زمینه صورت نگرفته است.
به گفته وی، از ســال ۹۷  مقرر شده بود جلسات پایش در 
حوزه  مشکلات کامیون داران و رانندگان هر ماه برگزار شود 
اما در دو سال گذشته  هیچ جلسه ای با هیچ یک از مدیران 
در این بخش برگزار نشــده و مقرر شــده بود این جلسات با 
حضــور ارگان های دخیل و موثر در صنعت و معدن و وزارت 
راه وشهرســازی و نهادهای امنیتی برگزار شود اما متاسفانه 
این جلسات به صورت کامل تعطیل شده و کمیته راهبری در 

سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای برگزار نشده است.
او تاکید کرد:  به طور قطع کشور نیاز به واردات و نوسازی 
کامیون ها دارد اما به دلیــل عوارض گمرکی بالا برخی توان 
ترخیص کشنده های خود را ندارند و منطقی به نظر نمی رسد 
کامیون ۵۰ ســال کارکرد در جاده ها باشد اما کشنده ۳ سال 

کار کرد در گمرک رو به فرسودگی پیش رود.

رانندگان کامیون ها همچنان چشم انتظار کامیون های نو خود هستند



خبر

۵۶ دشت هرمزگان در شرایط 
ممنوعه و بحرانی است

مدیر دفتــر مطالعات پایه منابع آب شــرکت آب منطقه ای 
هرمزگان گفت: به دلیل افت شدید سطح آب زیرزمینی، از ۷۴ 
دشت موجود در استان ۵۶ دشت به عنوان دشت های ممنوعه 

و ممنوعه بحرانی معرفی شده اند.
به گزارش ایرنا، محمد رضا ایدون روز دوشــنبه در بازدید از 
دشت های آبی هرمزگان افزود: تنها ۱۸ دشت هرمزگان شامل 

جزایر و تعدادی دشت بدون ظرفیت، آزاد هستند.
وی بیان کــرد: از ۴۳ محدوده مطالعاتی، تعداد ۲۸ محدوده 
مطالعاتی ممنوعه و یا ممنوعه بحرانی بوده و تعداد ۱۵ محدوده 

مطالعاتی آزاد است.
مدیر دفتــر مطالعات پایه منابع آب شــرکت آب منطقه ای 
هرمزگان اظهار کرد: این اقدام به منظور جلوگیری از افُت بیشتر 
ســطح آب زیرزمینی در محدوده های مطالعاتی مختلف استان 

برای حفاظت از منابع آبی انجام شده است.
در دشــت های ممنوعه بحرانی علاوه بر کاهش ذخیره سفره 
زیرزمینی، کمیت آب نیز افُت کرده و شورتر شده یا سختی آن 

بالاتر رفته است.
متوســط بارندگی در کشور ۱۸۶ میلی متر است که این عدد 

در استان هرمزگان ۹۶ میلی متر ثبت شده است.

رقابت ۶ تیم علمی در موت کورت 
دانشگاه علمی کاربردی کانون 

وکلای دادگستری مرکز
دبیر اجرایی دومین دوره موت کورت دانشــگاه علمی کاربردی کانون 
وکلای دادگســتری مرکز از رقابت ۶ تیم علمی در مرحله نهایی مسابقات 

خبرداد.
به گزارش خبرگزاری صداوســیما مرکز کیش، سحر ناصر بخت گفت: 
این مســابقات با هدف افزایش ســطح علمی کارآموزان وکالت و وکلای 

دادگستری برگزار می شود.
وی افزود: ۱۶ تیم برای شــرکت در این دوره از مســابقات نام نویسی 
کردند و پس از بررســی لوایح، تیم های راه یافته به مرحله نهایی مشخص 
شدند و دور شفاهی این رقابت علمی چهارشنبه ۲۹ آذر در کانون وکلای 
دادگستری مرکز با حضور کارآموزان و وکلای دادگستری برگزار می شود.

دکترای حقوق بین الملل تصریح کرد: از تیم های برگزیده اول تا ســوم 
این مســابقات با اهدای لوح تقدیر و گواهینامه شرکت در مسابقات تقدیر 

خواهد شد.
ســحر ناصر بخت خاطرنشــان کرد: مجید براتی طَرقــی دبیر علمی 
مســابقات به همراه زهرا کمالی دهقان و محمد صحرایی اعضای کمیته 
علمی و سید ابراهیم فتحی، نرگس حسین پور، سحر حاجی بیگی، مهدیه 
پورعلی و آیدا تقی خانی نیز اعضای کمیته اجرایی برگزاری مســابقات را 

بر عهده خواهند داشت.

آغاز عملیات بهسازی و حصارکشی 
سایت حفاظت لاک پشت ها

رئیس اداره محیط زیســت منطقــه آزاد کیش از آغــاز عملیات 
بهسازی حصار سایت حفاظت لاک پشت های جزیره کیش خبر داد.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز کیش، مریم محمدی گفت: 
به دلیل وزش طوفان شدید اخیر بخشی از حصار سایت حفاظت لاک 

پشت های در جزیره کیش تخریب شد.
وی گفت: امور اداری عملیات تعمیرات و بهسازی حصار این محوطه 

انجام شده و عملیات اجرایی آن از دو روز آینده آغاز خواهد شد.
محمدی در خصوص مشــاهده ماسه و تکه های مرجان در محوطه 
حفاظت شــده لاکپشــت ها نیز گفت: برخی از گردشگران متاسفانه 
اقدام به جمع آوری و حمل ماسه و یا تکه های مرجان می کنند که با 
هماهنگی با مبادی ورودی و خروجی جزیره اجازه خروج به مسافران 

داده نمی شود.
محمدی گفت: امیدواریم گردشگران به حفظ محیط زیست جزیره 

کیش توجه بیشتری داشته باشند.

با اعلام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی؛

نرخ بیکاری در هرمزگان بیش 
از ١٠ درصد کاهش یافت

معاون توســعه کارآفرینی و اشــتغال وزارت تعــاون، کار و 
رفــاه اجتماعی با اشــاره به کاهش ۱٠ درصــدی نرخ بیکاری 
در هرمزگان گفت: این اســتان در ۶ ماهه نخست سال ۱۴٠۲ 

بیشترین کاهش نرخ بیکاری را داشته است.
به گــزارش اداره کل روابــط عمومی اســتانداری هرمزگان، 
محمود کریمی بیرانوند روز دوشنبه در نشست تبیینی عملکرد 
حوزه کارآفرینی و اشــتغال دولت ســیزدهم اظهــار کرد: در 
تابســتان ۱۴٠۱ فاصله بین بالاترین و پایین تر نرخ بیکاری در 
کشــور ۱۷.۱ درصد بوده که نشــان از نابرابری بسیار زیاد نرخ 
بیکاری دارد؛ آمار تابســتان امسال نابرابری نرخ بیکاری به ۷.۴ 

درصد رسیده که ۱٠ درصد کاهشی بوده است
وی بیان کرد: نرخ بیکاری در استان هرمزگان در سال ۱۴٠۲ 
و نســبت به مدت مشابه ســال قبل بیش از ۱٠ درصد کاهش 
داشته اســت اما هنوز نیز بالاست و به سطوح کاهشی نزدیک 

می شود.
معاون وزیر کار با اشــاره به اینکه بازار کار و فضای اشتغال از 
چند جهت بررسی می شــود، تصریح کرد: یکی از این مسیرها 
مربوط به آماری است که از سوی مرکز آمار ایران اعلام می شود؛ 
سازمانی که مستقل است و ذیل سازمان برنامه و بودجه فعالیت 
می کند شــاخص های آماری آن ربطی بــه دولت های مختلف 
ندارد و طبق اســتانداردهای جهانی است، دومین مرجع برای 
ســنجش فضای کار، بیمه شــدگان تامین اجتماعی و سومین 

منبع آمار مربوط به سامانه رصد ملی وزارت کار است.
کریمی بیرانوند تاکید کــرد: اهداف مهمی که در وزارت کار 
مشخص شده، این است که برآوردهای محوری زیرساخت های 
بازار کار از کد ملی استخراج شوند، محوریت ما کدملی بوده تا 

بدانیم برای شخص چه اتفاق هایی رخ داده است.

اخبار

دومین جشنواره فرهنگی 
هنری ناردونه در جزیره 

کیش
به مناســبت فرارسیدن طولانی ترین شب 
سال، دومین جشنواره فرهنگی هنری ناردونه 
با حضــور بانوان هنرمنــد و کارآفرین کیش 

برگزار می شود.
به گزارش اخبار کیش، در این جشنواره که 
ســه شنبه ۲۸ آذر، ســاعت ۱۸ در مجموعه 
فرهنگــی، اجتماعی کیش بانــو برگزار می 
شود، بانوان هنرمند فعال حوزه های هنرهای 
تجســمی، صنایع دســتی و خــلاق حضور 

خواهند داشت.
بنابر این گزارش، برگزاری مسابقه فرآورده 
های غذایی یلدایــی با داوری ملاحت کامیار 
مامان،  تلویزیونــی آشــپزی  داور مســابقه 
برگزاری مسابقه فرآورده های غذایی برگرفته 
از میوه بهشتی انار و عرضه مواد غذایی یلدایی 
به عنوان بخش های مختلف این جشنواره در 

نظر گرفته شده است.
همچنیــن، علاقمنــدان بــه شــرکت در 
این جشــنواره مــی توانند بــرای ثبت نام و 
کسب اطلاعات بیشتر با شــماره تلفن های 

۴۴۴۲۳٠۶۵-٠۷۶ الی ۶۶ تماس بگیرند.
گفتنی اســت، دومین جشــنواره فرهنگی 
هنری ناردونه به همت اداره امور زنان سازمان 
منطقــه آزاد کیش، در مجموعــه فرهنگی، 
اجتماعــی کیش بانو واقع در میدان آبشــار، 

روبروی میکامال، برگزار خواهد شد.

برگزاری دوره های 
آموزشی و تخصصی در 

کیش
موسســه آموزشــی علوم و فنون کیش 
دوره های آموزشــی و تخصصی با حضور 
اســاتید مجرب و ارائه مدرک معتبر برای 

علاقمندان برگزار می کند.
به گزارش اخبار کیش، موسسه آموزشی 
علــوم و فنون کیش اقدام به برگزاری دوره 
های آموزشــی و تخصصی در رشته های 
نویسی،  برنامه  اصولا  فتوشــاپ،  مقدماتی 
زبان برنامه نویســی C، طراحی ســایت با 
Word Press مــی کند. همچنین، در 
گروه آفیــس دوره های Word مقدماتی 
و پیشرفته، Excel مقدماتی و پیشرفته و 

Power Point برگزار می شود.
لازم به ذکر است، علاقمندان به شرکت 
در ایــن دوره هــا می توانند برای کســب 
اطلاعــات دوره هــا با شــماره تلفن های 
 ٠۹۳۴۷۶۸۵۵۹۱ و   ٠۷۶-  ۴۴۴۳۴٠٠۳
و ٠۹۳۴۷۶۸۵۵۹۲ تمــاس بگیرند.یادآور 
می شود، دوره های آموزشی و تخصصی در 
بلوار میرمهنــا، روبروی پارس خلیج، مرکز 

نوآوری جزیره کیش برگزار می شود.

دستگیری 7 سارق و 
مالخر و کشف 2٠ میلیارد 
ریال اموال مسروقه در 

کیش
قاضی شــعبه دوم دادســرای عمومی و 
انقلابی کیش از متلاشــی شــدن دوباند 

سرقت در کیش خبرداد.
به گزارش پایگاه خبــری تحلیلی فیدار 
آریــا، ابوالفضل بهمن آبادی امروز در جمع 
خبرنــگاران با اعلام این خبــر اظهار کرد: 
دراین راســتا تعداد ۷  نفر دستگیرسارق و 
مالخر دســتگیر و اموال سرقت شده کشف 

و شناسایی شد.
وی بــا اشــاره بــه شناســایی برخی از 
مالباختگان و بازگشت اموال به صاحبان آن 
افزود: با انجام طرح های مبارزه با جرائمی 
همچون ســرقت توســط پلیس آگاهی ۲ 
باند ســرقت از منازل در کیش شناســایی 
و منهدم شــدند و کالاهایــی به ارزش ۲٠ 
میلیارد ریال شــامل لــوازم منزل و طلا از 

آنان کشف شد.
قاضی شــعبه دوم دادســرای عمومی و 
انقلابی کیش افزود: همکاری و تعامل خوب 
پلیس و قوه قضائیه موجب شد تا عرصه بر 
مجرمین تنگ شده و در دام پلیس گرفتار 

شوند
بهمــن آبــادی بــا توصیه به ســاکنان 
وگردشــگران کیش در حفــظ و نگهداری 
از اموال خود خاطر نشــان کرد: در صورت 
مشــاهده هر گونه موارد مشکوک با پلیس 

۱۱٠ تماس حاصل کنند.

برگزاری دوره آموزشی 
و باز آموزی کاراته در 

کیش
دوره آموزشی و باز آموزی کاتا در بخش 

بانوان در جزیره کیش برگزار شد.
به گزارش خبرگزاری صداوســیما مرکز 
کیش، این دوره آموزشی با حضور ۲۵ نفر 
از کاراته کاران دختر جزیره کیش در سالن 
کوثر دهکده المپیک و مجموعه ورزشــی 

پدافند هوایی کیش برگزار شد.
امیر یــاری مربی و مدرس فدراســیون 
کاراته آخرین فنون این رشته ورزشی را به 

شرکت کنندگان آموزش داد.
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اختلال جایگاه های عرضه ســوخت در جزیره کیش در کمتر از یک ساعت برطرف شد.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز کیش، روز گذشته با ایجاد اختلال در جایگاه های عرضه سوخت کشور دو جایگاه 
در جزیره کیش از چرخه خدمت رســانی خارج شــد و با پیگیری مســئولان شــرکت پخش فرآورده های نفتی کیش این 

اختلال در کمتر از یک ساعت برطرف شد.
معاون وزیر نفت با اشــاره به اختلال سوختگیری در ۶٠ درصد جایگاه ها گفت: در ابتدا جایگاه هایی که بیشترین مراجعه 

کننده را دارند و جایگاه های بین راهی فعال و تا پایان امروز مشــکل همه جایگاه ها رفع می شــود.
جلیل ســالاری تأکید کرد: سهمیه ســوخت همچنان باقی است و پس از رفع مشکل کارت سوخت فعال می شود.

ســالاری با بیان اینکه جایگاه هایی که دچار اختلال شــده به تدریج به صورت دســتی وارد مدار می شوند، گفت: از مردم 
درخواســت می کنیم همکاری لازم را داشــته باشــند تا در ســاعات آینده همه مجاری عرضه فعال شود و به حالت عادی 

بازگردد.

بازگشت جایگاه های عرضه سوخت در کیش به خدمت رسانی

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

سه شنبه
28 آذر 1402
 شماره  1589

منطقــه آزاد کیش به ویژه در دوره جدیــد مدیریتی خود، با 
دعوت از شرکت ها و گردشگران خارجی و برگزاری نشست های 
بین المللــی و همچنین راه اندازی پروازهــای بین المللی نظیر 
عمان، عراق و امارات، بعد بین المللی به ایجاد کرده و در این امر 

مهم موفقیت بسیار خوبی به دست آورده است.
به گزارش اخبار کیش، یکی از عواملی که دشمنان قسم خورده 
کشورمان، از مدت ها بلکه ســال ها قبل در صدد به ثمر رساندن 
آن بوده و هستند، انزوای ایران و از پا درآوردن اقتصاد کشورمان 
به واســطه سواری رفتن بر موج تحریم ها است. اینکه تحریم های 
یکجانبه به مدت مدیدی بر یک کشــور تحمیل شود، بدون شک 
هر کشــوری جز ایران بود تاب تحمل نداشت و تا الان به تجزیه 
کشــور منتهی شده بود، اما خودباوری، تخصص و اهمیت ندادن 
به باج خواهی بدخواهان به کمک نســل جوان و تکیه بر توسعه 
فناوری هــای نوین با بهره گیری و مدد توانای متخصصان داخلی 
در عرصه آی تی و صنعت و تکنولوژی، تقریباً نقشه شوم بسیاری 
از معاندان را بر هم زده است به طوری که امید خیلی ها در خارج، 
از پای درآمدن اقتصاد کشور بود که این پروژه به نظر می رسد با 

شکست سنگین و قطعی آن ها مواجه شده باشد.
وقتی یک گردشگر به ایران وارد می شود، از لحظه ورود هر آن 
در انتظار اتقاقی شــوم اســت اما با گذشت هر دقیقه از اقامتش 
در کشورمان، احســاس امنیت بیش تری بر وی دست می یابد و 
این همان پروژه ایران هراســی بوده که در اثر تبلیغات، قرار بود 
تاثیرش را بر روی عدم سفر گردشگران خارجی به کشور بگذارد 

اما زهی خیال باطل.
نمونــه بارز این مدعــا، افزایش ورود گردشــگران به ایران به 
خصــوص جزیره زیبای کیش اســت که رشــد ۴ برابری ورود 
گردشگران به ایران به اساس آمار بین المللی گواه این مدعاست.

البته کــه ایران تاکنون آن گونه که شایســته و برازنده نامش 
هســت نتوانســته پذیران گردشگران خارجی باشــد و با توجه 
آمارهای منتشــر شده از سوی ســازمان جهانی گردشگری که 
نشــان می دهد در ســال میلادی گذشــته ۹۶۳ میلیون سفر 
گردشــگری خارجی در ســطح جهان انجام شــده، ایران سهم 
ناچیــزی از آن را داشــته اما باز هم رشــد ۳۱۵ درصدی ورود 
گردشــگران خارجی به ایران در ســال ۲٠۲۲ و این که با وجود 
تمامی سم پاشی های صورت گرفته، باز هم ۴.۱ میلیون گردشگر 
در این ســال به ایران سفر کردند، به نوعی موفقیت برای کشور 

عزیزمان محسوب می شود.
آنچه که در حال روی دادن اســت این است که جزیره کیش 
به تنهایی و در غیاب ســایر مناطق آزاد، مصصم است تا بار بین 
المللی کردن اقتصاد ایران را به تنهایی به دوش بکشد که شواهد 
نیز از موفقیت آمیز بودن مسیر طی شده و هموار و البته دشوار 

بودن مسیر باقی مانده حکایت دارد.
بــه عبارت دیگــر، منطقه آزاد کیش به ویــژه در دوره جدید 
مدیریتی خود، ســعی کــرده تا طی چندماه اخیــر با دعوت از 
شــرکت ها و گردشــگران خارجی و برگزاری نشســت های بین 
المللی و همچنیــن راه اندازی پروازهای بین المللی نظیر عمان، 
عراق و امــارات، بعد بین المللی به این امــر بدهد که تا حدود 

زیادی نیز موفق بوده است.
افتتاح فرودگاه بین المللی کیش با حضور وزیر راه و شهرسازی، 
دبیر شــورایعالی مناطق آزاد و بســیاری از مسئولان کشوری و 

محلی، نقطه عطفی در تاریخ این جزیره به شمار می رود.
ایــن فرودگاه که ســومین ترمینال بزرگ فرودگاهی کشــور 
محســوب می شود با قابلیت پذیرش ســالانه ۶ میلیون مسافر و 

با زیربنای ۴۹ هزار متر مربع ماه گذشته در کیش افتتاح شد.
این در حالی اســت که نخســتین گام حضور بانک فراساحلی 
)افشــور( به عنوان یکی از راهکارهای تامین مالی بین المللی در 
این جزیره از سال گذشته در کیش استارت خورده است و امسال 
نخستین بانک آفشور در کیش راه اندازی شده است به طوری که 
مســئولان منطقه آزاد کیش با رایزنی و انجام مقدمات، در حال 
آمادگی تاســیس دومین بانک افشور در این منطقه هستند که 

خود گویای بالندگی اقتصادی در این منطقه آزاد دارد.
مذاکره با شــرکت های چینی و اروپایی برای فاینانس در کنار 

تمهیدات تاســیس و راه اندازی بانک های آفشــور، نشان از عزم 
جــزم مدیران منطقــه آزاد کیش برای نمایــش اقتصادی قابل 
اعتماد به شرکای خارجی دارد که به نظر می رسد در این راه به 

موفقیت های خوبی نیز نایل آیند.
این در حالی اســت که طبق آمار، کل ســفرهای گردشگری 
خارجی به مقصد خاورمیانه در ســال ۲٠۲۲ بالغ بر ۶۶ میلیون 
ســفر بوده اســت که این رقم با رشــد ۱۶۳ درصدی نسبت به 
ســال قبل از آن مواجه شده است. سهم ایران از کل گردشگران 
خارجی ورودی به این منطقه حدود ۶ درصد برآورد شــده است 
کــه البته با اجرای سیاســت های قابل قبــول در کیش، به نظر 
می رســد این ســهم در آینده ای نزدیک افزایــش قابل توجهی 

داشته باشد.
همه این موارد در حالی اســت که به نظر می رسد تلاش برای 
انزوایی که دشمن تلاش کرده، ایران را به واسطه تحریم ها به آن 

مبتلا کند، با شکست قطعی مواجه شده است.
جزیــره زیبای کیش کــه همواره مورد اســتقبال و همراهی 
گردشــگران چه داخلی چه خارجی بوده، مصمم است، یک تنه 
پای تحریم ها بایســتد و با قد علم کــردن، نمایش خودباوری از 
خود بر جای بگذارد چرا که وجود پتانســیل  و ظرفیت های نهان 
و آشــکار این جزیره در کنار مدیران لایق کنونی آن، راه را برای 

نیل به سر منزل مقصود هموارتر کرده است.

منطقه آزاد کیش در مسیر بین المللی کردن اقتصاد کشور

طرح توســعه پروژه های نمک زدایی و انتقال آب از دریای عمان و 
خلیج فارس به اســتان های واقع در فلات مرکزی و شرق کشور کلید 

خورد.
به گزارش فرینا به نقل از ایمیدرو، طرح توسعه پروژه های نمک زدایی 
و انتقال آب از دریای عمان و خلیج فارس به استان های واقع در فلات 
مرکزی و شــرق کشور که »بزرگترین پروژه آبی جهان« نیز محسوب 
می شــود، با حمایت رهبر معظم انقلاب از ســال ۱۳۹۷ کلید خورد. 
ایشــان فرمودند: »انجام این طرح بسیار مهم است، وارد شوید و جدا 

دنبال کنید«.
هدف کلــی از اجرای پــروژه ملی انتقال آب خلیــج فارس )خط 
نخست(، شیرین سازی و انتقال آب در مجموع به میزان ۶۵٠ میلیون 
متر مکعب در سال اســت که با حمایت های وزارت صمت و راهبری 

ایمیدرو اجرایی شد و به نتیجه رسید.
در حال حاضر انتقال آب از خلیج فارس به اســتان های هرمزگان، 
کرمان و یزد با خط یک انجام می شــود. شــرکت های گل گهر، ملی 
صنایع مس ایران و چادرملو با سرمایه گذاری ۲۳ هزار میلیارد تومان 

در خط نخست این پروژه مشارکت داشته اند.
** تاریخچه شیرین سازی آب

برپایه این گزارش، تاریخچه اســتفاده از آب شــیرین کن به قرن 
چهارم پیش از میلاد باز می گردد که ارسطو فرآیند تقطیر را به عنوان 
روشــی برای شیرین سازی آب دریا معرفی کرد و مدارکی نیز درباره 
کاربرد این روش به وســیله دریانوردان در حدود ۲ هزار ســال قبل 

موجود است.
در اوایل دهه ۷٠ میلادی فرآیند جدید آب شــیرین کن مورد توجه 
قرار گرفت و آن، اســتفاده از غشاهای نیمه تراوا به منظور نمک زدایی 
از آب بــود؛ ایــن فرآیند با عنوان اســمز معکوس )RO( شــناخته 
شد. عربســتان ســعودی، آمریکا، امارات و کویت بزرگترین ظرفیت 

آب شیرین کن ها در جهان را در اختیار دارند.
** سهم ناچیز ایران از شیرین سازی آب دریا

تاریخ ورود این کشــورها به بحث شیرین ســازی آب دریا به دهه 
۱۹۶٠ میلادی یعنی حدود ۶٠ ســال پیش می رسد که در ۲٠ سال 
اخیر ظرفیت خود را در این بخش به سرعت افزایش داده اند تا جایی 

که از مجموع ۱٠۷ میلیون متر مکعب در روز شیرین سازی آب دریا 
در جهان حدود ۲۶ میلیون مترمکعب آن در حوضه خلیج فارس انجام 
می شود و سهمی که ایران تاکنون به خود اختصاص داده است، فقط 
۶۵٠ هزار متر مکعب در روز اســت و بقیه این سهم در آمار متعلق به 

کشورهای عربی شمال آفریقا و خاورمیانه است.
** انتقال آب به اصفهان

مســیر انتقال آب خلیج فارس به استان اصفهان نزدیک به یک هزار 
کیلومتر است که ۵٠٠ کیلومتر از این مسیر مربوط به خط سیرجان- 

اصفهان است و مسیرهای عبوری شامل چهار استان می شود.
در این طرح بیش از ۲٠ مســیر برای انتقال آب دریا به اصفهان از 
سواحل خلیج فارس تا دریای عمان و با عبور از استان های مختلف از 

جمله هرمزگان، بوشهر و فارس بررسی و ارزیابی شده است.
در نهایت گزینه برتر با آبگیری از ســاحل دریای عمان در اســتان 
هرمزگان و مســیر انتقال از استان های کرمان و یزد به دلیل کیفیت 
آب بهتر، مسیر مناســب تر و همچنین امکان دفع شورابه به آب های 
آزاد، انتخاب و پس از تکمیل مطالعات طرح و انجام ارزیابی های زیست 

محیطی عملیات اجرایی در شهریور ماه سال ۱۴٠۱ آغاز شد.
از اجزای این پروژه می توان به تاسیسات آبگیری از دریا، تاسیسات 
نمک زدایی و دفع شــورابه، سامانه انتقال آب، جاده سرویس و تونل، 
ایستگاه های پمپاژ و مخازن بین راهی سامانه تامین نیرو )نیروگاه( و 

انتقال نیرو و سامانه تله متری و کنترل اشاره کرد.
در پروژه انتقال آب خلیج فارس به اصفهان، هدف شیرین ســازی و 
انتقــال آب در مجمــوع به میزان ۶٠٠ میلیون متر مکعب در ســال 
)روزانه بیش از ۱.۶ میلیون متر مکعب( اســت که فاز نخســت آن به 
شیرین سازی حدود ۲٠٠ میلیون مترمکعب در سال به استان اصفهان 

اختصاص دارد. طول مسیر این طرح یک هزار و ۲٠٠ کیلومتر است.
شرکت های شرکت فولاد مبارکه، شرکت ذوب آهن، اتاق بازرگانی 
اصفهان، پالایشــگاه نفت اصفهان، ســازمان همیاری شهرداری های 
اســتان اصفهان، شهرداری اصفهان و شرکت فلز تدارک فولاد مبارکه 

در آن سهامدار هستند.
میزان ســرمایه گذاری در این پروژه ۲ میلیارد و ۷٠٠ میلیون دلار 
است. ابرَپروژه انتقال آب به استان های مختلف از جمله استان صنعتی 

اصفهان می تواند زمینه ســاز توســعه روزافزون مجموعه های بزرگ 
و کوچــک تولیدی، رونق کســب و کار، جهش تولیــد، درآمدزایی و 

اشتغالزایی باشد.
** پیشرفت 75 درصدی بخش سیرجان ـ اصفهان

پیشرفت عملیات پروژه انتقال آب به استان اصفهان )بخش سیرجان 
تا مرز استان اصفهان( به طول ۳۳٠ کیلومتر دارای پیشرفت ۷۵ درصد 
است، هرچند به گفته کارشناســان، مساعدت های لازم برای تامین 

ورق فولادی مورد نیاز است.
برپایه این گزارش، ۱۸۸ کیلومتر لوله گذاری از آن انجام شده است. 
اســتان های کرمان، یزد و اصفهان در مسیر این خط از پروژه انتقال 

آب قرار دارند.
میزان اشتغال زایی در این بخش پروژه چهار هزار و ۲٠٠ نفر اعلام 

شده است.
»شرکت تامین آب اصفهان صفه« )با سهامداری شرکت های فولاد 
مبارکه، ذوب آهن، پالایشــگاه نفت اصفهان، اتاق بازرگانی، شهرداری 

و سازمان همیاری های شهرداری اصفهان( مجری این پروژه است.
** مزایای اجرای طرح

تنها پروژه تامین آب استان اصفهان که آب جدیدی را تولید و بدون 
چالش اجتماعی و تنش های بین استانی به فلات مرکزی ایران منتقل 
می کند. ایجاد دسترســی برای اســتان به یک منبع پایدار و توسعه 
پذیر که در صورت تشــدید شرایط خشکســالی بسیار مغتنم خواهد 
بود. مســیر مناسب و هیدرولیک بهینه طرح که سرعت اجرای پروژه 

را بسیار بالا خواهد برد.
عزم ملی و اراده مسئولان کشور برای انتقال آب دریا به فلات مرکزی 
ایران. ساختار اجرایی چالاک طرح در قالب شرکت پروژه تامین منابع 

مورد نیاز پروژه از سهامداران و سرمایه گذاران داخل استان
** ویژگی های آب شیرین کن اصفهان

آبگیر و آب شــیرین کن پروژه به روش اســمز معکوس )RO( در 
پلنت های ۷٠ میلیون مترمکعبی در مســاحت ۲۵۲ هکتار در ساحل 
سیریک شامل تاسیسات آبگیری، نیروگاه برق حرارتی، ساختمان های 
کنترل و خدماتی، ساختمان تاسیسات جنبی مخازن ذخیره و ایستگاه 

پمپاژ است.

انتقال آب خلیج فارس به اصفهان؛ بزرگ ترین پروژه انتقال آب ایران

به مناســبت روز ملی حمل و نقــل از کارکنان مدیریت و 
جمعــی از رانندگان نمونه نــاوگان حمل و نقل کیش تقدیر 

شد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت عمران، آب و خدمات ، 
ظهر امروز دوشنبه ۲۷ آذر مدیر عامل و جمعی از معاونان و 
مدیران این شرکت با حضور در مدیریت حمل و نقل عمومی 
و اهدای گل و لوح تقدیر از تلاش مســئولان و کارکنان این 

بخش تقدیر کردند. 
محســن نظر پور رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت 
عمران، آب و خدمات در جمع کارکنان مدیریت حمل و نقل 

عمومی کیش با اشاره به اهمیت فعالیت این بخش در جلب 
رضایت شــهروندان تاکید کرد: خانــواده بزرگ حمل و نقل 
کیش مسئولیت خطیر ارائه خدمات به ساکنان و گردشگران 
و افزایــش رضایتمندی آنان را بر عهــده دارند از این رو در 
مسیراستاندارد سازی خدمات توجه به نظم ،  قانونمداری و 

حسن خلق و تکریم مراجعان مهم ترین اصل است.
همچنین در مراســمی که در ســالن اجتماعات شــرکت 
برگزار شــد از  ۱۵ راننده نمونه تاکسی های خطی ، سفید ، 

و مینی بوس با اهدای گل و لوح تجلیل شد. 
بر اســاس این گزارش در فرایند معرفــی رانندگان نمونه 

ضوابطــی تدوین شــده کــه ازآن جمله می تــون به نتایج 
مانیتورینــگ عملکــرد رانندگان در طول مــاه ، اعلام نظر 
آژانس های مربوطه، حســن رفتار با مســافران و عدم ثبت 
شــکایت به نام راننده در سامانه ۱۴۱ ، رانندگی قانونمند و 

احترام به قوانین راهنمایی و رانندگی اشاره کرد.
لازم به ذکر اســت صبح امروز میثم ســام بند مدیرحمل 
و نقــل عمومی کیش  و جمعی از مســئولان این مدیریت با 
حضور در دفاتر آژانس های تاکســی و اهدای گل از زحمات 
اعضای خانــواده بزرگ ناوگان حمل و نقــل عمومی کیش 

قدردانی نموده و روز ملی حمل و نقل را گرامی داشــتند.

گرامیداشت روز ملی حمل و نقل در شرکت عمران، آب و 
خدمات کیش
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پویانمایی »آســمان دوست داشتنی« ساخته امیر مهران دیپلم افتخار دومین جشــنواره بین المللی فیلم های انیمیشن هند را 

دریافت کرد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین المللی کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، پویانمایی »آسمان دوست داشتنی« ساخته 
امیر مهران دیپلم افتخار دومین جشــنواره بین المللی فیلم های انیمیشــن هند )جشنواره انیماتوران صنف انیمیشن AGIF ( را 

دریافت کرد.
این پویانمایی که تاکنون توانسته است حضورهای بین المللی بسیاری را در کارنامه خود ثبت کند در دومین جشنواره بین المللی 

فیلم های انیمیشن هند در گروه بهترین فیلم انیمیشن کوتاه کمتر از ۴۵ دقیقه به نمایش درآمد.
پویانمایی ۱۴ دقیقه ای »آسمان دوست داشتنی« از تولیدات جدید کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با فیلم های منتخب 
این بخش از کشورهای هند، چین، ژاپن، کره جنوبی، سوییس، ایران و بلژیک به رقابت پرداخت و دیپلم افتخار هیات داوران دومین 

جشنواره بین المللی فیلم های انیمیشن هند AGIF را به دست آورد.
هدف انتخاب هیات داوران این دوره از جشنواره بین المللی فیلم های انیمیشن هند، فیلم هایی بوده است که به گونه ای خلاقانه 

تولید شده اند.

»آسمان دوست داشتنی« در هند برنده جایزه شد

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

سه شنبه
28 آذر 1402
 شماره  1589

خبر

پروژه پارک دانشجو در حریم 
مجموعه تئاترشهر نیست!

مدیرکل هنرهای نمایشــی در پاســخ بــه پیگیری  
باشــگاه خبرنگاران جوان گفت: پروژه ایجاد شــده در 
محوطه پارک دانشــجو در حریم تئاتر شــهر نیست و 

ندارد. تئاترشهر  به  ارتباطی 
روز گذشــته عکسی در فضای مجازی منتشر شد که 
خبر از نابســامانی محوطه تئاتر شــهر و فضای آشفته 
مقابل این مجموعه تاریخی می داد؛ به همین جهت به 
پیگیری این عکس منتشــر شــده و شرایط ایجاد شده 

تئاتر شهر پرداختیم. در محوطه 
کاظم نظری مدیر کل هنرهای نمایشــی در پاســخ 
به تصویر منتشــر شــده در فضای مجــازی و محوطه 
نابســامان مجموعه تئاتر شــهر گفت: این پروژه برای 
پارک تئاتر شــهر اســت و مــا یک حریــم داریم که 
هیچکــس نمی تواند به آن دســت ببرد و آن پروژه در 
حریم ما نیست و ربطی به ما ندارد. عکس منتشر شده 
در فضای مجازی را دیدم اما آن جلوی پارک دانشــجو  
یا همان تئاتر شــهر اســت ولی آنجا را شهرداری دارد 
می ســازد تا یک محوطه تئاتر خیابانی ایجاد کند ولی 
در حریم تئاتر شــهر نیســت و ارتباطی به تئاتر شهر 

ندارد.
وی در پاســخ به این ســوال که این پروژه و شرایط 
نابسامان تا جشــنواره تئاتر فجر به اتمام خواهد رسید 
یــا خیــر؟ تصریح کرد: بلــه، قرار بر این اســت تا آن 
زمان جمع شــود اما شــهرداری نیاز به پول دارد و ما 
نمی توانیم به آن ها چیزی بگوییم، شــهرداری می گوید 
به شما مربوطی نیســت؛ زیرا ما در حریم و خانه شما 
نیامده ایم. این نابســامانی در حریم ما نیست و درست 
اســت که در خیابان تئاتر شهر اســت اما خب گوش 
نمی دهنــد و فضای زیبایی محوطه تئاتر شــهر را هم 

بهم زده اند.
شایان ذکر اســت محوطه تئاتر شــهر تاکنون بارها 
مورد بی توجهی یا بهتر اســت بگوییم کم توجهی قرار 
گرفته و با گذشــت چندماه مجــددا اخبار جدیدی از 
محوطه، حریم و یا شــرایط نابسامان داخل تئاتر شهر 
این مجموعه  می شــنویم. همچنین ســکوت مدیریت 
تاریخــی و پــر اهمیت هنری کشــور دربرابــر چنین 

اتفاقات و حواشی آن جای سوال دارد.

منتقدان تورنتو بهترین های سینما 
را انتخاب کردند

انجمن منتقدان فیلــم تورنتو، »منطقه مورد علاقه« 
ســاخته جاناتان گلیزر را به عنوان بهترین فیلم ســال 

کرد. انتخاب 
بــه گزارش هالیوود ریپورتــر، در این رای گیری که 
روز یکشــنبه برگزار شــد، فیلم »منطقه مورد علاقه« 
جایگاه نخســت بهترین فیلم را کسب کرد و »همه ما 
غریبه هــا« و »قاتلان ماه کامــل« در رده های بعدی 

گرفتند. قرار 
جاناتان گلیــزر همچنین جایزه بهترین کارگردانی را 
برای درام هولوکاســتی »منطقه مورد علاقه« دریافت 
کرد و مارتین اسکورســیزی برای فیلــم »قاتلان ماه 
کامــل« و ژوســتین تریه بــرای فیلــم »آناتومی یک 
ســقوط« در رده های بعدی بهترین کارگردانی ســال 

گرفتند. جای 
درام »منطقــه مــورد علاقه« دربــاره زندگی راحت 
خانواده یک فرمانده آشــویتس اســت که در جشنواره 
کــن مورد توجه قــرار گرفت و جایزه بــزرگ و جایزه 
فیپرشــی را از آن خود کرد و ســپس توســط بفتا به 
عنــوان نماینــده بریتانیــا در شــاخه بهتریــن فیلم 

انتخاب شد. اسکار  بین المللی 
همچنیــن منتقدان تورنتو جوایــز بهترین نقش اول 
را به ســاندرا هالر برای »آناتومی یک سقوط« و لیلی 
گلادســتون برای »قاتــلان ماه کامــل« دادند. جوایز 
بهترین نقش مکمل به رایان گاســلینگ برای »باربی« 
و داواین جــوی راندولف برای نقــش آفرینی در فیلم 

گرفت. تعلق  »جاماندگان« 
سال گذشته، درام پدر و فرزندی »افترسان« ساخته 
شــارلوت ولز با کســب چهار جایزه، از جمله بهترین 
فیلــم و بهترین کارگردانی برنــده بزرگ جوایز انجمن 

بود. نام گرفته  تورنتو  فیلم  منتقدان 
فهرست کامل برندگان به شرح زیر است:

مورد علاقه منطقه  فیلم:  بهترین 
برنــدگان بعدی: همه ما غریبه ها، قاتلان ماه کامل

بهتریــن کارگــردان: جاناتان گلیــزر )منطقه مورد 
علاقه(

)قاتلان ماه  مارتین اسکورســیزی  بعــدی:  برندگان 
کامل( ژوستین تریه ) آناتومی یک سقوط(

بازیگر نقــش اول : لیلــی گلادســتون )قاتلان ماه 
کامل(، ساندرا هولر )آناتومی یک سقوط(

بازیگر نقش مکمل: رایان گاســلینگ )باربی(، داواین 
)جامانذدگان( راندولف  جوی 

بازیگر نوظهور: تیانا تیلور )هزار و یک(
بهتریــن فیلمنامه اصلی: نوآ بامبــاک، گرتا گرویگ 

خبر

انتخاب ۷ نمایش برای 
رقابت "افرا"

بازبینی چهارمین دوره جشنواره تئاتر افرا که 
با عنوان گفت وگو برگزار می شد، به پایان رسید 

و هفت نمایش برای رقابت معرفی شدند.
به گزارش روابط عمومی جشــنواره، عباس 
غفــاری دبیــر چهارمین جشــنواره تئاتر افرا 
گفــت: با اعلام مهــرداد کوروش نیا، شــهرام 
کرمی و هدی ناصــح )داوران بخش بازبینی(، 
نمایش های راه یافته به اجرای صحنه ای معرفی 

شدند.
وی افزود: بیش از ۱۰۰ نمایشــنامه به این 
دوره از جشنواره رسید که ۳۳ متن به مرحله 
بازبینی رسید. با بازبینی حضوری و ویدیویی، 
برای رقابت  ۵ اثر انتخاب و ۲ اثر نیز به صورت 
مشــروط پذیرفته شدند. این نمایش ها اواسط 
دی مــاه در عمارت نوفل لوشــاتو روی صحنه 

می روند و به رقابت می پردازند.
بر اساس اعلام دبیر چهارمین جشنواره افرا، 
اســامی نمایش های راه یافته به مرحله اجرای 

صحنه ای بدین شرح است:
۱. »کارگــر« نوشــته والتــر وایکــس/ به 

کارگردانی یونس میزرابیگی
۲. »کروکودیل« نوشته سید محمد مساوات/ 

به کارگردانی مهرزاد جعفری
۳. »اوقات سگی« نوشــته نظر احمدی/ به 

کارگردانی محمدحسین معتمدی
۴. »ســینما کارون« نوشته مجید فرهاد/ به 

کارگردانی مجید فرهاد
۵. »توو« نوشــته محمدمتیــن اوحانی/ به 

کارگرانی محمدمتین اوحانی 
۶. »والتس تصادفی« نوشــته ویکتور هائیم/ 

به کارگردانی محمدرضا حیدری
۷. »کشــتن گربه بابا فونتن« نوشته محمد 

رحمانیان/ به کارگردانی بهزاد حیدری 
عمارت نوفل لوشاتو، چهارمین دوره جشنواره 
افرا را با شــعار »مونولوگ کافی است، بیایید 
گفت وگــو کنیم« و با هدف گفتمان و دیالوگ 
برای گذر از فضای تنهایی که در جامعه حاکم 

شده برگزار می کند.

موزه  آمریکایی 
مجسمه های غارت شده را 

پس می دهد
برخی  نیویورک  مسئولان موزه متروپولیتن 
از آثار غارت شــده از جنوب شرق آسیا را پس 

می دهند.
به گزارش ایسنا به نقل از رویترز، مسئولان 
موزه هنــر متروپولیتــن واقــع در نیویورک 
اعلام کردند که ۱۴ مجســمه را به کامبوج و 
دو مجســمه دیگر را به تایلند بازمی گردانند. 
تاریخچه این مجســمه ها مرتبط با یک دلال 
آثار تاریخی است که در سال ۲۰۱۹ به قاچاق 

آثار تاریخی متهم شد.
به این ترتیب، طبق اعلام موزه متروپولیتن،  
بازگرداندن این مجسمه ها به کشورهای مبدأ، 
ایــن موزه را از آثار هنری مربوط به »داگلاس 
لچفورد«، فروشنده متهم به قاچاق آثار تاریخی 
غارت شده از جنوب شرقی آسیا، خالی می کند.

دفتر دادســتانی ایالات متحــده در ناحیه 
جنوبــی نیویــورک، »لچفورد« را بــه دلیل 
ارائه آثار باســتانی غارت شــده به حراجی ها، 
فروشــندگان آثــار هنری و موزه هــا و جعل 
اســناد درباره محل به دســت آوردن این هنر 
متهم کرد. بر اساس گزارش »نیویورک تایمز«، 
»لاتچفورد« در ســال ۲۰۲۰ در خانه خود در 

بانکوک درگذشت.
»مکس هالیــن«، مدیر مــوزه متروپولیتن 
گفــت: »متروپولیتن ســال ها بــا کامبوج و 
دادســتانی ایــالات متحــده برای پاســخ به 
ســؤالاتی مربوط به این اشیاء همکاری کرده 
اســت و اطلاعات جدیدی که از این فرآیند به 
دست آمد، ثابت کرد که متروپولیتن باید این 

مجموعه مجسمه ها را بازگرداند.«
این اشیاء  که استرداد خواهند شد به فاصله 
بین قرن نهــم تا چهاردهم میــلادی مربوط 
هستند و نشانه هایی از فرهنگ بودایی و هندو 

را در آن ها می توان دید.
مکان هــای باستان شناســی مهــم واقع در 
کامبــوج که بــه دوران امپراتوری باســتانی 
»خمر« تعلــق دارند،  در طــول ناآرامی های 
داخلی این کشــور، که از اواسط دهه ۶۰ آغاز 
شــد و تا اوایل دهه ۹۰ میلادی ادامه داشت، 
هدف غارتگران قرار گرفتند. دفتر دادســتانی 
ایالات متحده در کیفرخواست خود گفته است 
که آثــار تاریخی از طریق یک شــبکه قاچاق 

سازمان یافته وارد بازار بین المللی شده اند.
در بیانیه موزه آمده است که این مجسمه ها 
به دنبال تعهد »متروپولیتن«  برای بررسی آثار 
موجود در مجموعه خود براســاس شیوه های 
جمــع آوری آن هــا در گذشــته، بازگردانده 

خواهند شد.

»طوفان« درگذشت
رضــا صفایی پور معروف بــه طوفان )بازیگر 

پیشکسوت سینمای ایران( درگذشت.
روابط عمومی موسسه هنرمندان  به گزارش 
پیشکسوت،ســید عباس عظیمــی مدیرعامل 
موسسه درگذشــت رضا صفایی پور معروف به 
طوفان بازیگر پیشکســوت سینما و عضو فقید 

موسسه هنرمندان پیشکسوت را اعلام کرد.
عظیمی ضمن عرض تســلیت بــه خانواده 
مرحوم صفایی پور گفت: متاسفانه طی تماس 
تلفنی فرزند ایشــان مطلع شــدم که زنده یاد 
امروز عصر )یکشــنبه ۲۶ آذرماه( در سن ۷۴ 
ســالگی پس از چندســال مبارزه با بیماری 

پارکینسون در منزل خود درگذشته است .

آغاز جشــنواره ســینما حقیقت با فیلمی 
از فرهــاد ورهرام،برگــزاری کارگاه مهــدی 
نورمحمدی و چند خبر از فیلم های جشنواره 
حقیقــت و نمایش فیلم های ایرانی در عمان 
از جمله خبرهــای دریافتی رووز ۲۶ آذر ماه 

است.
آییــن افتتاحیــه هفدهمیــن جشــنواره 
بین المللی »سینما حقیقت« با اکران مستند 
»تــاراز« به کارگردانی فرهــاد ورهرام برگزار 

می شود.
به گزارش روابط عمومی مرکز گســترش 
ســینمای مســتند، تجربــی و پویانمایــی، 
هفدهمین جشنواره بین المللی سینماحقیقت 
روز دوشــنبه ۲۷ آذر ماه ساعت ۱۴ با اکران 
مســتند »تاراز« در پردیس سینمایی چارسو 

رسماً آغاز به کار خواهد کرد.
آییــن افتتاحیه این رویداد شــامل برنامه 
تقدیر از بزرگان سینمای مستند خواهد بود و 
در ادامه آن مستند تاریخی فرهاد ورهرام طی 

آن روی پرده می رود.
مســتند »تاراز« محصول سال ۶۷ و درباره 
گروهی از عشایر کوچ رو بختیاری است که به 
تناسب فصول گرم و سرد، هرسال در ۲ استان 
خوزستان )منطقه گرمسیر( و چهار محال و 

بختیاری )منطقه سردسیر( زندگی می کنند.
مهدی نورمحمدی در هفدهمین جشنواره 
بین المللی فیلم مستند ایران »سینماحقیقت« 
کارگاه خلاقیت و نوآوری در مســتند حیات 

وحش برگزار می کند.
کارگاه مهدی نورمحمدی روز سه شنبه ۲۸ 
آذرماه ســاعت ۱۳ تا ۱۵ در پردیس چارسو 

برگزار می شود.
مهدی نورمحمدی فیلمســاز و مستندساز 
متولد ایلام اســت، او برنده ســیمرغ بلورین 
سی و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر، 
برنده جایزه بز طلایی بیســت و ششــمین 
جشنواره گرن پارادیزو ایتالیا، است و دریافت 
تندیس بهترین فیلــم و بهترین کارگردانی 
از جشــنواره های حیات وحــش ژاپن، نامور 
بلژیک، ماتسالو استونی، ابویل فرانسه، مینی 
گوت فرانســه، بیروت لبنان، شوالیه طلایی 
روسیه، گرین اســکرین آلمان، حیات وحش 
مکزیک، جشنواره فیلم فجر، سینما حقیقت، 
جشن خانه ســینما، جشن مستقل سینمای 
مستند ایران، جشنواره رشد، انجمن منتقدان 
ســینمای ایران، جشــنواره مســتند سیما، 
تولیدات مراکز صداوسیما، جشنواره فیلم های 

علمی اهواز و... را در کارنامه دارد.
نورمحمــدی عضو انجمــن تهیه کنندگان 
خانــه سینماســت و نویســنده و کارگردان 
مســتندهای »در پنــاه بلــوط«، »آواز جغد 
ایلام،  پرندگان  کوچک«، مجموعه مســتند 
مجموعه مستند در امتداد کبیرکوه، دریچه ای 
به قلب کبیرکوه و ده ها مســتند کوتاه و بلند 

دیگر است.
هفدهمین جشنواره بین المللی فیلم مستند 
ایران »ســینماحقیقت« از فردا دوشنبه ۲۷ 

آذرماه آغاز می شود.
مستند »داســتان بارانی« به نویسندگی و 
کارگردانی حسین نژادموسی و تهیه کنندگی 
مجتبی احسانی و هاشم مسعودی روز دوشنبه 
۲۷ آذرماه همزمان با اولین روز از هفدهمین 
جشــنواره بین المللی »ســینماحقیقت« در 

پردیس سینمایی چارسو رونمایی می شود. 
در آســتانه رونمایــی از این مســتند که 
محصول مشترک حوزه هنری استان خراسان 
رضوی و مرکز مســتند ســوره است، تیزر و 
پوستر رسمی این اثر که ساخت و طراحی آن 
به ترتیب برعهده مجتبی احســانی و مرجان 

جلالی بوده است، منتشر شد.
این اثر که در بخش شهید آوینی جشنواره 
بین المللی »ســینماحقیقت« حضــور دارد، 
دوشنبه ۲۷ آذر ســانس ۱۵ تا ۱۷ در سالن 
پنج و چهارشــنبه ۲۹ آذر سانس ۱۹:۳۰ تا 
۲۱:۳۰ در سالن ۶ پردیس چارسو به نمایش 

درمی آید.
»داستان بارانی« که پژوهش آن چهارماه به 
طول انجامیده و تولید آن ۱۰ ماه زمان برده 
است، درباره مردی ست که زندگی اش را از راه 
صافکاری می گذراند اما مسایلی در گذشته او 
باعث شــده است در شرایط روحی و جسمی 
حادی قــرار بگیرد. وی تصمیم می گیرد قبل 
از مداوای خود براســاس قول و قراری که با 
دوســت قدیمی اش دارد، بــرای دیدن او به 

سفری هزار کیلومتری برود…
ســایر عوامــل این مســتند عبارتنــد از؛ 
و علی محمد  فیلمبرداران: سعید هوشــمند 
خانیکی، صدابردار: امیرحســین ســوقندی، 
تدوینگــر: مجتبی احســانی، اصــلاح رنگ: 
یحیی محمدعلی، آهنگساز: مسعود سخاوت 
دوست، طراحی و ترکیب صدا: سلمان ابوذر، 

مدیر تولید: علی اکبر حسن زاده، مجری طرح: 
شمســه فیلم و محصول حوزه هنری استان 

خراسان رضوی و مرکز مستند سوره.
در آستانه رونمایی در هفدهمین جشنواره 
و  پوســتر  »ســینماحقیقت«،  بین المللــی 
لوگوی فیلم مســتند ســینمایی »مشت در 
نمای درشــت« به کارگردانــی محمدصالح 

حجت الاسلامی منتشر شد.
بــه گزارش روابــط عمومــی مرکز هنری 
رسانه ای سلوک، مستند سینمایی »مشت در 
نمای درشــت« به کارگردانی و تهیه کنندگی 
محصولی  و  حجت الاســلامی  محمدصالــح 
از مرکز هنری رســانه ای ســلوک، در بخش 
بین المللی  ویژه هفدهمین جشنواره  نمایش 

»سینماحقیقت« اکران خواهد شد.
این فیلم مســتند در اولین روز از جشنواره 
»ســینماحقیقت«؛ روز دوشــنبه ۲۷ آذرماه 
ســاعت ۲۲ در ســالن ۴ پردیس سینمایی 

چارسو روی پرده می رود.
همزمــان با اولین اکران »مشــت در نمای 
درشــت« در جشــنواره »ســینماحقیقت«، 
پوســتر رسمی این فیلم مســتند با طراحی 
وهــب رامزی و لوگوی فیلم با طراحی محمد 

اسفندیاری رونمایی و منتشر شد.
»مشت در نمای درشت« نمایی سینمایی 
از فراز و فرودهــای زندگی هنری و حرفه ای 
شاعری برجسته است که از زبان خود، خانواده، 
دوستان و همکارانش روایت می شود. در این 
فیلم مستند درباره ابعاد هنری و فعالیت های 
زنده یاد سیدحسن حسینی مصاحبه شده است 
که اسامی مصاحبه شوندگان به ترتیب حروف 
الفبا عبارتند از: اسماعیل امینی، پرویز بیگی 
حبیب آبادی، محمدرضا ترکی، زهیر توکلی، 
سید حسین حسینی، ســیدحامد حسینی، 
مرتضی ســرهنگی، هادی سعیدی کیاسری، 
حسن صیادی، محمدصادق صیادی، محمد 
عزیزی، حسین قلعه قوند، شهرام گیل آبادی، 

جواد محقق، یوسفعلی میرشکاک، سید احمد 
نادمی و سعید یوسف نیا.

فهرست عوامل »مشــت در نمای درشت« 
تهیه کننــده:  و  کارگــردان  از:  عبارتنــد 
محمدصالح حجت الاســلامی، گوینده متن: 
بهروز رضوی، بازیگر: محمد نوروزی فرسنگی، 
دســتیار کارگردان: محمود توسلیان، مشاور 
هنری: علیرضــا دهقان، مشــاور کارگردان: 
حسین نشــاطی، تدوین: سمیرا کاملی/ دفتر 
سینمایی ســمر فیلم، پژوهشــگران: حامد 
صلاحی، محمدصالح حجت الاسلامی، دستیار 
تدوین:  نیک نفس، دســتیار  پژوهش: مجید 
ملیکا خداوردی، هســتی پورسعادت و طوبی 
شــیروانی، فیلمبرداران: محمدحسن ناحی و 
فیلمبرداری:  امیرمهدی اخروی، دســتیاران 
محمدرضا عرب ســرخی، مهدی حق رویش، 
نیما حقیقی، نورپردازی: امیرمهدی اخروی و 
ســیدحامد علیزاده، اصلاح رنگ و نور: یحیی 
محمــد علیــی، صداگذار: ســامان قیطولی، 
آهنگســاز: محمد فرشــته نژاد، اســتودیوی 
ضبط موســیقی: استودیو ســرنا، صدابردار و 
آداب، گروه  میکس موســیقی: حمیدرضــا 
نوازندگان: ســیدمهرداد عالمی، سینا ذکایی 
و پندار آداب، گریم: ســولماز آقاجانی، مدیر 
تولید: حمیــد صابونی، دســتیار تولید: رضا 
پورزارعی، تدارکات: سید باقر موسوی و سید 
جواد موســوی، طراحی صحنه: محمدصالح 
محمــد  لوگــو:  طــراح  حجت الاســلامی، 
اســفندیاری، طراح پوســتر: کارگاه طراحی 
ذره/ وهب رامــزی، عکاس: مجید نیک نفس، 
هماهنگی و مشــاور رســانه ای: آزاده فضلی، 

محصول موسسه هنری رسانه ای سلوک.
با نمایــش »فســیل« پرفروش ترین فیلم 
ســینمای ایــران در شــهر مســقط، اکران 

فیلم های ایرانی در عمان آغاز شد.  
شــب ۲۴ آذرماه »فســیل« پرفروش ترین 
فیلم ســینمای ایران، به عنــوان اولین فیلم 
ایرانی در سینمای سینه پلیس شهر مسقط با 
حضور مردم به نمایش درآمد و تمامی بلیت ها 

ظرف مدت سه روز فروخته شد.  
ســینما سینه پلیس از ســینماهای مطرح 
دنیاست که در بســیاری از کشورها از جمله 
عمان ســالن های بســیاری دارد و فیلم های 
ایرانی در کنار فیلم های روز هالیوود و بالیوود 

در سالن های این سینما اکران می شوند.  
 این مراسم با حضور رئیس انجمن سینمای 
عمان، رایزن فرهنگی سفارت ایران و... برگزار 

شد. 
شرکت شمس المرجان به مدیریت مرجان 
کاظمــی مجری طــرح این برنامــه بوده و 
هماهنگی نمایش فیلم های سینمای ایران در 
عمان به عهده مهدی سلیمانی برچلویی است.

بلیت جشنواره ســینما حقیقت برای اعضا 
باشگاه موزه سینما نیم بها شد.

آغاز جشنواره حقیقت با مستندی از ورهرام تا چند داستان دیگر

 نویســنده مجموعه قصه »آوازه خوان طاس« با اشــاره به 
اینکه در هر برهه زمانی می توان نگاه دوباره ای به افســانه ها 
انداخــت، گفت: قصه هــای این مجموعه آمیــزه ای از طنز و 
فانتزی هستند و گاهی ســورئال )فراواقع گرایی( و بر اساس 
قصه هــای فولکلوریــک، گاه می توان از افســانه ها تعبیرها و 

تفسیرهای جدید و گاه خارق العاده ای کرد.
مجید شــفیعی در گفت وگو با ایرنــا، درباره مجموعه قصه 
جدیــدش با عنــوان آوازه خوان طاس گفــت: این مجموعه 
داســتانی مشــتمل بر ۱۰ قصه اســت و اغلب آن ها دارای 
مضامین طنز هستند یا از فرازهای طنزآلود بی بهره نیستند. 
ایــن قصه ها چونان زیســت مردمانند و آمیــزه ای از طنز و 
تراژدی و گروتســک )در لغت هر چیز تحریف شده، زشت و 
غیرعادی( هستند.این نویسنده با اشاره به اینکه داستان های 
این مجموعه را به تدریج و در طی سال ها نوشته است، افزود: 
شکل وشیوه ای که برای روایت داستان ها انتخاب کرده بودم؛ 
نیــاز به تعمق و دقت فراوانی داشــت. من این مجموعه قصه 
را در ســال ۹۹ به ناشر تحویل دادم. قصه ها آمیزه ای از طنز 
و فانتزی هستند و گاهی سورئال )فراواقع گرایی( و بر اساس 
قصه های فولکلوریک چون: حسن کچل، چل گیس، بزبزقندی 
و افسانه های محلی تر چون تلخون یا دختر نارنجون... روایت 
شــده اند.او ادامه داد: به این افسانه ها از منظری نو نگریستم 
و به آن ها فضا، زمان و سر و شکل دیگری بخشیدم تا روایت 
خودم را بنا کنم. چرا که افســانه ها و روایت های فولکلوریک، 
ظرفیت های بســیاری برای بازخوانش و روایت مجدد دارند. 
این قصه ها بازآفرینی های خلاقانه ای هستند که راه به سمت 
معناهــای جدیدی می برند. در هر برهه زمانی می توانیم نگاه 
دوباره ای به افسانه ها بیندازیم و تعبیرها وتفسیرهای جدید و 

گاه خارق العاده ای از آن ها بکنیم.
ادبیات بستر مناسبی برای بازآفرینی قصه های کهن 

است
شــفیعی با بیان اینکه در افسانه ها، ســویه های پنهان از 
ناخوداگاهی جمعی بشری خفته است، گفت: البته افسانه های 
فولکلوریک ســرزمین ایران هم از این قاعده مستثنی نیست. 
افسانه هایی که سینه به ســینه گشته و به ما رسیده اند. این 
روایت های جادویی، ســخن های پنهان بسیاری دارند که به 
صورت شــناور و مواج در هر برهــه تاریخی می توان از آن ها 
معنای جدیدی اســتخراج کرد، چونــان معادنی که در دل 
زمین پنهانند.این نویســنده ادامه داد: آنگاه این افسانه ها در 
عین کهن بودن؛ بســتر تازه ای برای سخن ها، روایات جدید 
و بدیــع از زمانۀ حاضر می شــوند. یعنی در هر زمان با توجه 
بــه روح دوران، افســانه ها، روح، بعُد و شــکل جدیدی پیدا 
می کنند. این را یک کاشــف و یک نویســنده خلاق می تواند 
به شکل داســتان بازگوکند. با روایتی که منبعث از ذهنیت 
و نوع برداشــت او از هســتی و تاریخ است.به گفته او ادبیات 
می تواند بســتر مناسبی برای بازآفرینی قصه های کهن باشد. 
افسانه هایی که می توانند تاویل ها، تعبیرها و شکل های متنوع 
جدید را پذیرا باشــند و در فضا، زمان، شکل و بستر دیگری 
در قالب های متنوع روایت شــوند. می توان آن ها را در زمان 
و مــکان جدیدی روایت کرد و صاحب روایتی از آن ها شــد 
که نشات گرفته از برداشــت ها ودریافت های نویی از جهان، 

هستی، مکان و زمان است.
به اندازه راویان، روایت داریم

شفیعی با تاکید بر اینکه هر فرد در میان متون زندگی می 
کند، ادامه داد: هر روایتی از هر ذهن، روان و بیانی می تواند؛ 

روایتی متفاوت از بســیار روایت ها و متون دیگر باشد. حتی 
آهنــگ و لحن راوی و قصه نویــس می تواند به قصه هایی که 
بارها شــنیده ایم؛ سرو شکل تازه ای ببخشد و در نهایت منجر 
به برداشــت های جدید شــود. پس به اندازه راویان متعدد؛ 

روایات متعدد خواهیم داشت.
این نویسنده با اشاره به اینکه در مجموعه آوازه خوان طاس 
به قصه های دوران کودکی بازگشــته است، افزود: دگر بار به 
آن ها نگریســته ام و برداشت های قبلی و روایات گذشتگان را 
در مورد این قصه ها به چالش کشیده ام. پس داستان ها بستر 
به چالش کشــیده شــدن تمام آن روایاتی است که بسیار از 
آن خوانده ایم وشنیده ایم. صاحبان اصلی این افسانه ها جمیع 
بشریت هستند. افسانه های ســرزمین ما، حاوی  پنهان ترین 
شکل ها، صورت ها، تمثیل ها و اســتعاره های ناخودآگاهی ما 

هستند.

قصه هایی که براساس بازبینی افسانه ها نوشته شدند
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بازدید فرمانده قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاءاز پروژه مهرخلیج 

فارس
ده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص(  فرمان
پروژه مهر  ز  ا شهر بندرعباس  در  با حضور 
ج فارس بازدید کرد.به گزارش مهر، سردار  خلی
ستان  د با سفر به ا سرتیپ پاسدار عبدالرضا عاب
ز پروژه مهر خلیج  هرمزگان بصورت سرزده ا
وله انتقال گاز لافت - گورزین  فارس و خط ل
شرفت پروژه را  د پی ک رون ز نزدی بازدید کرد و ا
ج فارس  د.پروژه مهر خلی ر دا مورد بررسی قرا
بندرعباس  غرب  شمال  کیلومتری   ۱۸ در 
ج فارس بنا  شگاه بزرگ ستاره خلی مجاور پالای
ر  ست. ظرفیت این واحد ۱۲۰ هزا نهاده شده ا

ست. ا میعانات گازی  شکه  ب

آزادی زندانی محکوم به قصاص 
در هرمزگان

ایجاد  ز  ا ستری هرمزگان  دادگ رئیس کل 
ستمین پرونده قصاص و آزادی  مصالحه در بی
روز شهادت حضرت  دانی همزمان با سال ک زن ی

د. دا زهرا )س( خبر  فاطمه 
ستری  دادگ کل  رئیس  قهرمانی  مجتبی 
شهادت  روز  سال هرمزگان گفت: همزمان با 
دانی محکوم  ک زن حضرت فاطمه زهرا )س( ی
ز مجازات  ولیای دم ا به قصاص با اعلام رضایت ا
ستمین مصالحه  و گفت: این بی ا رهایی یافت.
سال  ز ابتدای ام ستان ا در پرونده های قصاص ا
و سومین گذشت در قالب پویش مردمی به 
ست. ا شم  زهرا )س( می بخ حرمت حضرت 
ـتری هرمزگان گفت:  ـ س دادگ رئیس کل 
م دادسرای  سرپرست و قاضی اجرای احکا
ح  ـئول هیئت صل ـ س ه م بندرعباس به همرا
ن با حضور در منزل  دا شورای حل اختلاف زن
ولیای دم در روستای کلیبی میناب، تلاش  ا
د  ح و سازش شروع کردن رای ایجاد صل خود را ب
و در نتیجه این پیگیری ها، خوشبختانه در 
ده  سایه توجهات حضرت فاطمه زهرا )س( پرون
مذکور منجر به اعلام رضایت و مصالحه شد.

انعقاد تفاهم نامه راه اندازی 
پارک علم و فناوری کودکان و 

نوجوانان در هرمزگان
زی  دا ه ان تفاهم نامه چهارجانبه ایجاد و را
ـم و فناوری کودکان و نوجوانان  ـ پارک عل

شد. منعقد  هرمزگان  ستان  ا
شاره  ر هرمزگان با ا دا ستان مهدی دوستی ا
ک پارک علم و فناوری ویژه  زوم ایجاد ی به ل
ن  دا شنایی فرزن کودکان و نوجوانان گفت: آ
د  فعالیت های دانش بنیان می توان ستان با  ا
سل جدید  ستعداد های ن زمینه ساز شکوفایی ا
رای اهمیت  ز این رو ایجاد این پارک دا شود ا
ریم با انعقاد این  و گفت: امیدوا ا ست. وانی ا فرا
خ  ر ستان  ا رای  تفاقات خوبی ب ا تفاهم نامه 
شگاه نفت  دهد، تجهیزات از سوی شرکت پالای
بندرعباس تامین شده و سوله و محل پارک 
ست و در کمترین مدت زمان این  هم آماده ا
ز به کار کرده و در خدمت دانش  آغا پارک 
دار هرمزگان  آموزان استان قرار می گیرد.استان
سر  گفت: باید زمینه حضور دانش آموزان سرا
ستان در این پارک فراهم و فضای گفتگو  ا
و تبادل نظر میان دانش آموزان و صاحبان 
شود. شه در این پارک نیز مهیا  کر و اندی ف
م  ـتای انجا ـ س ق این تفاهم نامه در را مطاب
ک به  سئولیت های اجتماعی و به منظور کم م
گ خلاقیت میان دانش آموزان  رتقای فرهن ا
آنان به مفاهیم خلاقیت و  ق  شوی ستان و ت ا
کنولوژی های روز  شنایی آنان به ت آوری و آ نو
ه نفت بندرعباس متعهد شد  شگا دنیا، پالای
دازی پارک علم و فناوری  ه ان جهت ایجاد و را
سبت به تامین تجهیزات  در شهر بندرعباس ن
ز  شی ا ز پارک و همچنین تامین بخ مورد نیا
م کند و  هزینه های طراحی و بازسازی فضا اقدا
سبت به  ز سوی آموزش و پرورش هرمزگان ن ا
کی پارک علم و فناوری  واگذاری فضای فیزی

شود. م  قدا ا و نوجوانان  کودکان 
ستان نیز متعهد شد  پارک علم و فناوری ا
ـازی فضا و راهبری پارک  ـ س طراحی و باز
رائه  ـودکان و نوجوانان، ا ـ علم و فناوری ک
شاوره ای در زمینه های  خدمات آموزشی و م
علمی ترویجی و فناوری های جدید به دانش 
رای  آموزان و در نظر گرفتن ایده های متنوع ب
ر عهده  د دانش آموزان را ب ستعدا شکوفایی ا

گیرد.

هرمزگان سوگوار شهادت حضرت 
فاطمه زهرا )س (

روز شهادت دخت گرامی  هرمزگان در سال
ست. ا ر  دا و عزا ر  سوگوا سلام )ص(  ا پیامبر 
گرامی  دخت  شهادت  روز  سال با  همزمان 
داری در بقاع  سم عزا سلام )ص(، مرا پیامبر ا
سینیه ها  کایا و ح ساجد، ت متبرکه هرمزگان، م

ست. ا برگزاری  درحال 
ران اهل بیت عصمت و طهارت )ع(  دوستدا
داری و سینه زنی در  رپایی دسته های عزا با ب
سوگ شهادت حضرت فاطمه زهرا )س( نوحه 
شب نیز با  دی سرایی می کنند.هرمزگانی ها 
ک ماتم ریختند  ش حضور در اماکن مذهبی ا

زدند. سینه  و  سر  و بر 

خبر

بیش از ۴۳ میلیارد ریال 
کالای قاچاق در آب های 

هرمزگان کشف شد
د  ک فرون ده مرزبانی هرمزگان از توقیف ی فرمان
شف بیش  ک دستگاه پراید وانت و ک شناور، ی
واع کالای قاچاق توسط  از ۴۳ میلیارد ریال ان

داد. ستان خبر  ا مرزبانان 
ـانی مرزبانی  ـ رس اطلاع  گاه  پای به گزارش 
سماعیلی روز دوشنبه  ر بهادر ا هرمزگان، سردا
ح این خبر افزود: مرزبانان هرمزگانی  شری در ت
م اقدامات  شم و بندرلنگه با انجا در جزیره ق
رز در  ز فعالیت قاچاقچیان کالا و ا اطلاعاتی ا
رای بررسی  ستحفاظی مطلع و بلافاصله ب حوزه ا

شد. م  اعزا موضوع به محل 
شت  وی ادامه داد: مرزبانان پس از ساعتی گ
ک  زنی در موقعیت های اعلامی موفق به توقیف ی
ک دستگاه خودرو پراید وانت و  فروند شناور، ی
شف تعداد ۳۹۰ قوطی پودر بدن ساز بزرگ،  ک
ک، تعداد  تعداد ۴۸۵ قوطی پودر بدن ساز کوچ
ساز، تعداد ۳۶۰ عدد متعلقات  ۹۸ قرص بدن 
سور، تعداد ۲۷۹  سور و تعداد ۸۰ دستگاه ری ری
۴۴۵ ثوب  تعداد  ـن لی بچگانه،  ـ ش ثوب کاپ
ر لی  شرت بچگانه و تعداد ۳۲۰ ثوب شلوا سویی

شد. شف  قاچاق ک بچگانه کالا 
شاره  ده مرزبانی هرمزگان در پایان با ا فرمان
ـه متهم در این عملیات ها،  ـ به دستگیری س
شف شده را  سان ارزش محموله ک گفت: کارشنا
ساب شناور توقیفی ۴۳ میلیارد و ۵۸۰  با احت

د. رآورد کردن ریال ب میلیون 

دانش آموزان قشمی 
سیاره های مُشتَری و زحل 

را رصد کردند
شم گفت:  مدیر آموزش و پرورش شهرستان ق
سرانه مهدی این جزیره  ستان پ دانش آموزان دب
ج  شنایی با زیبایی های آسمان و تروی با هدف آ
شتَری و زحل و بارش  علم نجوم سیاره های مُ

د. را رصد کردن شهابی 
رنا،  شواری در گفت و گو با ای سین رنجبر گل ح
رنامه به همت پژوهش سرای دانش  افزود: این ب
نجوم  انجمن  همکاری  با  شم  ق جوان  آموزی 
ونوس درگهان برگزار شد که در آن ۲۰۳ دانش 
د و بارش شهابی  شنا شدن آموز با صور فلکی آ
سکوپ  ز تل ستفاده ا و سیاره های یادشده را با ا

د. اینچی رصد کردن شت  واچر ه سکای  ا
وی ادامه داد: این رصد نجومی از غروب آفتاب 
ز  شت و تعداد زیادی ا تا ساعت ۲۳ شب ادامه دا
دانش آموزان و والدین آنها بارش شهابی هنگام 
گ ها و  ز میان توده ای از سن عبور سیاره زمین ا

د. را رصد کردن آسمان  ده در  ذرات مان
ح  شم توضی مدیر آموزش و پرورش شهرستان ق
داد: مربیان شرکت کننده در این رصد نجومی 
شنایی با  رنامه علمی به آموزش های آ در این ب
سی، ساختار ستارگان، سیاه چاله  منظومه شم
ها، رصد بارش شهابی، ماه و سیارات منظومه 
سکوپ پرداخته و توضیحاتی را به  سی با تل شم

رایه کردند. ا آموزان حاضر  دانش 
شواری اضافه کرد: آشنا کردن دانش  رنجبر گل
آموزان با مباحث پایه ای ستاره شناسی، بیان 
جذابیت های نجوم و آسمان، آموزش رصد صور 
گر  ز دی م عمق آسمان ا فلکی، سیارات و اجرا
رنامه علمی بود. رایه شده در این ب آموزش های ا
ز( بزرگ  ترین  رمُ شتَری )هُ رنا، مُ به گزارش ای
ز  ز نظر دوری ا سیاره در منظومه خورشیدی و ا
ز عطارد، زهره،  خورشید، پنجمین سیاره پس ا
ـت و زحل )کیوان( پس از  ـ س خ ا زمین و مری
سی و  شتری، دومین سیاره بزرگ منظومه شم م

ست. ک به خورشید ا سیاره نزدی شمین  ش
بارش شهابی هنگام عبور سیاره زمین از میان 
خ  ده در آسمان رُ گ ها و ذرات مان توده ای از سن
می  دهد که در این مواقع تعداد زیادی شهاب در 
جو زمین می  سوزد که آثار آن در آسمان قابل  
شاهده است؛ هر سال چند پدیده بارش شهابی  م
مانند »جوزایی« و »برساوشی« اتفاق می  افتد.
ز بارش  های شهابی  کی ا بارش »جوزایی« ی
ست که در آن، تعداد شهاب های قابل  معروف ا
فزایش  رویت در آسمان به میزان قابل  توجهی ا
ک ساعت تا ۱۲۰ شهاب را هم  د و در ی می  یاب

می  توان رصد کرد.
ر نفر  شم با بیش از ۱۵۰ هزا شهرستان مرزی ق
ر و ۷۱۰ دانش آموز )۱۵  جمعیت دارای ۳۲ هزا
سر( در  ر و ۸۲۹ پ ر و ۸۸۱ دختر و ۱۶ هزا هزا
ست و هم اکنون ۲۴۰  مقاطع مختلف تحصیلی ا

رد. ۲۶۷ کلاس درس دا ر و  کهزا مدرسه و ی
ر و ۵۰۰ کیلومتر  ک هزا شم با وسعت ی جزیره ق
ساحل جنوبی  ز تنگه هرمز به موازات  ا مربع 
گین ۱۱  ایران به طول ۱۳۵ کیلومتر و عرض میان
ست و ۳۰۰ کیلومتر  ز توابع هرمزگان ا کیلومتر ا

رد. دا ساحلی  خط 
شم، هنگام  شم شامل جزیره های ق شهرستان ق
ستان  ز تنگه هرمز به موازات ساحل ا و لارک ا
گین ۱۱  میان و عرض  به طول ۱۵۰  هرمزگان 
سترده  ج فارس گ کیلومتر در میان آب های خلی

ست. شده ا

آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
راز اینکه تولید نهال حرا از  هرمزگان با اب
ابتدای دولت سیزدهم تاکنون در این استان 
ج میلیون اصله رسیده است، گفت: این  به پن
درحالی است که در طول سال های ۹۸ و 
۹۹ پیش از دولت مردمی، تنها ۱۰۰ هزار 

ستان تولید شده است. نهال در این ا
سید محمد نور موسوی در گفت و گو 
رنا افزود: تا پیش از دولت سیزدهم در  با ای
مجموع ۱۰۰ هزار نهال حرا در شهرهای 
شت  ستان هرمزگان تولید و ک ساحلی ا
این درحالی است که در  ـت،  ـ س شده ا
دولت  در  یعنی   ۱۴۰۱ و  سال های۱۴۰۰ 
مردمی این میزان به ۲ میلیون نهال با ۲۰ 
سال )۱۴۰۲( نیز سه  ر افزایش رسید و ام راب ب
شت آن  گر تولید و ک میلیون اصله نهال دی

آغاز شده است.
ـا توجه به تعهد ملی  ـ وی بیان کرد: ب
سالانه، ۶ میلیون و ۵۰۰ هزار درخت در 
ستان، سعی داریم هر سال سه میلیون  ا

شت کنیم. نهال حرا را تولید و ک
آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
دولت  از  پیش  ـرد:  ـ ک اظهار  هرمزگان 
ساحت جنگل های حرا در استان  سیزدهم، م
۱۹ هزار و ۶۵۰ هکتار بوده که با طرح های 
آخرین  راساس  ب میزان  این  ای  توسعه 

ج هکتار افزایش به  تصاویر ماهواره ای، با پن
۲۵ هزار هکتار رسیده است.

موسوی ادامه داد: جنگل  های دریایی 
ک ماه گل های  حرا از اول خرداد به مدت ی
آخر  از  و  گ می دهند  رن زرد  ای  خوشه 
رای تولید نهال از این  مردادماه بذر آن ب
شارکت  درختان برداشت می شود که با م
شین بذرها برداشت  مردم بومی ساحل ن
و کاشت نهال در آبان ماه و آذرماه انجام 

می شود.
وی اضافه کرد: حرا از گونه های درختان 
ج فارس و  دریایی شناور در سواحل خلی
زیان، بی مهرگان  رای آب ستگاه مهمی ب زی
و پرندگان است که نقش تاثیرگذاری در 

ستم دریایی دارد. حفظ اکوسی
گرو )چندل و  صیانت از جنگل های مان
کی از مصوبات سفر رییس جمهور در  حرا( ی
ست به استان هرمزگان بوده است و  دور نخ
رای  ستا ۲۰۰ میلیارد ریال اعتبار ب در این را
توسعه و احیای این جنگل ها مصوب شد.
ـال حرا از دهه ۷۰ با تولید و  ـ طرح نه
هزار  و ۵۰۰  میلیون  از ۱۲  بیش  کاشت 

آغاز شده است. اصله در هرمزگان 
ساحت ۶ میلیون و ۹۰۰ هزار هکتاری  از م
ک  عرصه های منابع طبیعی هرمزگان، ی
میلیون و ۹۲ هزار هکتار آن جنگل بوده که 

۲۵ هزار هکتار آن جنگل حرا است.
و بازسازی  رای احیا  ایران ب شورمان  ک
ست بوم های تخریب شده تصمیم به  زی
تولید و کاشت درخت کرده است که با 
دستور رییس جمهور طرح مردمی کاشت 

ک میلیارد درخت در چهار سال کلید  ی
شاورزی، به  خورده و با ابلاغ وزیر جهاد ک
کلیف قانونی تبدیل شده است و سهم  ت
 ۶ سالانه  کاشت  و  تولید  نیز  هرمزگان 

میلیون و ۵۰۰ درخت است.

از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون؛

تولید نهال دریایی حرا در هرمزگان به پنج میلیون اصله رسید

روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

بیش از ۱۵ هزار انواع قوطی مشروبات الکلی در سیریک کشف و معدوم شد
کلی در این شهرستان خبر داد. شروبات ال واع م شف و معدوم سازی ۱۵ هزار و ۵۵۰ قوطی ان ک از ک دادستان سیری

ک با هماهنگی مقام  کلی که توسط مأموران دریابانی شهرستان میناب و سیری شروبات ال محمد رضا محمدی در گفت وگو با مهر، بیان کرد: ارزش ریالی این م
ک که بیش  سئولیت فرماندهی جدید دریابانی میناب و سیری ج میلیارد و ۲۵۰ میلیون ریال است.محمدی اظهار کرد: از زمان شروع م شف و ضبط شد، پن قضایی ک
رنامه ریزی های دقیق و  د.وی گفت: با ب شف و معدوم سازن ک ک کلی در سیری شروبات ال واع قوطی م د که بیش از ۱۵ هزار و ۵۵۰ از ان ک ماه است، موفق شدن از ی

شروبات  ک و دریافت گزارشات مردمی، موفقیت های قابل توجهی در خصوص جلوگیری از ورود م گاه دریابانی شهرستان میناب و سیری همچنین با پیگیری های پای
کی از مهمترین عوامل تولید کننده  کلی ی شروبات ال کلی در دریا این منطقه به دست آمده است.وی با بیان اینکه، مصرف م شروبات ال کلی و انهدام باندهای قاچاق م ال
ک  ک، دادستانی سیری شف شده با حضور فرماندهی دریابانی میناب و سیری کلی ک شروبات ال ح کرد: این م شن از قبیل قتل، ضرب و جرح عمدی است، تصری جرائم خ

ک معدوم و از بین رفت. ست کی از سواحل بندر کوه سئولان نظارتی در ی گر م و دی

رییس اداره تبلیغات اسلامی میناب گفت: حوزه 
گر بوده و  کدی شگاه در واقع ملزوم و لازم ی و دان
سان از  رای به کمال رسیدن ان وحدت این دو نهاد ب

ست. اهمیت ا ز  سیار حائ و علمی ب دینی  بعد 
حجت الاسلام مفید سهرابی در گفت وگو با مهر 
شگاه  ک ۲۷ آذر روز پیوند حوزه و دان ضمن تبری
ح بیان  شت یاد و خاطره شهید مفت وگرامی دا
شگاه  ح نماد وحدت حوزه و دان شت: شهید مفت دا
شگاهی  ز دو تفکر حوزوی و دان را او خود ا بود زی
ک کردن این دو نهاد  تأثیر پذیرفته بود، در نزدی

علمی کوشش کرد.
شگاهیان، با فراگیری علوم  وی اظهارداشت: دان
ـلامی و ایجاد روحیه زهد و تقوا در میان  ـ س ا
ه ایجاد محیطی آماده  شگاه ها می توانند در را دان
که به تربیت متخصصان همت می گمارد، تلاش 

کنند.
سلط  وی معتقد است: حوزویان باید به علوم روز م
ه تبلیغ معارف الهی گام  ه در را ز این را د و ا شون
شگاها  ح ها در دان د و امروز جای شهید مفت رن ردا ب
کر  ست و باید به ف و حوزه های علمیه ما خالی ا
شیم  فراد در این دو نهاد انقلابی با تربیت این ا
ج می  شه ای راتروی ح این گونه اندی زیرا شهید مفت
شر روحانی و  کرد، و می فرمود؛ که اگر بین دو ق
کر  شر روشن ف شگاهی اختلافی پدید آمد و ق دان
شر مذهبی راهی  رای خود راهی پیش گرفت و ق ب
ست و عقب  گر، مطمئن باشید اولین مرحله شک دی

و بدبختی همین جاست. شینی  ن
راین  شت: بناب ز دا را حجت الاسلام سهرابی اب
سجام و هماهنگی بین این دو نهاد انقلابی  هرچه ان
ساس آرمانهای امامین  ر ا شتر باشد می توانند ب بی
سلامی را در  د و تفکر نوین ا رن ردا انقلاب گام ب
راز انقلاب  سترانند و شخصیت هایی در ت گ جامعه ب
روحیه  روحیه علمی  ر  تربیت کنند که علاوه ب

د. رن دا و جهادی  و معنوی  انقلابی 
شگاه  وی ادامه داد: بی تردید وحدت حوزه و دان
جزو مهم ترین و کلیدی ترین اهداف حضرت امام 
شان بارها و در  ست. ای لله بوده ا خمینی رحمه ا
ستار تحقق چنین  سخنرانی های گوناگون، خوا
شگاهیان و حوزویان  وحدت پربرکتی میان دان
رنامه ریز جامعه  شمند و ب شر اندی به عنوان دو ق

د. سلامی بودن ا
شگاه و حوزه  وی بیان کرد: حضرت امام فرمود دان
رای تمام  شند ب های علمیه می توانند دو مرکز با
شور و می توانند  شرفت های ک ترقیات و تمام پی
م انحرافات و انحطاطات  رای تما شند ب دو مرکز با
شگاه  شگاه باشد و دان شگاه واقعاً دان شور اگر دان ک
سلامی باشد، یعنی در کنار تحصیلات، در آنجا  ا
شوری را  ک ک تهذیب هم باشد، تعهد هم باشد، ی
ج  ز نتای کی ا اینها می توانند به سعادت برسانند ی
شگاه، تلاش و همدلی آنها در  وحدت حوزه و دان

ست. فرهنگی ا تهاجم  ه مبارزه با  را
به گفته حجت الاسلام سهرابی، این تهاجم که 

سوس و بی سروصدا روی می دهد  به صورت نامح
شمندان و نخبگان است تا با  نیازمند هم یاری اندی
له با  سخه مقاب شه های آن، ن بررسی جنبه ها و ری
تهاجم فرهنگی دشمن را به جامعه عرضه کنند.
ح  سلامی میناب تصری ره تبلیغات ا رییس ادا
کرد: در این زمینه حوزه های علمیه می توانند 
با نقش آفرینی در محورهایی چون تبیین همه 
سلام و آموزه های آن به زبان امروزی،  جابنه ا
ترسیم پایه های تفکر اسلامی در قالب رشته های 
سترش معنویت و تغذیه کردن  سانی، گ علوم ان
شتر به تبلیغ در  ز این نظر، اهمیت بی تمام جامعه ا
گوی مناسب عملی  ج دین و معرفی ال ستای تروی را
ک زندگی به مردم، به رسالت خود عمل  رای سب ب
شگاهیان نیز با بهره مندی  کنند. در آن سو، دان
ز علم روز دنیا و شناخت پدیده های اجتماعی و  ا
فرهنگی می توانند به اهداف دشمن در تهاجم 
د و از این راه به استخراج شیوه های  رن فرهنگی پی ب
رابری  گ ناب آمد در برخورد با چنین جن تازه و کار
ک از  شان کرد: بی گمان هیچی د.وی خاطرن بپردازن
این دو نهاد، بدون تعامل هدفمند با دیگری، نمی 
لند  د از رویارویی با ستیز فرهنگی دشمن، سرب توان
شگاه لازمه اتحاد  بیرون آید و وحدت حوزه و دان
سجام اسلامی درخنثی کردن توطئه های  ملی و ا ن
سم خورده این انقلاب است.وی عنوان  دشمنان ق
شگاه این است که  کرد: هدف از وحدت حوزه و دان
ک پدیده واحد مورد توجه قرار  سان را به عنوان ی ان
ستای  دهد واین موضوع باعث می شود که در را
ر  شکلات جامعه این دو نهاد تاثیر گذا کاهش م

ایفاء کنند. را  د نقش خود  بتوان
شگاه دو پدیده مهم و  وی افزود: وحوزهو دان
ستند که اگر وحدت بین  ر در جامعه ه تاثیر گذا
شرفت  د قطعاً رشد، توسعه و پی این دو افزایش یاب
رای جامعه ما حاصل می شود. سانی و اجتماعی ب ان

رییس اداره تبلیغات اسلامی میناب:

نقش حوزه و دانشگاه در تقویت باورهای دینی جامعه با اهمیت است

شت و درمان نیروی هوافضای سپاه گفت:  معاون بهدا
شتی توسط این  سانی بهدا رنامه خدمت ر هجدهمین ب
ستان هرمزگان  شور و در مناطق محروم ا نیرو در سطح ک

ست. ا م  انجا در حال 
ردوی  به گزارش مهر، محمد محمدی گفت: در این ا
جهادی که با همکاری پزشکان متخصص انجام می شود، 
ک و پزشکانی با تخصص  دانپزش ک، ۱۵ دن تعداد ۱۰ پزش
و  اطفال، عفونی، مامایی  ـه،  ـ ری قلب،  داخلی،  زنان، 
ک، به مراجعان  متخصص درد و جمعاً به تعداد ۳۸ پزش
به  خدمات  این  می کنند.  خدمت  رئه  ا زمینه  این  در 
ست. م ا گان در این منطقه در حال انجا صورت کاملًا رای
ولویت  ردوها را در ا ری این ا ز برگزا رحمدی هدف ا
ر عنوان  ست خدمت به مردم مناطق کمتر برخودا نخ
سئولان  گ جهادی به مردم و م فزود: انتقال فرهن کرد و ا
آمد خود  ز در محلی توسط نخبگان و متخصصان که ا

گر  دی ز  ا د  ان آمده  سانی  ر و به عرصه خدمت  گذشته 
شمار می رود. ردوی جهادی به  ا این  ف  اهدا

شت و درمان نیروی هوافضای سپاه گفت:  معاون بهدا
سانی  ر شتن خدمت  دا در نظر  ح با  این طر ابتدای  ز  ا
ر،  شورمان در مناطق کم برخوردا گان به مردم خوب ک رای
سانی شده  به حدود ۴۵۰۰ نفر در این منطقه خدمت ر

ست. ا
فزود:  سته و ا رزش دان ر با ا سیا ر را ب م این کا وی انجا
ستان  این حرکت جهادی در ا ارزش خدماتی که در 
ست. ز ۴۰ میلیارد ریال ا م می شود بیش ا هرمزگان انجا
روز  رنامه جهادی به مدت ۴  این ب وی عنوان کرد: 
ستانی ها، روستای  در شهرستان بندر عباس، محله چاه
سجد  دانپزشکی دکتر شریعتی، م ک دن خورگو، کلینی
ر  شهر برگزا این  ستی  ره بهزی دا ا و  جامع بندر عباس 

می شود.

معاون بهداشت و درمان نیروی هوافضای سپاه:

اردوی جهادی خدمات پزشکی نیروی هوا فضای سپاه در هرمزگان برپا شد



فناوری

مونتاژ تراشه های پیشرفته
 چینی در مالزی

تعداد رو به رشــدی از شــرکت های طراحی نیمه رسانای 
چینــی از شــرکت های مالزیایی بــرای مونتاژ بخشــی از 
تراشه های پیشــرفته خود اســتفاده می کنند تا در صورت 
گسترش تحریم های آمریکا، از ریسک های احتمالی اجتناب 

کنند.
به گزارش ایســنا، رویترز به نقل از منابع آگاه نوشت: این 
شــرکت ها از شرکت های پکیجینگ تراشه مالزی درخواست 
کرده انــد نوعی از تراشــه معــروف به واحدهــای پردازنده 

گرافیکی )GPU( را مونتاژ کنند.
این درخواست تنها شامل مونتاژ است که با محدودیت های 
آمریکا مغایرت ندارد و شامل ساخت ویفرهای تراشه نیست. 
بــه گفته منابــع آگاه، بعضی از قراردادها مــورد توافق قرار 

گرفته اند.
واشنگتن برای محدود کردن دسترسی چین به تراشه های 
GPU کــه می تواننــد به پیشــرفت هــوش مصنوعی یا 
ابررایانه هــای قدرتمنــد و برنامه های نظامــی کمک کنند، 
محدودیت هایــی را روی فــروش این قطعــات و همچنین 

تجهیزات ساخت آنها اعمال کرده است.
به گفته تحلیلگران، با تاثیر این تحریم ها و تقاضای ناشی از 
رونق هوش مصنوعی، شرکت های طراحی نیمه رسانای چین 
در تلاش برای تامین خدمات پکیجینگ پیشــرفته کافی در 

داخل کشور هستند.
دو منبــع آگاه گفتنــد: بعضی از شــرکت های چینی به 

خدمات پکیجینگ پیشرفته تراشه علاقمند هستند.
پکیجینگ پیشــرفته تراشــه می تواند عملکرد تراشه را به 
میــزان قابل ملاحظه ای بهبود دهد و به عنوان یک فناوری 
مهم در صنعت نیمه رسانا ظاهر شده است. این گاهی اوقات 
شــامل ســاخت چیپ لتِ هایی اســت که در آن تراشه ها به 
صورت فشــرده بسته بندی می شــوند تا به عنوان یک مغز 

قدرتمند با هم کار کنند.
اگرچه این خدمات هنوز مشمول محدودیت های صادراتی 
آمریــکا قرار نگرفته اند اما حوزه ای اســت که نیازمند فناری 
پیشــرفته است و شرکت ها نگران هســتند که ممکن است 

روزی هدف محدودیت های صادراتی به چین قرار بگیرد.
مالزی که قطب بزرگ زنجیره تامین نیمه رســانا به شمار 
می رود، در موقعیت مناسبی برای تقویت بیشتر کسب و کار 
قرار گرفته است زیرا شرکت های تراشه چینی در حال متنوع 

کردن نیازهای مونتاژ خود به خارج از چین هستند.
بر اســاس گزارش رویترز، مالزی در حال حاضر حدود ۱۳ 
درصد در پکیجینگ، مونتاژ و تست نیمه رسانای جهان سهم 
دارد و قصد دارد این ســهم را تا ســال ۲۰۳۰ به ۱۵ درصد 

افزایش دهد.

پانزی؛ شگردی جدید برای 
کلاهبرداری

امروزه بســیاری افــراد و حتی صرافی هــای ارز دیجیتال با 
ایده هایی کلاهبردارانه که به طرح پانزی مشهور است، با وعده 
سودهای بسیار هنگفت و وسوسه انگیز اقدام به جذب سرمایه 

افراد مبتدی می کنند.
به گزارش ایسنا، فلسفه اصلی رمزارزها مبتنی بر تمرکززدایی 
اســت به این معنــا که فضایی نوین را در حوزه پولی و ســایر 
حوزه ها تصویر می کند که به جای آنکه یک مرکز مبدأ اعتماد 
مردم مانند نهادهایی همچون بانک های مرکزی داشته باشیم، 
جایگزین آن و برمبنای آنچه مردم به آن اقبال دارند، ارزشــی 
ارائه شــود. اما با توسعه فناوری و استفاده گسترده از اینترنت، 
جرایم ســایبری نیز به صورت چشمگیری افزایش یافته است، 
از این رو لازم است که مردم نحوه مواجهه با آن را بدانند تا در 

دام سودجویان این فضا گرفتار نشوند.  
جرایم بر پایه رمز ارزها شــامل کلاهبرداری، سرقت، تقلب، 
پول شــویی و فعالیت های غیرقانونی دیگر اســت و مهمترین 
شگردهای کلاهبرداری در این حوزه؛ طرح های "پانزی" برای 

کلاهبرداری صرافی های آنلاین ارز دیجیتال است.
امروزه بســیاری افــراد و حتی صرافی هــای ارز دیجیتال با 
ایده هایی کلاهبردارانه که به طرح "پانزی" مشــهور اســت با 
وعده سودهای بســیار هنگفت و وسوسه انگیز اقدام به جذب 
سرمایه افراد مبتدی می کنند. در این ترفند کلاهبردارانه، فرد 
کلاهبردار عموما طعمه های خود را از میان افرادی که آگاهی 
چندانی از بازار سرمایه و ارزهای دیجیتال ندارند انتخاب کرده 
و بــه آن ها وعده می دهد که چنانچه ســرمایه های خود را در 
اختیار او قرار دهند می تواند با آن ها ارز دیجیتال خرید و فروش 

کرده و سود تضمین شده قابل توجهی به این افراد بپردازد.
 در این خصوص هیچگونه فعالیت اقتصادی در میان نیست و 
این افراد تنها با تبلیغات فریبنده اقدام به جلب اعتماد و جذب 
ســرمایه افراد ناآگاه کرده و برای اعتماد سازی تا مدتی هم با 
اســتفاده از پول افراد جدید به سرمایه گذاران قدیمی تر سود 
پرداخت می کنند و این باعث ترغیب بیشتر افراد به این سرمایه 
گذاری می شود اما سرانجام وقتی سرمایه گذار جدیدی یافت 
نشــد یا حجم ســرمایه به حد قابل توجهی رسید، کلاهبردار 
که می تواند شــخص یا حتی یکی از صرافی های ارز دیجیتال 

کلاهبردار باشد سرمایه ها را به یغما برده و فرار می کند.
به گفته مسئولان در این ترفند کلاهبردانه معمولا همه چیز 
از یک سوال ساده آغاز می شود آیا در مورد استخراج ارز چیزی 
می دانید؟ فارغ از پاســخ کاربر به وی وعده داده می شود که با 
استخراج ارز می تواند به راحتی و در مدت کوتاه سودی سرشار 
کسب کند حتی ابزاری برای سنجش سود احتمالی در اختیار 
وی می گذارند و بســیاری افراد ناآگاه وقتی می بینند در مدت 
کوتاه ممکن اســت سودی این چنین عالی کسب کنند فریفته 
شده و به هوای استخراج ارز یا سرمایه گذاری در پروژه تامین 
دســتگاه اســتخراج ارز و یا دریافت ربات تلگرامی دریافت ارز 
اقدام به سرمایه گذاری می کنند اما این روش نیز در واقع یک 
طرح پانزی اســت که نهایتا منجر به بر باد رفتن سرمایه افراد 

بسیار و فرار کلاهبرداران می شود.

اخبار

رییس دفتر رییس جمهور:

اجرای این تصمیم دولت 
نیازمند مصوبه مجلس 

است
رییس دفتر رییس جمهــور، با بیان اینکه تصمیم 
دولت برای تفکیک اســتان تهران به شــرقی و غربی 
مبتنی بــر نظرات کارشناســی و اقتضائات منطقه ای 
خواهد بود تاکیــد کرد که نظر دولت به تنهایی قابل 
اجرا نیست و ایجاد استان نیازمند مصوبه مجلس است.

غلامحسین اسماعیلی در گفت و گو با خانه ملت، 
در خصوص وجود انتقاداتــی پیرامون تصمیم دولت 
برای تفکیک اســتان تهران به شرقی و غربی، گفت: 
در هر حال این یک بحث کارشناسی جدی و تقاضایی 
است که انجام شده و مطمئن باشید که تصمیم دولت 
مبتنی بر نظرات کارشناســی و اقتضائات منطقه ای 

خواهد بود.
وی تصریــح کرد: آقای رییس جمهور فرمودند این 
موضوع نیاز به بررســی دارد بنابراین در حال بررسی 

است اما الان دولت مصوبه ای در این زمینه ندارد.
اسماعیلی در بیان اقتضائاتی که برای تفکیک تهران 
به استان  های شــرقی و غربی وجود دارد، تاکید کرد: 
اقتضاء جمعیت و نیازهایی که در شــهرهای اطراف 
تهران دارند به لحاظ اینکه امکانات در تهران اســت 
بسیاری از این شهرها گفته اند که تا ما استقلال پیدا 
نکنیم امکانات بیمارستانی و خدماتی به این مناطق 

نخواهد رسید.
رییس دفتر رییس جمهور، یادآور شد: آقای رییس 
جمهور دســتور دادند این اقــدام کاملا در چارچوب 
فرآیندهای کارشناسی انجام شــود ضمن اینکه اگر 
در این زمینه به جمع بندی هم برســیم نظر دولت به 
تنهایی قابل اجرا نیست و ایجاد استان نیازمند مصوبه 

مجلس است

عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس تشریح کرد؛

سخه مجلس برای  ن
جلوگیری از سوداگری 

زمین در شهرک های 
صنعتی

عضو کمیســیون صنایع و معــادن مجلس درباره 
راهکار مجلس برای جلوگیری از ســوداگری در حوزه 
زمین شــهرک های صنعتی، گفــت: در برنامه هفتم 
توســعه مدت زمان مشخصی برای بهره برداری از این 
زمین ها پیش بینی شده و در صورتی که این زمین ها 
به بهره برداری نرسد، خلع ید می شوند و به فرد دیگری 

واگذار می شود.
مصطفی طاهــری در گفت وگو با خانه ملت درباره 
ســوداگری زمین در شــهرک های صنعتــی، گفت: 
وضعیت شــهرک های صنعتی به ســه دسته تقسیم 
می شــود؛ در برخی از کلانشهرها با کمبود زمین در 
شهرک های صنعتی روبه رو هستیم و فقط زمین های 

موجود خرید و فروش می شوند.
نماینــده مردم زنجان و طارم در مجلس شــورای 
اسلامی ادامه داد: دومین گروه مربوط به شهرک های 
صنعتی موجود در مراکز اســتان ها اســت که قیمت 
زمین در این شهرک ها گرانتر بوده و به صورت مناقصه 
واگذار می شود و در واقع ســوداگری و دلالی در این 

بخش صورت می گیرد.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس افزود: برخی 
افراد این زمین ها را دریافت و احتکار می کنند یا سوله 
می سازنند و اجاره می دهند و با هدف افزایش قیمت 

بدون استفاده آن ها را نگه می دارند.
وی اضافــه کــرد: ســومین گــروه مربــوط بــه 
شــهرک های صنعتی است که در کلانشهرها و مراکز 
استان ها نیســتند، در این شهرک ها با مشکل زمین 
و ســوداگری های مربــوط به آن روبه رو نیســتیم و 
ســرمایه گذاران به راحتی می توانند در این شهرک ها 
ســرمایه گذاری کننــد و قیمت زمین نیز براســاس 

فرمول های مشخص تعیین می شود.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم درباره راهکار 
رفع مشــکلات زمین در شهرک های صنعتی موجود 
در مراکــز اســتان ها، نصریح کــرد: در برنامه هفتم 
توســعه مدت زمان مشخصی برای بهره برداری از این 
زمین ها پیش بینی شده و در صورتی که این زمین ها 
به بهره برداری نرسد، خلع ید می شوند و به فرد دیگری 

واگذار می شود.

عضو هیات رئیسه مجلس:

افزایش صرفا ۱۸ درصدی 
حقوق ها به معنای تضعیف 

اقتصادی کارمندان و 
ستگان است بازنش

عضو هیات رئیســه مجلس گفت: افزایش 
حقوق ها آن هم صرفا بــه میزان نصف تورم 
موجــود در جامعه به معنــای ضعیف کردن 
کارمنــد و بازنشســته و کاهش قدرت خرید 

آن ها ۵۰ درصد نسبت به سال قبل است.
مجتبی یوســفی در گفت وگو با خانه ملت 
با اشــاره به اهمیت توجه بــه افزایش حقوق 
کارمندان در لایحه بودجه سال آینده، گفت: 
یکی از دغدغه های اقشــار ضعیف و متوسط 
جامعــه افزایش حقوق ها بــا توجه به میزان 
تورم در جامعه اســت اما این عدم تناســب 
ســبب شده اقشــار متوســط با نزول یک یا 
چند دهک جزو اقشــار ضعیف جامعه شوند، 
بنابراین افزایش حقوق کارمند و بازنشســته 
به میزان تورم تنها مانع فقیرتر شــدن آن ها 
خواهد شــد و به معنای رشد درآمدی و بهتر 

شدن وضعیت اقتصادی شان نیست.
نماینده مــردم اهواز در مجلس شــورای 
اســلامی ادامه داد: افزایش حقوق ها آن هم 
صرفا به میــزان نصف تورم موجود در جامعه 
به معنای ضعیف کردن کارمند و بازنشسته و 
کاهش قدرت خرید آن ها ۵۰ درصد نسبت به 

سال قبل است.

6
طراح قانون چک در مجلس گفت: با تصمیم اتخاذ شده در بانک مرکزی بنا شد تا بعد از فراهم شدن زیرساختهای نرمفزاری قضاوت در باره 

چکهای برگشتی در حوزه چکهای الکترونیک از طریق هوش مصنوعی انجام شود.
ابوالفضل ابوترابی در گفت و گو با ایرنا گفت: بر اساس تصمیم اتخاذ شده در جلسه بانک مرکزی بنا بر این شد تا کار قضاوت در باره چکهای 

برگشتی در حوزه چک الکترونیک توسط هوش مصنوعی انجام شود.

طراح قانون چک در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: زیرساختهای قانونی برای استفاده از هوش مصنوعی در این حوزه وجود دارد و 
پس از فراهم شدن زیرساختهای نرمفزاری، کار در این حوزه آغاز خواهد شد.وی افزود اجرای قانون در باره صدور چکهای برگشتی فرایند 
پیچیده ای ندارد و صدور احکام در زمانهای مشخص همچون مسدودی حساب، توقیف اموال و صدور حکم جلب در زمانهای مشخص در 

قانون پیشبینی شده و اجرای آن با استفاده از هوش مصنوعی امکانپذیر است.

تصمیم بانک مرکزی برای قضاوت با هوش مصنوعی درباره چکهای برگشتی

ادی ص ت اق
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

سه شنبه
28 آذر 1402
 شماره  1589

رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
که اخیرا به عنوان نماینده جمهوری اسلامی ایران 
و وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در اختتامیه 
اجلاس جهانی ارتباطات رادیویی به امارات ســفر 
کرده بود، دستاوردهای جمهوری اسلامی ایران را 

در این اجلاس تشریح کرد.
به گزارش ایســنا، امیر محمــدزاده لاجوردی - 
رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی- 
انتهای هفته ی گذشته به عنوان نماینده جمهوری 
اســلامی ایــران و  وزارت ارتباطــات و فنــاوری 
اطلاعات در اختتامیه اجــلاس جهانی ارتباطات 
رادیویی )WRC-۲۳( به کشور امارات سفر کرد؛ 
کنفرانسی که در طول یک  ماه، مقرراتی در حوزه 
ارتباطات وضع کرد که تا چهار ســال آینده برای 

کشورها لازم الاجراست.
وی با انتشــار پستی در یک شــبکه اجتماعی 
داخلی درباره جزئیات این سفر اظهار کرد: در این 
سفر همکارانم از سازمان تنظیم مقررات، سازمان 
فضایی، صدا و سیما، و سایر نهادها حضور داشتند 
تا در جلسات فشــرده علاوه بر مقرره گذاری برای 
نیازهای آینده کشــور، مانع وضع مقرره ای ناقض 
منافع جمهوری اســلامی ایران به ویــژه در حوزه 
اپراتورهای ســیار، صدا و ســیما، حوزه فضایی و 

نیروهای مسلح شویم.
لاجوردی گفت: در روزهای نخست و افتتاحیه، 
برادر عزیزم حســین میرزاپور بــه حق، به دفاع از 
مردم مظلوم فلســطین پرداخــت و علاوه بر نقد 

کشتار وحشیانه رژیم صهیونیستی، در این اجلاسِ 
ارتباطاتی، ایجاد محدودیت دسترســی برای این 
مردم مظلوم را مورد نقد قرار دادند. در این اجلاس 
دکتر آراسته،  یکی از مذاکره کنندگان ما، بارها مورد 
تحســین بیش از ۱۵ کشور حاضر در اجلاس قرار 
گرفت و مایه افتخار جمهوری اسلامی ایران در این 
اجلاس شد و بسیاری از کشورها از  مشورت ایشان 

بهره  بردند.
به گفته رئیس ســازمان تنظیم مقررات، سایر 
همکارانم بویژه آقایان درویشــی، فرد و مکرمی با 
حضور یک ماهه در اجلاس، علاوه بر نقش محوری 
در جلسات و ریاســت در برخی از آن ها )حتی با 
حضور کشــورهای آمریکا و انگلیس و فرانســه( 
یکه تاز مباحث بودند و بعضا تا ساعت ۳ بامداد در 
اجلاس حضور داشــتند و از منافع کشور مراقبت 
می کردند. همچنین در حاشیه این اجلاس، با آقای 
ممدف، معاون وزیر ارتباطات جمهوری آذربایجان 
دیدار داشتیم و درباره لزوم حل تداخل فرکانسی 
در مرزهای دو کشور، راه اندازی ابر مشترک، ایجاد 
کریدور ترانزیت جنوب به شمال و همچنین تبادل 
تجربه در حوزه توســعه ارتباطــات ثابت صحبت 

کردیم.
وی همچنیــن گفت: ســپس با معــاون وزیر 
ارتباطات آفریقای جنوبی، آقای فیلمون، صحبت 
کردیم. موضوعات اصلی حول توســعه ارتباطات 
سیار در کشــور، حضور MTN در ایران و وجود 
مواضع مشترک در دو کشــور بود و ایشان میزان 

توسعه در ایران را با وجود تحریم ها را یک شگفتی 
عنوان کرد. در ادامه با معاون وزیر ارتباطات ترکیه 
نیز تبادل نظر خوبی داشتیم. ایجاد کریدور ترانزیت 
شرق به غرب، ایجاد اتصال متقابل سکوهای داخلی 
دو کشــور و همکاری در حوزه پست از موضوعات 

مهم این مذاکره بود.
لاجــوردی با بیان اینکه در انتها و در روز پایانی 
اجلاس نیز ســند نهایی یــا Final Act امضا و 

تحویل شد؛ تصریح کرد: از زحمات حسین میرزاپور 
و مهدی روحانی نژاد )معاون راهبردی و توسعه بازار 
سازمان تنظیم مقررات( نیز سپاسگزارم. علاوه بر 
مــوارد فوق و مذاکره ای مهم بــا دبیرکل ITU و 
ITU-R، این اجلاس دو دســتاورد بسیار مهم و 
برجسته  برای جمهوری اسلامی ایران داشت که اگر 
عمری باقی موند در وقت مناسب در خصوص آن ها 

خدمت مخاطبین عزیز عرض می کنم.

معاون درمان وزارت بهداشــت با انتقــاد از ناکارآمدی 
بیمه ها، گفت: این ناکارآمدی به حوزه بهداشــت و درمان 
کشــور آســیب جدی می زند، امیداریم در سال آینده با 
واقعی دیدن تعرفه ها، عقب ماندگی های گذشــته جبران 

شود.
ســعید کریمی در گفــت و گو با خانه ملــت با تاکید 
براینکــه ناکارآمدی بیمه ها به حوزه بهداشــت و درمان 
کشــور آســیب جدی می زند، گفت: بیمه ها طی سالیان 
گذشــته با فشــارهای وارده اجازه واقعی شدن تعرفه ها 
را ندادند و اکنون به جایی رســیدیم که ویزیت پزشــک 
متخصص در بیمارستان دولتی به ۳7 هزار تومان رسیده 
و از ایــن میزان 7۰ درصد به پزشــک داده می شــود و 
مالیات آن هم کسر می شود، یعنی حدود ۲۲ هزار تومان 

آن هم با تاخیر بیمه ها،  به پزشک داده می شود.
بیمه ها به طور متوسط 7 ماه در پرداخت بدهی ها 

تاخیر دارند
معاون درمان وزارت بهداشــت و درمان افزود: بر اساس 
قانون، بیمه ها 6۰ درصد مطالبات شــان را باید طی یک 
ماه و تمام مبلغ را طی ســه ماه تسویه کنند، اما در حال 
حاضر و به طور متوسط 7 ماه در پرداخت بدهی ها تاخیر 
دارند. از ســویی شورای عالی بیمه اجازه نمی دهد تعرفه 
هــا به صورت واقعی افزایش یابــد، در واقع وقتی خریدار 
تعیین کننده قیمت باشــد اجازه واقعی شدن قیمت ها را 
نمی دهــد و ارزان تر قیمت گذاری می کند زیرا خودش 
باید پول را پرداخت کند و این اقدام تعارض منافع واقعی 

است.
کریمی ادامه داد: سوال اینجا است چرا وقتی بیمه قبل 
از اینکه حقوق کارمند و کارگر پرداخت شود سهم خودش 
را کسر می کند و با تاخیر 7 ماهه مطالبات بیمارستان ها 
را پرداخت می کند، این در حالی است که بیمارستان ها 
با مشــکلات جدی مواجه هستند و باید سریع تر پولشان 

پرداخت شود.
بیمه ها نمی تواننــد به خاطر نبود منابع از قیمت 

واقعی فاصله بگیرند
معاون درمان وزارت بهداشت و درمان با تاکید بر اینکه 
تعرفه ها واقعی نیســت، گفت: مردم مطالبه گر هستند و 
قرار نیســت که از جیب آنها پولــی برداریم، بیمه ها باید 
پولــی که تحت عنــوان درمان دریافــت کردند را صرف 
درمان کنند البته تعرفه ها باید واقعی باشــد و از مســیر 
بیمه پرداخت شــود و بر اســاس قانون طی یک ماه 6۰ 
درصد را پرداخت و طی ۳ ماه تمام مبلغ را تسویه کنند؛ 
متاســفانه بیمه ها همیشه به اصل تعادل منابع و مصارف 
اســتناد می کنند و می گویند چون منابع نیســت، نمی 
تــوان تعرفه ها را واقعی دیــد. در این رابطه نمی توان به 
خاطر نبود منابع از قیمــت واقعی فاصله بگیریم لذا باید 

فکری برای منابع کنند.
پزشــک   عایدی  تنهــا  تومــان؛  هــزار   200

بیمارستان های دولتی از هزینه عمل آب مروارید
وی یادآور شــد: در حال حاضر هزینــه عمل جراحی 
کاتاراکت ) آب مروارید ( توســط اســتاد تمام یا دانشیار 

در بیمارســتان دولتــی ۳۲ کا و هــر کا ۲۲ هزار تومان 
اســت، در واقع هزینه عمل حــدود 6۰۰ هزار تومان می 
شود اما بر اســاس مصوبه شورای عالی حقوق و دستمزد 
تنها 4۰ درصد از این مبلغ به پزشــک داده می شود و با 
کســر مالیات تنها ۲۰۰ هزار تومان از این پول، آن هم 7 
ماه بعد نصیب پزشــک می شــود؛ آیا با توجه به شرایط 
فعلی پرداخت این مبلغ منطقی اســت؟ یک استادیار یا 
اســتاد تمام پس از ســال ها تحصیل با ۲۰۰ هزار تومان 
عمل چشــمی را انجام می دهد که اگر عارضه ای ببیند 
باید حدود ۵۰۰ میلیون تومان دیه تنها برای یک چشــم 
پرداخت کند! بنابراین در این رابطه درخواست داریم که 

تعرفه ها برای سال ۱4۰۳ واقعی دیده شود.
کریمی در ادامه تصریح کرد: البته کمیســیون بهداشت 
مجلس قرار شــده که به این موضوع ورود کند، همچنین 
از ســازمان برنامه و بودجه هم درخواست داریم که منابع 
مناســبی را برای تحقق این موضوع پیــش بینی کند تا 
بتــوان تعرفه های واقعی را در دســتور کار قرار داد؛ اگر 
نســبت به این موضوع توجهی نشــود نباید انتظار داشت 

که پزشک بخش دولتی با انگیزه به کار خود ادامه دهد.
معاون درمان وزارت بهداشت و درمان همچنین افزود: 
تعرفه گذاری پرســتاری هم همین طور بوده و بر اساس 
ســرانه و وابسته به کا است؛ امیداریم در سال آینده عقب 
ماندگی که حدود ۲۰ ســال گذشــته در تعرفه ها اتفاق 
افتاده با تعرفه گذاری مناســب توسط شورای عالی بیمه، 

سازمان برنامه و بودجه و هیات وزیران جبران شود.

معاون درمان وزارت بهداشت:

تعرفه ها برای سال ۱۴۰۳ واقعی دیده شود

قائم مقام وزیر ارتباطات خبر داد؛

همکاری با سه کشور همسایه در حوزه ارتباطات

مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی گفت: دولت در 
حال تهیه ســاز و کار اجرایی سند توسعه دریا محور به 

عنوان یکی از پیشران های مهم اقتصاد کشور است.
بــه گزارش ایرنا، علی اکبر صفایی در نشســت خبری 
افــزود: به این ترتیب فضای بســیار خوبی برای مردم و 

بخش خصوصی برای کســب درآمد و اشــتغال بیشتر 
فراهم خواهد شد.وی همچنین به لایروبی خلیج گرگان 
اشــاره کرد و گفت: خلیج گرگان اواخر سال گذشته در 
حال از بین رفتن بود و بندر ترکمن حدود ۱۵ سال بود 
که خشک شده بود.مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی 

خاطرنشان کرد: با حضور رئیس جمهوری در این منطقه 
تاکنــون یک میلیون و 46۰ هــزار متر مکعب لایرودی 
انجام و کانال آشوراده کاملًا باز و بندر ترکمن احیا شده 
اســت و آب قابــل توجهی از دریا به ســمت این خلیج 

گسیل شد.

معاون وزیر راه و شهرسازی:
دولت در حال تهیه و تدوین سند توسعه دریامحور است

نماینــده مردم اســفراین در مجلس شــورای اســلامی 
گفت: متاسفانه هر دســتگاهی سنگی را پیش روی بخش 
خصوصی انداخته و اجازه نمی دهد تا مشکلات این بخش 

برطرف شود.
امان الله حســین پور در گفت و گو با خانه ملت، با اشاره 
به اســتفاده از ظرفیت بخش خصوصی در افزایش رشــد 
اقتصادی کشور گفت: متاســفانه فشار بر بخش خصوصی 
و به اصطلاح پا گذاشــتن بر گلــوی تولیدکننده در همه 

سازمان ها و ارگان های دولت وجود دارد.
نماینده مردم »اســفراین« در مجلس شــورای اسلامی 
بــا بیان اینکه باید فشــار بر بخش خصوصــی را با در نظر 

گرفتن مباحث قانونی کم کنیم، تصریح کرد:فشار بر بخش 
خصوصی باید برداشــته شــده و این بخــش باید به نوعی 
آزاد گذاشته شــود.عضو کمیسیون »کشاورزی، آب، منابع 
طبیعی و محیط زیست« در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکــه قوانین مربوط به اصل 44 هم عدم فشــار بر بخش 
خصوصــی را دنبال می کند، اظهار کرد: متاســفانه اهداف 
پیش روی اصل 44 قانون اساسی در برخی از امور مربوطه 

محقق نشده  و این امر پذیرفتنی نیست.
ایــن نماینده مجلس با بیان اینکه مشــکلات پیش روی 
بخــش خصوصی نشــات گرفته از مزاحمت هــا بوده و نه  
نظارت ها، اظهار کرد: متاســفانه هر دســتگاهی سنگی را 

پیــش روی بخش خصوصی انداختــه و اجازه نمی دهد تا 
مشکلات این بخش برطرف شود.وی با اشاره به بروکراسی 
پیچیده پیــش روی بخش خصوصی بیــان کرد: برخی از 
مســائل پیش روی بخش خصوصی چنان پیچیده بوده که 

این امر باعث اعتراض و انتقاد تولید کننده شده است.
حســین پور تاکید کرد: نباید به تولید در کشور ظلم شود 
و یکی از دلایلی هم که  باعث عدم رشــد اقتصادی و تولید 
می شــود، همین فشار بی اندازه دســتگاه های متعدد به 
نحوه کار بخش خصوصی است. بنابراین تنها راهکار در این 
بخش این اســت که ما دخالت دولت در بخش خصوصی را 

کم کنیم.

نماینده مردم اسفراین در مجلس:

دخالت دولت درباره فعالیت بخش خصوصی کاهش یابد



خبر
استاندار تهران:

بازار تهران در مقایسه با ۶ ماه قبل 
ایمن تر شده است

اســتاندار تهران گفت: با همکاری اصناف بازار تهران 
و سازمان مدیریت بحران شــهرداری پایتخت تغییرات 
اساســی در ایمنی بازار تهران در مقایســه با شش ماه 

گذشته صورت گرفته است.
علیرضــا فخاری گفت: بــا هماهنگی هایی که با حوزه 
مدیریت بحران شــهر تهران به وجود آمد ســاماندهی 
مشــاغل مزاحم یــا فاقــد پروانه هــای لازم کار که در 
قالب های مختلف شــکل تزاحم دارند، در دســتور کار 
قرار گرفــت.  وی افزود: نزدیکی عوامــل اجرایی برای 
مدیریت بازار به ویژه مدیریت اصناف و همکاری صنوف 
مختلف محســوس بود و مشارکت و مدیریت شهرداری 
برای ســاماندهی بخش های مختلف بازار در دستور کار 
قرار گرفت.به گزارش سایت شــهر، فخاری درباره ابنیه 
هایی که فاقد ســازه های مطمئن بودند نیز اظهار کرد: 
شناسایی و دستور تخریب و بازسازی برخی از این بناها 
داده شــده و تعریض معابر و دسترسی ها به نقطه هسته 
مرکزی بازار در دســتور کار قرار گرفته است. آن چیزی 
که امروز شــاهد هســتیم تغییرات بنیادینی اســت که 

نسبت به شش ماه گذشته صورت گرفته است.

به دستور دادستانی تهران؛

۷ کارگاه تولید محصولات 
بهداشتی تقلبی پلمب شد

در اجرای دســتورات دادستان تهران مبنی بر حمایت 
از ســامت جامعه و مبارزه با تولیدکننــدگان و توزیع 
کننــدگان شــوینده های تقلبی، هفــت کارگاه تولید و 

توزیع محصولات تقلبی، شناسایی و منهدم شد.
به گزارش قوه قضاییه، در اجرای دســتورات دادستان 
تهران مبنی بر حمایت از ســامت جامعــه و مبارزه با 
تولیدکننــدگان و توزیع کنندگان شــوینده های تقلبی، 
هفــت کارگاه تولیــد و توزیــع محصــولات تقلبی در 
تهران، تبریز، قرچک، صفادشــت کرج، کهریزک و جاده 

مخصوص کرج، شناسایی و منهدم شد.
المیرا نقی زاده - سرپرســت دادسرای ناحیه ۲۶ تهران 
- گفت: ایــن کارگاه ها با اباغ دســتورات قضایی لازم 
خطــاب بــه اداره ۱۳ پلیس آگاهی تهــران و در نتیجه 
اقدامات پلیســی، شناسایی و منهدم و در این رابطه ۱۳ 
نفر متهم بازداشــت و محموله های تقلبی کشــف شده 
توقیف شد. نقی زاده ادامه داد: ۱۲ دستگاه قالب صنعتی 
جهت تولید بطری های تقلبــی، ۱۲ عدد مخزن ذخیره 
مواد اولیه غیر اســتاندارد و هشت دســتگاه الکتروپمپ 

جهت انتقال مایعات به مخازن کشف و توقیف شد.
وی گفت: چهار دستگاه جِت پرینتر مورد استفاده برای 
درج تاریخ و قیمت روی کالاهای تقلبی، کشــف و چهار 
دســتگاه پمپ باد بزرگ، پنج دستگاه پرکن )ساکشن( 
همچنین ۱۶ کامیون اقام تقلبی و انواع کارتن برچسب 
قوطی خالــی و انواع شــامپو مایع ظرفشــویی و پودر 
لباسشویی توقیف شده است.نقی زاده اظهار کرد: فرایند 
شناسایی سایر کارگاه ها و همدستان و سرکردگان اصلی 

همچنان ادامه دارد.

رییس سازمان غذا و دارو اعلام کرد؛

تامین بی وقفه و بدون مشکل 
شیرخشک در کشور

رئیس ســازمان غذا و دارو با تاکید بر اینکه درحال حاضر 
تامین و توزیع شیرخشــک بدون هیچگونه مشکلی در حال 
انجام است،  گفت: اگر مردم با مشکلی مواجه شدند از طریق 
معاونت غذا و داروی دانشــگاه علوم پزشکی محل سکونت 
خود یا ســامانه ۱۹۰ اطاع رســانی کنند تا در کمتر از ۲۴ 
ساعت کار تامین شیرخشک را انجام دهیم.به گزارش ایسنا، 
سید حیدر محمدی درباره روند تامین شیرخشک، گفت: اگر 
کمبودی در این زمنه وجود داشته باشد حتما مورد بررسی 
قرار می گیــرد؛ اگر کمبود متوجه توزیع باشــد بافاصله با 
توجه به دسترسی  که به دانشگاه های علوم پزشکی داده ایم، 
از استانی که شیرخشک بیشتری داشته باشد به استانی که 

دچار کمبود شده است، شیرخشک می فرستیم.
وی افزود: اگر کمبود سراســری باشــد نیــز بافاصله به 
تولیدکننــدگان دســتور افزایش تولیــد می دهیم ولی اگر 
امکان افزایش تولید وجود نداشــته باشد از طریق فراخوان 
واردات بافاصله از منابع مجاز و مورد تایید اقدام به واردات 
شیرخشــک یا ســایر اقامی می کنیم که کمبود آنها اتفاق 
افتاده باشــد.او تاکید کرد: مشکات ارزی شیرخشک اوایل 
امســال به دلیل تحریم هــا رخ داده بود که مــواد اولیه ما 
در شــهریور ماه مقداری کاهش پیدا کرد اما خوشــبختانه 
بــا پیگیری های صورت گرفته و همــکاری بانک مرکزی و 
دســتگاه های ذی ربط، کار تامین ســرعت گرفت.به گفته 
وی، پیش از این ماهی ۵ میلیون قوطی شیرخشــک تولید 
و توزیع می شــد در حالی که اکنون بیــش از ۶.۵ میلیون 
قوطی تولید و بیش از ۸ میلیون قوطی نیز توزیع می شــود 

)با احتساب واردات(.
وی با تاکیــد بر اینکه تامین شیرخشــک در حال انجام 
اســت، تصریح کرد: اگر مردم با مشکلی مواجه شدند حتما 
از طریق معاونت غذا و داروی دانشــگاه علوم پزشکی محل 
سکونت خود و یا سامانه ۱۹۰ اطاع رسانی کنند تا در کمتر 

از ۲۴ ساعت کار تامین شیرخشک را انجام دهیم.

اخبار

با موضوع تبعات فروش 
اینترنتی دارو؛

نامه رییس انجمن 
داروسازان ایران به 

قالیباف
رییس انجمن داروســازان ایران، در نامه ای 
به رییس مجلس شــورای اسامی، نسبت به 

خطرات فروش اینترنتی دارو هشدار داد.
به گزارش مهر، شهرام کانتری خاندانی، در 
این نامه، خطرات توزیع دارو از طریق اینترنت 
برای سامت مردم و امنیت اطاعات بیماران 

را مورد توجه قرار داده است.
در قســمت دیگری از نامه، رئیس انجمن 
داروسازان ایران، خواستار ورود رئیس مجلس 

شورای اسامی به موضوع شده است.

پورحسینی مطرح کرد؛

اولویت  وزارت بهداشت تا 
پایان دولت سیزدهم

مشــاور وزیر بهداشــت و مدیــرکل حوزه 
وزارتی، بر لزوم مشــارکت های بین بخشی و 
مردمی در اجرای بهتر پویش ملی ســامت 

تاکید کرد.
به گزارش مهر، ســید محمد پورحسینی، 
در جلسه دبیرخانه شــورای عالی سامت و 
امنیت غذایی با رویکرد پویش ملی سامت، 
ضمن تاکید بر نقش مؤلفه های اجتماعی مؤثر 
بر سامت در افزایش شاخص های بهداشتی 
و سامتی کشــور، گفت: مشارکت های بین 
بخشــی و مشــارکت های مردمی در مقوله 
سامت از تأثیر به سزایی برخوردار است که 
اوج آن را در دوران کرونــا و واکسیناســیون 

همگانی مشاهده کردیم.
وی افزود: در اجرای پویش ملی سامت نیز 
باید همین گونه باشــد، یعنی مشارکت های 
بین بخشــی تقویت شده و مردم نیز پای کار 
بیایند تا از اجرای این طرح نیز نتایج مطلوبی 

حاصل شود.
پورحســینی با اشاره به اجرای سند امنیت 
غذا و تغذیه، خاطرنشــان کرد: غذا و امنیت 
غذایی، موضوعی بسیار مهم و حیاتی محسوب 
می شود. زیرا در آینده با رشد جمعیت، مبحث 
غذا از لحــاظ کمّی و کیفی از اهمیت بالایی 

برخوردار خواهد بود.
مشــاور وزیر بهداشــت و مدیــرکل حوزه 
وزارتی با تاکید بر تقدم و تقویت بهداشــت و 
پیشگیری، گفت: محوری ترین برنامه وزارت 
بهداشــت در حوزه بهداشت، برنامه سامت 

خانواده است.
وی افزود: پویش ملی سامت و غربالگری 
دیابت و پرفشاری خون در راستای پیشگیری 

محوری و برنامه ملی سامت خانواده است.
پورحسینی با بیان اینکه دولت سیزدهم در 
اوج همه گیری کرونــا کار خود را آغاز کرد، 
گفت: اکنون که کرونا کنترل شده، وقت آن 
رســیده بیش از پیش به مقوله پیشگیری از 

بیماری های غیرواگیر بپردازیم.
وی گفت: درســت اســت که درمان نیاز 
روزمره و حیاتی مردم اســت و در این زمینه 
و در جهت دسترسی عادلانه مردم به خدمات 
سامت، ۱۶ هزار تخت بیمارستانی در مناطق 
کمتر برخوردار کشــور در دســتور کار قرار 
دادیــم، اما نباید فرموش کنیــم که همواره 

"بهداشت بر درمان مقدم است".
مشــاور وزیر بهداشــت و مدیــرکل حوزه 
وزارتی گفت: موضوع پیشــگیری و بهداشت 
از محورهای اساســی برنامه ای بود که وزیر 
بهداشــت به مجلس ارائه داد و در این زمینه 
کار کارشناسی صورت گرفت و بیش از یکسال 
جلسات متعدد برگزار شد و موضوع سامت 
خانواده در دســتور کار معاونت بهداشت قرار 
گرفت و جمع بندی اینگونه شد که چنانچه 
بخواهیم موضوع پیشگیری را در دستور کار 
قرار دهیم، باید فراتر از برنامه پزشکی خانواده 

برویم.
وی با بیان اینکه خانواده، بنیادی ترین واحد 
اجتماعی است، افزود: اصاح سبک زندگی و 
یا تغذیه از درون خانواده آغاز می شــود و به 
سطح جامعه می رســد. بنابراین نیاز بود یک 
نظام جامع خدمات رســانی برای خانواده و 
ســامت خانواده در نظر می گرفتیم؛ برنامه 
ســامت خانواده در این زمینه طراحی شد و 
در شهرهای با جمعیت بالای ۲۰ هزار نفر، از 
اردیبهشت ۱۴۰۲ به صورت پایلوت آغاز شد.

پورحســینی عنوان کرد: در حال حاضر ۴ 
هزار پروژه بهداشــتی از لحاظ ساخت و ساز، 
زیرساخت ها و نوسازی، در دستور کار داریم و 
۲ هزار پروژه نیز به بهره برداری رسیده است.

وی با بیان اینکــه تاکنون ۲۰ میلیون نفر 
در شهرهای بالای ۲۰ هزار نفر تحت پوشش 
نظام شبکه قرار دارند، گفت: امیدواریم تا پایان 
ســال بر جمعیت تحت پوشش نظام شبکه 
افزوده شــده و تا پایان دولت، تمام جمعیت 

شهری تحت پوشش این برنامه قرار گیرند.
مشاور وزیر بهداشت و مدیرکل حوزه وزارتی 
خاطرنشــان کرد: برنامه ســامت خانواده، 
مقدمه سامت الکترونیک افراد است. تاکنون 
پرونده جامعی از سامت مردم نداشتیم و این 
پرونده، این امکان را فراهم می کند که به تمام 
اطاعات سامتی افراد دسترسی پیدا کنیم و 

بتوانیم برنامه ریزی های لازم را انجام دهیم.
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معاون رئیس جمهور از تکمیل برش عملیاتی، زمان بندی طرح و اعتبار طرح مقابله با گردوغبار شهرســتان سرخس تا یک ماه آینده 

خبر داد.
علی ســاجقه، در هفدهمین جلسه ستاد ملی سیاست گذاری و هماهنگی مدیریت پدیده گردوغبار اظهار کرد: در این برش عملیاتی 
مقرر شد که ۲۰۰ هزار هکتار از اراضی داخل کشور با تعیین مالکیت اراضی و تقسیم کار بعد از بررسی های کارشناسانه و ارائه طرح جامع 

علمی که در دست تهیه است، انجام و جنبه های فنی و اعتباری آن مشخص شود تا در سریع ترین زمان ممکن این طرح آماده اجرا شود.
وی با اشاره به مشکاتی که از قبل افزایش گردوغبار در این منطقه برای مردم ایجاد شده است، افزود: رئیس جمهور در سفر استانی 
خود دستور ویژه برای پیگیری و اجرای طرح های پیشگیرانه و همچنین مقابله علمی و فوری با این پدیده در منطقه سرخس داده بودند 

که در این راستا تمامی دستگاه ها برای بهبود شرایط در این منطقه پای کار هستند.

تکمیل برش عملیاتی و زمان بندی طرح مقابله با گردوغبار شهرستان سرخس تا یک ماه آینده

اجتماعی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

سه شنبه
28 آذر 1402
 شماره  1589

آن طور که بیماران می گویند طی دو ســال 
اخیر دستگاه شــتاب دهنده بخش رادیوتراپی 
بیمارســتان فیاض بخش، خطاها و خرابی هایی 
داشــته که بدلیل عدم تامیــن به موقع قطعات 
مورد نیاز آن، کارکرد آن دچار مشکل شده که 
موجب خواب های طولانی تا چندین ماه شــده 
و موجب اختال در انجام پرتو درمانی بیماران 

مبتا به سرطان شده است.
ایرن مهرگان: توضیحات مفصل یک پزشک 
و یک برگه کاغذ که شــماره تماس و اســامی 
تعدادی از بیماران دست نویش شده است. این ها 
به دست مان رسیده تا مشکل بخش رادیوتراپی 

بیمارستان دکتر فیاض بخش را بررسی کنیم.
بیمارستان شهید دکتر فیاض بخش بزرگترین 
بیمارســتان ملکی ســازمان تامین اجتماعی و 
قطب تروما و ســرطان و تنها مرکز ارائه دهنده 
کامل ترین خدمات تشــخیص و درمان سرطان 
از جملــه CT-Scan، MRI ، ماموگرافــی، 
جراحــی، رادیوتراپی و شــیمی درمانی در این 

سازمان است.
گفته می شــود یکــی از اصلی ترین خدمت 
درمان سرطان در کنار جراحی، رادیوتراپی است 
که در بیمارستان فیاض بخش ازسال ۱۳۸۴ با 
دستگاه کبالت درمان رادیوتراپی بیماران انجام 
می گرفــت و تا پایــان ســال ۱۳۸۹ که نیمه 
عمرمفید ســورس کبالت به پایان رسید و در 
کنار عدم ورود ســورس کبالت به کشور و روی 
کار آمدن دستگاه های شــتاب دهنده، فعالیت 

بخش رادیوتراپی ملغی شد.
دو هفته خرابی طی یک ماه

در ماه اخیر دســتگاه شتاب دهنده خطی در 
این مرکز به مدت حدود دو هفته خراب شــد و 
درمان بیماران در این مرکز درمانی متوقف شده 
بود. مراکز رادیوتراپی در تهران محدود است و 
۷ مرکز دولتی در کل استان تهران وجود دارد 
که بغیر از بیمارســتان فیاض بخش که متعلق 

بــه تامین اجتماعی اســت ۶ مرکز دیگر تحت 
مجموعه دانشــگاه های علوم پزشــکی است، با 
توجه به محدود بودن مراکز رادیوتراپی اگر این 
بیماران می خواستند، برای ادامه درمان به این 
مراکز مراجعه کنند، باید ماه ها در انتظار بوده و 
بافاصله به آن ها نوبت داده نمی شود. البته بعد 
از حدود دو هفته خرابی دستگاه رادیوتراپی روز 
سه شنبه هفته گذشــته این دستگاه تعمیر و 

دوباره به چرخه خدمت بازگشت.
یکی از بیمــاران که چند جلســه از درمان 
رادیوتراپــی اش باقی مانده بــود، در گفت وگو 
با ایلنا می گوید: »سه شــنبه دو هفته گذشته 
دوبار دستگاه خراب شد و درمان من نیمه کاره 
ماند، از ابتدای هفته پیــش نیز هر روز تماس 
می گرفتم، اما می گفتند دستگاه ها خراب است 

و خودشان با ما تماس می گیرند.«
او که براســاس تجویز پزشک باید ۲۵ جلسه 
رادیوتراپی انجــام دهد، ادامــه می دهد: »۲۵ 
جلسه رادیوتراپی داشتم که چند جلسه پایانی 
آن از سه شنبه هفته پیش انجام نشده و درمانم 
نیمه کاره مانده بود. اگر مشــکلی در دســتگاه 
ایجاد نمی شد، درمان من هفته گذشته به پایان 

می رسید.«
به گفتــه یک منبع آگاه در ســال ۱۳۹۵ با 
خرید یک دستگاه شــتاب دهنده انرژی پایین 

بخش رادیوتراپی مجددا شروع به فعالیت کرد.
دســتگاه شــتاب دهنده خطی یک دستگاه 
با تکنولوژی پیشــرفته اســت و امکان خرابی 
و خــواب آن وجود دارد که بــا تامین به موقع 
قطعات و تعمیر و نگهــداری آن؛ میزان خواب 
دســتگاه به حداقل می رســد ولی چون درمان 
بیماران ســرطانی بایستی در جلسات متعدد و 
بطور پیوسته و روزانه و بدون وقفه انجام گیرد؛ 
وجود یک دستگاه دوم که در کنار دستگاه اول 
بطور همزمان مشــغول فعالیت است، می تواند 
در مواقــع خرابی یکدیگر را پوشــش دهند؛ و 

نیز جهت جلوگیــری از وقفه درمانی و افزایش 
کارایــی درمان، از الزامات قانونی اســت که در 

بخش های رادیوتراپی مورد تاکید است.
پاسخ یک مسئول

آن طور که بیماران می گویند طی دو ســال 
اخیر دستگاه شــتاب دهنده بخش رادیوتراپی 
بیمارســتان فیاض بخش، خطاها و خرابی هایی 
داشــته که بدلیل عدم تامیــن به موقع قطعات 
مورد نیاز آن، کارکرد آن دچار مشکل شده که 
موجب خواب های طولانی تا چندین ماه شــده 
و موجب اختال در انجام پرتو درمانی بیماران 

مبتا به سرطان شده است.
بابک عدلی ، مدیرکل درمان تامین اجتماعی 
اســتان تهران در گفت وگو با خبرآناین، همه 
این موضوعات را تایید می کند و بخش مهم این 
مشکل را به تحریم ها و آمریکایی بودن شرکت  
سازنده می داند. او می گوید: نمایندگی انحصاری 
ساخت و تعمیر این دستگاه شتاب دهنده متعلق 
به یک شرکت آمریکایی است که اتفاقا بهترین 
دســتگاه ها را هم تولید می کند. هربار دستگاه 

خراب می شــود باید حتما از طریق نمایندگی 
همین شــرکت اقــدام کنیم، که به مشــکل 

برمی خوریم و روندش طولانی می شود.
او حتــی تایید می کنــد در هفته جاری هم 
همین مشکل وجود داشته و دو روز رادیوتراپی 

تعطیل بوده است.
عدلــی توضیح می دهد: اما این مشــکات با 
راه اندازی بیمارســتان جدیــد فیاض بخش که 
۵۵۰ تخت خوابــی و مجهز خواهــد بود، حل 

خواهد شد.
او در پاســخ بــه اینکه رنج ایــن بیماران در 
ایام خرابی دســتگاه زیاد است، تاکید می کند: 
به عنوان یک پزشــک در جریان این مشکات 
هســتم ولی روند تعمیر دســتگاه متاسفانه با 
همین مشکل تاخیر نمایندگی و مسائل تحریم 

روبه رو است.
با این تفاســیر تنها پاســخی که به بیماران 
چشم به راه که عاوه بر رنج بیماری، باید با این 
تاخیرها طی درمان هم روبه رو باشند،  می توان 

داد، همچنان صبوری است.

ستانفیاضبخش؛ هبخشرادیوتراپیبیمار هب مشکلاتبیماراندرمراجع

بیماران مبتلا به سرطان منتظر ساخت بیمارستان جدید باشند!

وزیر آمــوزش و پرورش گفت: در حــال برنامه 
ریزی هســتیم که زمان آزمون های اســتخدامی 
پیش رو را طوری تنظیم کنیم که زمان کافی برای 

انجام مراحل گزینش وجود داشته باشد.
به گــزارش مهــر، رضامراد صحرایــی در دیدار 
با مدیــرکل و کارکنان دبیرخانــه هیأت مرکزی 
گزینش وزارت آموزش و پرورش، اســتخدام های 
امســال آموزش و پــرورش را جــز تاریخی ترین 
استخدام های کشور خواند و گفت: در هیچ دوره ای 
این حجم از اســتخدام را به صورت یکجا نداشتیم 
و بــه همین خاطر برای کار بزرگی که انجام دادید 

همواره قدردان شما هستم.
وزیــر آموزش و پرورش ادامــه داد: برای اصاح 
زیرســاخت ها نیاز به تغییرات بنیادی داریم و در 
حال برنامه ریزی هســتیم که زمــان آزمون های 
اســتخدامی پیش رو را طوری تنظیــم نمائیم که 
زمــان کافی بــرای انجام مراحــل گزینش وجود 

داشته باشد.
اختصاصی  آزمون  برگــزاری  همچنین  صحرایی 

تربیــت معلــم را کاری جدید و تحولی اساســی 
دانســت و بر همین اســاس گفت: بر پایه همین 
برنامــه ریزی ها، تقویم اجرایی بــرای آزمون های 

استخدامی در حال تدوین است.
وی افــزود: هدف ما این اســت کــه معلمان در 
چارچوب ســند تحول تربیت شــده باشند و این 
موضوع به ســاز و کارهایی نیاز داشــت که نقش 

گزینشگران در آن جدی بود.
وزیر آمــوزش و پرورش در پایــان امنیت آینده 
کشــور را مرهون کار گزینش دانست و اثرگذاری 
معلــم معتقد را نه تنها بــر روی دانش آموز بلکه 
بــر خانواده نیز خوانــد و بر همین اســاس معلم 
را اصلی تریــن محــور تحــول و معلــم خوب را 
گرانبهاترین سرمایه کشور معرفی و ابراز امیدواری 
کرد که جایگاه معلــم و وزارت آموزش و پرورش 
و پرورش باید آنگونه ای باشــد که شــهید رجایی 
)ره( درباره اش می فرمود »وزارت آموزش و پرورش 

یعنی وزارت تربیت و نگهداری معلمان.
در ابتدای این نشســت صمیمــی اعضای هیأت 

مرکزی گزینش به بیان دیدگاه ها و سیاســت های 
هیــأت مرکزی گزینــش پرداختنــد و همچنین 
مدیــرکل دبیرخانه هیأت مرکــزی گزینش ضمن 
ارائه گزارش عملکرد یک ســاله هسته های گزینش 
در آزمون های اســتخدامی سال جاری پرداخت و 

راهکارهای رفع مشکات موجود را ارائه داد.

وزیرآموزشوپرورش:

سالآموزشوپرورشاقدامیتاریخیبود ستخدامهایام ا

به اعتقاد یک کارشــناس حوزه آمــوزش و پرورش تصمیم 
ســازان شناخت کافی از مشکات معلمان نداشته و همین امر 
باعث می شــود برای این قشر مهم از جامعه تصمیمات خوبی 

اتخاذ نشود.
ناصر سرگزی دبیر کل جمعیت معلمان و فرهیختگان ایران 
اســامی در گفت و گو با مهر درخصوص لطمه دیدن حیثیت 
معلمی در نتیجه برخی اقدامات و تصمیمات ناپخته مسؤولان 
در یک دهه اخیر و بزرگترین مشــکل آموزش و پرورش کشور 
که همان کوچک انگاری و نگاه مصرفی به این دســتگاه است 
گفت: این مشــکل ناشی از عدم شــناخت درست از مسائل و 

مشکات نظام آموزشی و قشر معلم است.
وی درخصــوص اینکه آیا راه حلی برای درمان این مشــکل 
وجود دارد یا خیر گفت: در واقع این اقدامات ناپخته ذکر شده 
و همچنیــن نگاه جزم اندیشــانه موجود نســبت به آموزش و 
پرورش و جامعه معلمان نیز خود تا حد زیادی ناشی از این عدم 
شناخت دقیق کف میدانی است. مسؤول زمانی تصمیم اشتباه 
می گیرد که مسأله را به خوبی نشناسد و زمانی کوچک انگاری 

می کند که از عمق واقعی مسأله بی اطاع باشد.
ســرگزی گفت: لذا اولیــن و مهمترین قدم بــرای رفع هر 
مسأله ای باید این باشد که افرادی را که عمیقاً با مسأله درگیر 
هســتند و ذینفعان امر را به نحوی در تصمیم گیری ها درگیر 
کنیم که، راهنمایی ها، دلسوزی ها و تجاربشان لحظه به لحظه و 
در تمام سیاست ها و سیاستگذاری ها نمود پیدا کند اگر چنین 
کردیم سیاســت های موفقی را در پیش رو خواهیم داشت که 
متأسفانه در ساختار آموزشی و سیاستگذاری آموزش کشور ما 
تا بــه حال یک چنین اقدام و رویکردی به صورت واقعی اتخاذ 

نشده است.
وی در پاسخ به این سوال که این درگیر کردن به چه صورت 
باید باشــد؟ گفــت: طبیعتاً این درگیر شــدن نمی تواند بدون 
چهارچوب و قاعده باشــد و ما نمی توانیم از مســؤولان انتظار 
داشته باشیم با تک به تک افراد صحبت کنند لذا به طور طبیعی 
نیاز اســت ساختاری شکل بگیرد که بتواند نظرات، دیدگاه ها و 
فعالیت های جامعه هدف را یکپارچه کرده و به مسؤولان برساند 
ساختاری که توان لازم برای مطالبه گری از مسؤولان را داشته 

باشد و بتواند در میادین تصمیم گیری و چانه زنی به طور مؤثر 
ایفــای نقش کند تا تعادل در تصمیم ســازی ها از این رهگذر 
حاصل شود.سرگزی در پاسخ به این سوال که ویژگی های اصلی 
یک چنین ســازمانی چه باید باشــد؟ گفت: ساختاری که قرار 
باشــد بتواند بار نمایندگی خانواده یک میلیون نفری معلمان و 
حدود ۱۶ میلیون دانش آموز را به دوش کشــد در اولین قدم 
لازم است که خود بخشی از این خانواده بزرگ باشد. مشکات 
این خانواده را بشناسد و انگیزه کافی برای پیگیری آنها را داشته 
باشد. دوم اینکه چنین ساختاری باید به رسمیت شناخته شده 

باشد تا بتواند تعامل لازم را با مسؤلین داشته باشد.
وی ادامه داد: یک چنین تشــکیاتی که هم از سوی خانواده 
آمــوزش و پــرورش و هم به صــورت قانونی رســمیت یابد و 
همچنین دارای محدوده ای مشــخص از قدرت سیاســی برای 
پیگیری مطالبات این خانواده باشــد می تواند مأموریت مد نظر 
ما را انجام دهد چیزی شبیه به نظام صنفی یا فراتر از آن حزب 
و تشکیاتی سیاسی که از دل نهاد و خانواده آموزش و پرورش 

بالیده باشد و پیگیری مسائل آن را رسالت خود قرار دهد.

عدمشناختکافیازمشکلاتمعلمان؛
سازان چالشاصلیتصمیم



عکس روز...

خبر

اگر در داربی VAR نبود حق 

استقلال ضایع می شد
بازیکن پیشین استقلال درباره شادی گل نکونام در داربی گفت: 
نکونام کار غیراخلاقی نکرد زیرا برخی مربیان مثل او شادی خود 

را با رفتارشان نشان می دهند.
رضا عادلخانی، بازیکن پیشین اســتقلال در گفت وگو با ایسنا 
درباره تســاوی این تیم در داربی ۱۰۲ اظهار کرد: استقلال بازی 
خوبی مقابل پرسپولیس انجام داد و می توانست برنده بازی شود. 
به هرحال ســهم استقلال از این بازی تســاوی بود. در کل بازی 
متعادلی را شــاهد بودیم و هر دو تیم دویدند و جنگیدند تا برنده 

شوند؛ اما حق شان مساوی بود که در نهایت به آن رسیدند.
او درباره این که خیلی ها معتقدند پنالتی استقلال درست نبود؟ 
ادامه داد: به نظر من داور می توانســت یک پنالتی دیگر هم برای 
استقلال بگیرد. پنالتی که داور برای استقلال در این بازی گرفت 
خیلی پنالتی بود. مدافع پرســپولیس بــا بی احتیاطی تکل زد و 
تعادل هافبک استقلال را به هم زد.  وقتی خطای پنالتی رخ داده، 
دلیلی ندارد تا داور بعد از بازبینی صحنه اعلام پنالتی نکند. حتی 
خطای قبلی که داور فیلم آن را از طریق VAR بررسی کرد هم 
جا داشــت تا پنالتی اعلام شــود، چون دست مهاجم استقلال را 
همــان مدافعی که پنالتی داد، قفل کرده بود. به نظرم اگر در این 

بازی VAR نبود حق استقلال تضییع می شد.
این بازیکن پیشــین استقلال درباره شــادی گل نکونام افزود: 
به هر حال در دقایق آخر صاحب پنالتی شــوید و به گل برسید، 
شادی گل انجام می دهید. نکونام مربی حرفه ای است و کارش را 
بلد اســت. نکونام کار غیراخلاقی نکرد زیرا برخی مربیان مثل او 

شادی خود را با رفتارشان نشان می دهند.
عادلخانی درباره کیفیت داربی ۱۰۲ بیان کرد: این بازی همیشه 
به خاطر هواداران ۲ تیم حســاس است و به همین خاطر تیم ها 
کیفیت لازم را از دســت می دهنــد. در نیمه اول دو تیم محتاط 
بودند و نمی خواستند گلی دریافت کنند اما به نظرم استقلال در 
نیمه دوم بهتر عمل کرد و می توانســت برنده شود اما به هر حال 

این بازی به تساوی رسید.

اخبار

الاتحاد دست بردار صلاح 
نخواهد بود

ســران الاتحاد این بار حساب شــده تر از 
گذشته قصد دارند سراغ جذب ستاره مصری 

لیورپول بروند.
به گزارش ایســنا و به نقــل از دیلی میل، 
تیم های لیگ حرفه ای عربستان دوباره تلاش 
خواهنــد کرد تا محمد صــلاح را به خدمت 
بگیرند. آنها بازیکن لیورپول را اولویت نخست  
خود در پنجره نقل وانتقالات تابستانی معرفی 

کردند.
الاتحــاد در پایــان پنجــره نقل وانتقالات 
اخیر پیشــنهادی ۲۰۰ میلیون پوندی برای 
این بازیکن ۳۱ ســاله ارائه کرد که قرمزهای 
آنفیلد توانســتند در برابرش مقاومت کنند. 
با این حال لیگ عربســتان قرار است تلاش 
برای وسوســه کردن ملی پوش  هدفمندتری 
مصری داشته باشــد. بیش از ۷۵۰ میلیون 
پوند بــرای خریدهای جدید توســط لیگ 
حرفه ای عربســتان در طول تابستان هزینه 
شــد و قرار اســت بار دیگر شاهد خریدهای 
بزرگ و پرســروصدای تیم های عربســتانی 

باشیم.
صلاح تا زمان بازشدن پنجره نقل وانتقالات 
تابســتانی، وارد آخرین ســال قراردادش با 
لیورپول می شــود؛ جایی کــه هفته ای ۳۰۰ 
هزار پوند به دست می آورد. اکنون قرار است 
سران الاتحاد چند ماه مانده به پایان قرارداد 
صلاح وارد عمل شوند و بتوانند راحت تر این 
بازیکن و ســران لیورپول را به این کار قانع 
کنند. اگر تیمی بخواهد برای ستاره ۳۱ ساله 
۲۰۰ میلیون پوند بدهد، شاید مخالفت کردن 

با آن، خیلی کار عاقلانه ای به نظر نیاید.
صلاح تابســتان گذشته در بحبوحه علاقه 
الاتحاد، تلاشــی برای انتقال به عربستان از 

خود نشان نداد.
از برایان امبومو، مهاجم برنتفورد، به عنوان 
هدف اصلــی لیورپول برای جایگزینی صلاح 

نام برده می شود.

ادامه روزهای تلخ الاتفاق 
با جرارد

الاتفاق در ادامه نتایج ناامید کننده خود با 
اســتیون جرارد این باز برابر التعاون شکست 

خورد.
به گزارش ایســنا، در ادامه هفته هفدهم 
رقابت های لیگ عربســتان دو بازی برگزار 

شد.
ابتــدا الریاض در خانه با یک گل از الخلیج 

شکست خورد.
در دیگر بازی برگزار شده الاتفاق با هدایت 
اســتیون جرارد در ورزشــگاه خانگی اش از 
التعــاون پذیرایی کرد و با دو گل شکســت 
خورد تا جرارد یک گام دیگر به اخراج نزدیک 

تر شود.
الاتفاق در رده هشتم جدول رده بندی قرار 
دارد. این تیم شروع بســیار خوبی با جرارد 
داشــت اما از هفته های اخیر نتایج بســیار 

ناامید کننده ای کسب کرده است.
در جدول رده بندی لیگ عربستان الهلال با 
۴۷ امتیاز صدرنشین است و النصر هم با ۳۷ 

امتیاز در رده دوم است.

تساوی مقصودلو مقابل 
نماینده شطرنج آمریکا

ملی پوش شطرنج ایران مقابل لوون آرونیان 
ارمنی که با پرچم آمریکا در مســابقات هند 

دست به مهره شده است، به تساوی رسید.
به گــزارش ایســنا، در جریــان دور دوم 
پرهــام مقصودلو  مســابقات چنای هنــد، 
مرد شــماره یک شــطرنج ایــران به مصاف 
لوون آرونیان ارمنی کــه با پرچم آمریکا در 
مسابقات حضور دارد رفت و به تساوی رسید.

مقصودلو کــه با ریتینــگ ۲۷۴۲ در این 
مســابقات حضور دارد درحالی در این بازی 
متوقف شــد که حریفــش در ایــن دور از 

مسابقات دارای ریتینگ ۲۷۲۳ بود. 
مقصودلو در دور نخســت این مســابقات 
مقابــل حریف اوکراینی تن به شکســت داد 
تــا اکنون بــا ۰.۵ امتیــاز در رده هفتم این 

مسابقات بایستد.
مســابقات چنای با حضور ۸ شطرنج باز در 

هفت دور کار خود را دنبال می کند. 
این مســابقات از ۱۵ تا ۲۱ دسامبر برگزار 
می شــود و  مجموع جوایز این مسابقات ۶۰ 
هزار دلار تخمین زده شــده اســت. در این 
مسابقات شطرنج بازانی چون گوکش هندی 

و آرونیان آمریکایی دست به مهره شده اند.
مقصودلــو در صورتی کــه ۵.۵ امتیاز از ۷ 
امتیاز ممکن این مســابقات را کسب کند، از 
طریق ریتینگ خود می تواند واجد شــرایط 

مسابقات کاندیداهای ۲۰۲۴ شود.

سبقت موقت یاران 
انصاری فرد از تیم ساپینتو

اومونیای قبرس در پانزدهم لیگ برتر 
قبرس به پیروزی خانگی رسید.

بــه گزارش ایســنا، اومونیــا در هفته 
پانزدهــم لیــگ برتر قبــرس به مصاف 
کارمیوتیسای رده ســیزدهمی رفت که 

در نهایت به پیروزی ۲ بر یک رسید.
کریم انصاری فرد، مهاجم ایرانی اومونیا 
در دقیقــه ۸۲ به میــدان آمد و فرصت 
کمی برای اثرگذاری در پیروزی تیمش 

داشت.
با این نتیجه اومونیا ۳۲ امتیازی شــد 
و با یک بازی بیشــتر نســبت به آپوئل 
نیکوزیای تحت هدایت ساپینتو به صدر 

جدول لیگ برتر قبرس رسید.

تیم ملی ایران در حالی روانه یازدهمین دوره 
جام ملت های آســیا به میزبانی امارات متحده 
عربی شد که محمد مایلی کهن را روی نیمکت 
مربیگری اش می دید. تیمی که ستارگانش هنوز 
در آســمان فوتبال ایران و آســیا طلوع نکرده 
بودند و جام یازدهم سکوی پرش بسیاری از آن 

نسل بازیکنان تیم ملی شد.
 تیــم ملی ایران پس از قهرمانی در بازی های 
آسیایی پکن با هدایت علی پروین دچار روندی 
نزولی شــده بود. جام ملت های ۱۹۹۲ در ژاپن 
و در ادامه بازی های آســیایی در هیروشــیما و 
انتخابــی جام جهانــی ۱۹۹۴ آمریکا با ناکامی 
محض فوتبال ایران همراه شــده بود. تیم ملی 
در بدتریــن روز های تاریخش به ســر می برد و 
عربســتان، ژاپن و کره جنوبــی مدعیان اصلی 
قهرمانــی در امــارات بودند. با ایــن همه جام 
یازدهم جام شگفتی ها بود. شکست سه بر صفر 
عربســتان برابر تیم ملی ایران، حذف ژاپن در 
دو یک چهارم نهایی، شکســت شش بر دو کره 
جنوبی برابر ایران و پیروزی عربســتان در بازی 
مجدد مقابل ایران در دور نیمه نهایی، مهم ترین 

شگفتی های این دوره از رقابت ها بودند.
تیــم ملی ایران پیش از آغــاز رقابت ها ایران 
در رده ۱۲۲ رنکینــگ فیفــا جای داشــت که 
بدترین رده اش بود؛ علامتــی دیگر از وضعیت 
و موقعیــت فوتبال ملی ایــران. جام ملت های 
۱۹۹۶ نخســتین جامی بود که بــا امتیازدهی 
جدید برگزار می شــد و تیم ها برای هر برد سه 
امتیاز به دست می آوردند. ایران در این رقابت ها 
در گروهی ســخت قرار گرفت. شاگردان محمد 
مایلی کهن در گروه B رقابت های جام ملت ها با 

عربستان، عراق و تایلند همگروه شدند.
بازیکنان ایران در این رقابت ها، نیما نکیســا 
)۲۱ ســاله(، علی میرزااســتواری )۲۳ ساله(، 

مهــرداد میناوند )۲۱ ســاله(، داریوش یزدانی 
)۱۹ ساله(، علی موسوی )۲۲ ساله(، احمدرضا 
عابدزاده )۳۰ ساله(، نعیم سعداوی )۲۷ ساله(، 
علی اکبر استاداســدی )۳۱ ساله(، کریم باقری 
)۲۲ ساله(، افشین پیروانی )۲۶ ساله(، سیروس 
دین محمــدی )۲۶ ســاله(، علیرضا منصوریان 
)۲۴ ساله(، مجتبی محرمی )۳۱ ساله(، حمید 
اســتیلی )۲۹ ســاله(، علی دایی )۲۷ ســاله(، 
خداداد عزیزی )۲۵ ســاله(، مهدی مهدوی کیا 
)۱۹ ســاله(، محمد خاکپور )۲۷ ساله(، فرشاد 
فلاحت زاده )۲۷ ساله( و علی اکبر یوسفی )۲۷ 

ساله( بودند.
ایران در دیدار نخست برابر عراق با نتیجه دو 
بر یک شکست خورد تا فشار ها روی تیم بیش 

از پیش شود. شاگردان مایلی کهن در دیدار دوم 
با چند تغییــر مقابل تایلند قرار گرفتند و نعیم 
سعداوی و مهرداد میناوند که در دیدار اول بازی 
نکرده بودند، در این بازی از ابتدا به بازی گرفته 
شدند و دو گل از سه گل ایران را در پیروزی سه 
بر یک مقابل تایلند به ثمر رســاندند. گل سوم 

ایران را هم علی دایی به ثمر رساند.
ایــران در آخرین بــازی دور گروهــی برابر 
عربستان با هدایت ادواردو نلو وینگادای پرتغالی 
دست به کار بزرگی زد و با سه گل دایی، باقری 
و خداداد عزیزی توانســت حریــف مدعی را با 
نتیجه سه بر صفر شکست دهد و به عنوان تیم 

نخست به دور یک چهارم نهایی صعود کند.
بازی مقابل کره برای ایران خوب شروع نشد 

و شاگردان مایلی کهن نیمه نخست را با نتیجه 
دو بر یک شکست خوردند. زنده یاد بهرام شفیع، 
گزارشگر تلویزیونی آن بازی، در جریان گزارش 
بازی بار ها و بار ها به آمار و رکورد های بازیکنان 
کره اشاره می کرد؛ از جمله اینکه آن ها صد متر 
را در چند ثانیه می دوند! تیم ملی ایران در نیمه 
دوم طوفانی ظاهر شــد و پنج بــار دروازه کره 
جنوبی را باز کرد تا اشک سرمربی کره جنوبی 

سرازیر شود.
علی دایی با چهار گلی که مقابل کره جنوبی 
به ثمر رساند، نامش را به عنوان دومین بازیکن 
تاریخ جام ملت های آسیا که در یک بازی چهار 
گل به ثمر رســانده، به ثبت رساند. پیش از این 

بهتاش فریبا به این رکورد رسیده بود.

تاریخچه جام ملت های آسیا؛

طلوع دوباره تیم ملی با حاجی مایلی
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پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس درباره بازی با استقلال خوزستان 
در هفته سیزدهم لیگ برتر فوتبال توضیحاتی را بیان کرد.

بهنام طاهر زاده پیشکســوت تیم فوتبال پرسپولیس درباره اینکه 
بازی سرخپوشــان برابر تیم اســتقلال خوزســتان را چطور ارزیابی 
می کند، اظهار کرد: کسب  ۳ امتیاز این بازی برای پرسپولیس خیلی 
حساس و مهم  است تا در کورس قهرمانی باقی بماند. به طور حتم با 
توجه به شرایطی که در بازی گذشته پیش آمد پرسپولیسی ها بیشتر 
مصمم هســتند. هر موقع که بازیکنان پرســپولیس از لحاظ مسائل 
حاشیه ای تحت فشار بودند بهتر بازی کردند و شرایطشان بهتر بوده 
و انگیزه بیشتری پیدا کردند.او افزود: من مطمئنم که تیم پرسپولیس 
می تواند بازی با استقلال خوزستان را با تفاضل گل بالا برنده شود. تیم 
پرسپولیس با ناداوری برابر استقلال مساوی کرد. به هر حال پنالتی به 
نفع  پرســپولیس در اوایل بازی گرفته نشد و بازیکن استقلال هم در 
دقیقه ۶۰ باید اخراج می شد، اما این اتفاق رخ نداد و امکان داشت روند 
بازی تغییر یابد و اســتقلال با گل های زیادی شکست بخورد. پنالتی 
که داور در وقت های اضافه برای استقلال گرفت مشخص بود که همه 
این مســائل سازمان یافته و برنامه ریزی شده  بود که بازی به شکلی 
در بیاید که استقلالی ها به نتیجه برسند و همه آن ها خوشحال بودند.

پرسپولیس عزمش را برای کسب امتیازات بعدی جزم کرده 
است 

طاهــر زاده بیان کرد: زمانی که افشــاریان رئیس کمیته داوران  از 
گل تساوی استقلال خوشحال می شود همه چیز مشخص است و به 
هدفشان رسیدند. به نظرم این موضوع باعث می شود که پرسپولیسی ها 
بیشــتر جریحه دار شوند و عزمشان را جزم کنند که امتیازات بعدی 

را بگیرند و ان شا الله بتوانند قهرمانی را در لیگ برتر به دست آورند.
بازیکنان پرسپولیس حرفه ای و هوشیار هستند 

پیشکسوت پرسپولیس درباره شــکایت های متعدد سرخابی ها از 
یکدیگر باعث برهم خوردن تمرکز پرسپولیســی ها نمی شود، گفت: 
بازیکنان حرفه ای هستند و این مسائل نمی تواند برروی بازیکنان اثر 
بگذارد که به حاشــیه بروند. این مســائل مدیریتی و بیرون از زمین 
مســابقه هست و بازیکنان هوشیار هســتند که بازی های بعد ی را از 
دست ندهند. به نظرم بازیکنان تحت تاثیر این حواشی قرار نمی گیرند.

سیستم مدیریتی در ورزش غلط است 
او ادامه داد: سیستم مدیریتی ما در ورزش غلط است که متاسفانه 
رو بــه جلو می رود و این به فوتبال ملی ما ضربه می زند. برنامه ریزی 
شان به صورتی هســت که همه تیم ها را دچار حاشیه کنند و مردم 
درگیر مسائل حاشیه ای فوتبال باشند. رشته های فوتبال و والیبال ژاپن  

در آرامش به سر می برند و در دنیا حرف برای گفتن دارند و مطمئن 
باشید تیم ملی فوتبال ژاپن حتی در جام جهانی بعدی می تواند جزو 
۴ تیم برتر قرار بگیرد. سیستم داخلی مدیریتی کشورمان مشکل دارد. 
بازیکنان به حواشی عادت کردند و تاثیری در بازی شان ندارد. سیستم 
مدیریت ورزشی ما دوست دارد که حواشی باشد تا ذهن مردم مشغول 

سایر مسائل  شود.
مربیان پرسپولیس متوجه نبود یک مهاجم تمام کننده در 

تیم شدند 
طاهر زاده درباره اینکه پرســپولیس در امر گلزنی ناموفق اســت و 
نمی تواند بیــش از یک گل در بازی ها بزند، گفــت: به نظرم مربیان 
پرسپولیس متوجه شدند که سرخپوشان   در خط حمله ضعف دارند 
و یک مهاجم تمام کننده و  زهر دار ندارند. ما موقعیت های زیاد گلزنی 
به دست می آوریم، اما کمترین استفاده را می بریم. البته همیشه این 
طور نیست که پرسپولیس فقط یک گل به ثمر برساند و برد اقتصادی 
به دست آورد. مطمئن باشید بعد از بازی پرحاشیه استقلال، آرامش به 
تیم پرسپولیس برمی گردد و مهاجمان تمرکز بیشتری خواهند داشت.
شرایط پرسپولیس با برد پرگل برابر استقلال خوزستان بهتر  
می شود پیشکسوت پرسپولیس تصریح کرد: همچنین من احساسم 

این است که حواشی دیگر وجود ندارد و بازی با استقلال شرایط خاص 
خودش را داشــته است و همه از لحاظ ذهنی درگیر بودند، اما اکنون  
هجمه بر مهاجمان ما وجود ندارد. به نظرم تیم پرسپولیس با این بازی 
خوبــی که انجام می دهد و هجومی  بازی می کند و مالکیت توپ که 
در اختیار دارد و با توجه به شــرایط جدولی که اســتقلال خوزستان 
دارد،   می تواند با گل های زیاد پیروز شود و ۳ امتیاز بازی  را بگیرد و 

وضعیتش را در جدول بهبود ببخشد.
آشتی درویش و گل محمدی باعث آرامش تیم می شود 

او درباره اینکه رضا درویش و گل محمدی چند روز پیش با هم آشتی 
کردند و این موضوع می تواند در روند تیم پرســپولیس تاثیربگذارد، 
گفت: به نظرم خوب اســت و آرامش به وجود می آورد و این موضوع 
خیلی می تواند به تیم کمک کند. وقتی اختلافات در داخل خانواده به 
وجود می آید باعث می شود خانواده از لحاظ روحی و روانی بهم بریزد، 
اما زمانی که بزرگان خانواده با یکدیگر آشتی می کنند، روحیه بچه ها 
برمی گردد و انگیزه پیدا می کنند. من فکر می کنم بازیکنان تا حدودی 
حمایت مالی هم شدند و انگیزه ای هم از این لحاظ پیدا کردند و این 
مسئله  شــروع خوبی برای بازی با استقلال خوزستان خواهد بود تا 

بازیکنان برد پرگلی به دست آورند.

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس :

بردن استقلال خوزستان برای پرسپولیس مهم است

سرپرست تیم فوتبال تراکتور: 

همه تیم ها باید از VAR بهره ببرند
سرپرست تیم فوتبال تراکتور گفت: بازی با پیکان بدون تماشاگر 

برگزار می شود، اما امیدوارم برخورد ها یکسان و یکنواخت باشد.
سعید مظفری زاده سرپرست تیم فوتبال تراکتور درباره وضعیت 
این تیم تبریزی در آستانه بازی با تیم پیکان اظهار کرد: بازیکنان 
آماده برای این بازی هســتند و ان شــا الله که بتوانیم بازی خوبی 

هم ارائه بدهیم و برنده بازی شویم.  
مظفری زاده دربــاره مصدومان و محرومان تیــم تراکتور برای  
بازی با پیکان گفت: فقط  عارف رســتمی مصدوم است که به این 
بازی نمی رسد، اما مابقی بازیکنان ما مشکل خاصی ندارند. شیری 
هم در ناحیه دســت مشــکل دارد که وضعیتش تا بازی مشخص 

می شود.
او دربــاره اینکه بازی تراکتور و پیکان بدون حضور تماشــاگران 
اســت و باشگاه اقدامی برای حضور تماشاگران در این بازی نکرده 
اســت، گفت: بله، ما پیگیری کردیم و تمام مکاتبات خود را انجام 
دادیم، اما متاسفانه  نتیجه اش این شد که این دیدار را باید بدون 

تماشاگران بازی کنیم.
سرپرست تراکتور درباره اینکه این تیم تبریزی هواداران پرشوری 
دارد و نبودشان در این بازی احساس می شود، گفت: ما هم خیلی 
دوســت داریم که تماشاگران ما در بازی باشــند و در این زمینه 
مکاتباتی هم کردیم. البته برای این بازی حکم بدون تماشــاگر را 
دادند، اما امیدوارم که مســئولان همه تیم ها را به یک چشم نگاه 
کنند. اگر قرار اســت برخوردی باشــد یکنواخت و یکسان باشد و 
اگر اتفاقی افتاده، دلیلش را بگویند که به این علت جریمه کردیم.

مظفــری زاده درباره اینکه خمز ســرمربی تراکتور به اســتفاده 
نکــردن VAR در همه بازی ها معترض بود، گفت: واقعا دوســت 
داریم که بازی ها  یکنواخت باشد و برای همه به یک شکل برگزار 

شود و به این صورت ریتم بازی بهتر حفظ می شود.
سرپرست تراکتور درباره اینکه با وجود VAR در بازی دربی، اما 
اعتراضات در این بازی هم زیاد بود، گفت: این داستانش جداست، 
امــا اینکه بازی ها یکنواخت و یکپارچه برگزار شــود بحث دیگری 
اســت. حضور کمک داور ویدیویی خوب اســت و قطعا به فوتبال 
ما کمک می کند و مورد حمایت همه تیم ها هســت که VAR در 
بازی ها باشــد، اما ما بحثمان این اســت که زمانی از این سیستم 

استفاده شود که همه تیم ها بتوانند از آن بهره ببرند.
مظفری زاده درباره اینکه خمز لیســت مدنظرش را برای نقل و 
انتقالات نداده اســت، گفت: نه، هنوز  نیم فصل نرسیده و فرصت 
هســت و تمرکز ما و ســایر تیم ها روی بازی ها است و در فرصت 

مناسب این موضوع هم مورد بررسی قرار می گیرد.
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